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Šentvid
Včasih se zgodi, da nek kraj v razmeroma kratkem času doživi številne 
vrhunce, zanimive dogodke in prireditve, ki na svojevrsten način govori-
jo o značaju samega kraja. Ko boste prebirali tokratno Klasje se vam bo 
zdelo da je bil tak kraj v minulem mesecu Šentvid pri Stični. Starodavni 
Šentvid, prafara, zibelka slovenskega zborovskega petja, je tudi središče 
kulture, športnih aktivnosti in družabnega življenja. V septembru ga je 
med drugim obiskal svetovni prvak v motokrosu Tim Gajser. Komaj se je 
poleglo navdušenje, že je bil tu Aviratek, ki je pritegnil rekordno število 
udeležencev. Ob zaključku nove prometne ureditve je dobil kraja tudi nov 
kulturni biser v obliki galerije mozaikov na prostem. Povrhu vsega je pred 
kratkim v našem Šentvidu potekalo še srečanje slovenskih krajev z ime-
nom Šentvid.
Dogodkov pa še ni konec. Bliža se svečana prireditev z naslovom »Šola 
ima besedo« s katero bodo Šentvidčani obeležili visoko obletnico šolstva 
v Šentvidu in 50-letnico nove šolske stavbe. Zadnjo oktobrsko nedeljo pa 
bo nadškof Zore blagoslovil nov župnijski dom v župniji Šentvid pri Stič-
ni, ki po zadnjih zgodovinskih izsledkih letos obeležuje celo 1000-letnico 
obstoja. Morda bo vse to botrovalo vaši odločitvi, da to jesen tudi vi obi-
ščete Šentvid.

Matej Šteh, urednik

»Ko gradbeni projekt postane umetnost«

Srečanje kulturnikov občine Ivančna Gorica letos še 
posebej veselo za člane Kulturnega društva Ambrus
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Z delovanjem začel Medobčinski razvojni center Občin 
Grosuplje, Ivančna Gorica in Trebnje
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Ko l o fo n Prispevke za naslednjo številko sprejemamo do 12. decembra.
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Časopis KLASJE izhaja v 6.000 izvodih mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno.

Jurij Groznik iz Višnje Gore novi 
generalni državni pravobranilec
Jurij Groznik iz Višnje Gore je 27. septembra postal gene-
ralni državni pravobranilec, s šestletnim mandatom. Kot 
prvi mož Državnega pravobranilstva Republike Slovenije 
zaseda eno pomembnejših pravosodnih funkcij v državi.
Jurij Groznik, rojen leta 1970, je po poklicu magister prava in je postal tretji 
generalni državni pravobranilec v samostojni Republiki Sloveniji. Institucijo, 
katere vodenje je prevzel, pozna dobro, saj v njej službuje že od leta 1999, 
torej večino časa svoje poklicne kariere. Pred tem je delal v odvetniški pisarni 
Mira Senice in Nika Sedonje. Prav dobro poznavanje različnih pravnih podro-
čij, ki jih obravnava državno pravobranilstvo, je bilo verjetno odločilno, da 
ga je Vlada RS, na predlog ministra za pravosodje, predlagala v imenovanje 
Državnemu zboru RS.  

Zbiranje pobud za spremembe in dopolnitve Občinskega 
prostorskega načrta Občine Ivančna Gorica 
Občina Ivančna Gorica je leta 2013 
sprejela prostorski planski dokument 
Občinski prostorski načrt Občine 
Ivančna Gorica, ki je nadomestil več 
kot dve desetletji star prejšnji tovr-
stni dokument. Občinski prostorski 
načrt Občine Ivančna Gorica je se-
stavljen iz dveh delov: strateški del 
in izvedbeni del. V strateškem delu 
je občina sprejela dolgoročno vizijo 
svojega razvoja v prostoru, izvedbeni 
del pa je dokument, ki natančno po-
daja pogoje, pod katerimi je možno 
posegati v prostor.
Letos pristopamo k zbiranju pobud in 
predlogov za spremembe in dopolni-

tve Občinskega prostorskega načrta 
Občine Ivančna Gorica (v nadaljeva-
nju: SD OPN OIG).
Občina Ivančna Gorica do 31. 12. 
2016 sprejema ustrezno utemeljene 
pobude in predloge za SD OPN OIG. 
Pobude za spremembo so lahko iz 
nestavbnega v stavbno zemljišče kot 
tudi iz stavbnega v nestavbno zemlji-
šče ipd.
V SD OPN OIG bodo upoštevane le 
pobude in predlogi, ki izpolnjujejo 
pogoje glede upoštevanja varstvenih 
in varovalnih omejitev v prostoru, 
ustreznosti z vidika urbanističnih me-
ril in možnosti opremljanja zemljišč 

za gradnjo.
Stališča do vseh obravnavanih pobud 
bodo objavljena na spletni strani v 
času javne razgrnitve dopolnjenega 
osnutka SD OPN OIG.
Pobude se oddajo v sprejemni pisar-
ni Občine Ivančna Gorica na poseb-
nem obrazcu, ki ga najdete na spletni 
strani občine:
http://www.ivancna-gorica.si/data/
e-obcina/e-vlozisce/vloge_2016/
pobuda_za_spremembo_in_dopol-
nitev_obcinskega_prostorskega_
nacrta_obcine_Ivancna_Gorica.pdf   

Oddelek za urejanje prostora in  
varovanje okolja Občine Ivančna Gorica

Z delovanjem začel Medobčinski 
razvojni center Občin Grosuplje, 
Ivančna Gorica in Trebnje
Župani občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Trebnje so se odločili, da z združenimi močmi 
pridobivajo prepotrebna finančna sredstva za izvajanje projektov. V ta namen so vse tri 
občine ustanovile skupno občinsko upravo, poimenovano Medobčinski razvojni center 
Občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Trebnje, ki je z delovanjem začel 1. septembra 2016, 
slovesna otvoritev centra pa je potekala 6. oktobra 2016. 
V uvodu so zbrane predstavnike 
občin, občinskih svetov, občinskih 
javnih zavodov, društev in zvez na-
govorili župan Dušan Strnad, župan 
Trebnjega Alojz Kastelic in direktor 
občinske uprave Občine Grosuplje 
mag. Dušan Hočevar. Župan Strnad 
je ob tej priložnosti izrazil zadovolj-
stvo, da so vse omenjene tri občine 
našle skupni interes, saj je v trenutni 
finančni perspektivi treba k pridobi-
vanju sredstev pristopiti drugače kot 
v preteklosti. »Zdaj je treba imeti 
pri pridobivanju sredstev precej več 
strokovnega znanja, da se lahko uspe 
na razpisih. Potrebnih je več medna-
rodnih povezav, saj so si razpisi zelo 
različni in potekajo na različnih nivo-
jih. Če želimo kot občina uspeti, se 
moramo med seboj povezovati« je še 
povedal župan Strnad. 
Podobno razmišljanje sta predstavila 
tudi mag. Hočevar in župan Kastelic, 
poudariti pa velja, da delovanje sku-
pnih občinskih uprav podpira tudi dr-
žava, saj jih delno sofinancira. Občine 
bodo torej za delovanje tega skupne-
ga organa prispevale sorazmerno 
malo v primerjavi s tem, koliko sred-
stev bo center lahko pridobil. Seveda 
bo delovanje skupne uprave odvisno 
tudi od dobrega sodelovanje ostalih 

zaposlenih v občinskih upravah vseh 
treh občin.
O delu novoustanovljenega Med-
občinskega razvojnega centra pa je 
spregovorila tudi njegova vodja Ja-
smina Selan. Predstavila je zaposlene 
v medobčinski upravi, poleg nje de-
lajo še trije zaposleni iz posamezne 
občine. Kot je povedala Selanova, bo 
prioriteta njihovega dela učinkovito 
črpanje sredstev in seveda uspešna 
poraba le teh na občinskih projektih. 
Njihovo delo tako zajema preuče-
vanje razpisov, snovanje projektnih 
idej, iskanje partnerjev, koordinaci-

ja s partnerji ter iskanje pravnih in 
strateških dokumentov, povezanih s 
projekti.
Ob koncu slovesnosti je zbrane nago-
voril tudi mag. Franci Žohar z Ministr-
stva za javno upravo, Službe vlade za 
lokalno samoupravo, ki je aktivnosti 
županov občin Grosuplje, Ivančna 
Gorica in Trebnje, ki so pripeljale k 
ustanovitvi medobčinskega razvoj-
nega centra, pohvalil ter vsem skupaj 
zaželel veliko sreče in uspehov pri na-
daljnjem delu.

Matej Šteh

Povezani smo močnejši
Spoštovane občanke, spoštovani občani, tokrat vas nagovarjam pod vtisom 
izjemnega projekta v Šentvidu pri Stični »Življenje našega drevesa«. Navdu-
šil me je že spomladi, ko sva s podžupanom sodelovala v akciji »Za nami je 
čisto« in sva se za nekaj časa pridružila številnim udeležencem ustvarjanja 
mozaikov na podpornem zidu.  Bilo je čudovito videti različne ljudi vseh sta-
rosti, kako skupaj povezani ustvarjajo in bogatijo skupnost.
Pri razmišljanju, kako ta dogodek ustrezno umestiti, sem naletel na pojem 
skupnostna umetnost, ki  učeno povedano, kulturno ustvarjalnost vpeljuje 
v vsakdanje življenje in krepi socialno kohezivnost. In res je ta projekt, ki je 
dodatno osmislil gradbena dela, povezal skoraj 700 ljudi in nastala je pra-
va umetnina, na katero so lahko vsi sodelujoči ponosni. Jaz pa sem seveda 
ponosen na avtorje, osnovno šolo in vse sodelujoče. To je lep primer, kako 
s prostovoljnim vključevanjem lahko pripomoremo k lepšemu in prijaznej-
šemu okolju, kar sicer krasi tudi naše ljudi po drugih krajih. 
Seveda pa ne želim zmanjševati pomembnosti nove prometne ureditve v 
Šentvidu pri Stični. Varnost in pretočnost prometa se je izboljšala, pa tudi 
podoba kraja je lepša in prijetnejša. Čestitke in zahvala vsem izvajalcem 
gradbenih del. Podobno je tudi v Stični, kjer je narejen dolgo pričakovan 
pločnik, ki omogoča varno pot starejšim, bolnim , otrokom in vsem ostalim, 
ki so do sedaj hodili kar  po cestišču. K večji varnosti je prispeval tudi drugi 
pločnik proti samostanu, polepšal pa se je tudi videz kraja. Gotovo je tudi to 
prispevalo k temu, da je ravno Stična prepričala komisijo Občinske turistične 
zveze, ki je ob svetovnem dnevu turizma ocenjevala krajevna središča in 
Stični prisodila prvo mesto med večjimi kraji. Ambrus pa je bil upraviče-
no najboljši med manjšimi krajevnimi središči. Slavnostne podelitve so se 
udeležili tudi naši gosti iz pobratene občine Hirschaid. Nemški gostje so bili 
prisotni tudi na otvoritvi fitnesa na prostem v Ivančni Gorici. Župan Klaus 
Homan je takoj dejal, da ga je projekt navdušil in da že razmišlja o podob-
nem parku v Hirchaidu. Tako plemenitimo tudi naše mednarodne povezave, 
ki nas vse bogatijo in vodijo v boljšo prihodnost. Otvoritev je bila v sklopu 
prireditve Vsi smo ena generacija, ki je spet lepo uspela –hvala organiza-
torjem in vsem sodelujočim. Fitnes pa se je že lepo uveljavil, vsaj po obisku 
ljudi vseh generacij sodeč. Seveda pa vandalizem v park ne sodi in bo strogo 
sankcioniran.  
Odprli smo Medobčinski razvojni center, v katerem smo se povezale občine 
Trebnje, Grosuplje in Ivančna Gorica z namero, da združimo moči pri črpa-
nju nepovratnih sredstev in iskanju razvojnih projektov in skupaj dosežemo 
več. Predstavili so se tudi na seji občinskega sveta, kot tudi Lokalna akcijska 
skupina STIK (Suha krajina, Temenica in Krka), kjer smo združili moči z ob-
činami Trebnje, Žužemberk in Dolenjske Toplice. Izvedeli smo, da so med 
prvimi desetimi prejeli potrjeno strategijo lokalnega razvoja, kar opravičuje 
zaupanje v novonastalo povezavo. Sprejeli smo tudi nekaj potrebnih odlo-
kov in tudi rebalans proračuna.
Lepo je uspel tudi tradicionalni županov turnir, 11. po vrsti, na katerem so se 
letos pomerili predvsem domači igralci iz posameznih krajevnih skupnosti, 
kar je privabilo tudi več gledalcev. Zanimiva popestritev je bilo tudi vlečenje 
vrvi med ekipami občinskih svetnikov. Vsem organizatorjem in sodelujočim 
hvala, obiskovalci pa lepo vabljeni naslednje leto. Take družabne prireditve 
nas povezujejo med seboj in krepijo prijateljske vezi.
Povezovanje na krajevni,  lokalni, medobčinski in tudi mednarodni ravni je 
prav gotovo prava pot. V tem nam pritrjuje v septembru sprejeta Strategija 
razvoja lokalne samouprave v Republiki Sloveniji do 2020, ki smo jo v Ivanč-
ni Gorici uresničevali, še preden je bila sprejeta.
Ob zaključku pa naj še enkrat spomnim na človeka, ki nam je lahko vsem v 
navdih. Pred kratkim sem sprejel paraolimpijca Primoža Jeraliča, ki je Ivanč-
no Gorico popeljal v Rio de Janeiro. Poleg tega, da je izvrsten športnik, je 
tudi izjemen človek, ki se je dvignil nad težave in z neomajno voljo dosegel 
to, kar se zdi nemogoče. Posebej me navdušuje njegov moto, ki se glasi - 
BREZ IZGOVOROV. 
Lepo jesen vsem občankam in občanom in upam, da se vidimo na Martinovi 
tržnici. 

Vaš župan Dušan Strnad 

Delovanje državnega pravobranilstva ureja Zakon o državnem 
pravobranilstvu v skladu s katerim zastopa Republiko Slove-
nijo in druge njene organe pred sodišči in upravnimi organi. 
Republiko Slovenijo zastopa tudi pred tujimi in mednarodni-
mi sodišči, kot so na primer Evropsko sodišče za človekove 
pravice in sodišča Evropske unije. V letu 2015 je Državno pra-
vobranilstvo dobilo v reševanje več kot 40.000 zadev. 
Velja poudariti, da je Jurij Groznik zasedel mesto prvega od-
vetnika države ravno v obdobju, ko se obetajo spremembe 
zakona o državnem pravobranilstvu, o čemer je svoje pogle-
de, v prvih izjavah po imenovanju, predstavil tudi že Groznik. 

Matej Šteh
Foto Blaž Samec, Delo
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»Ko gradbeni projekt postane umetnost«
Zgornje besede, ki jih je župan Dušan Strnad zapisal ob izdaji monografije »Življenje našega drevesa« so enostaven oris tega, kar se je v zadnjem 
letu dogajalo v Šentvidu pri Stični. Tudi v našem časopisu smo lahko spremljali potek gradnje nove prometne ureditve v bližini šentviške šole in kako 
je gradbeni objekt naposled postal tudi prostor umetniškega ustvarjanja. In tako ima danes po zaključeni investiciji Šentvid ne samo varne ceste v 
okolice šole in vrtca, temveč tudi nov turistični produkt v obliki galerije na prostem.  

Slovesno odprtje nove prometne 
ureditve in umetniških mozaikov 
je potekalo v petek, 23. septembra 
2016, na prireditvi, ki so jo pripravi-
le Občina Ivančna Gorica, Osnovna 
šola Ferda Vesela Šentvid pri Stični 
in Krajevna skupnost Šentvid pri Stič-
ni. Občina Ivančna Gorica je letos v 
Šentvidu dokončala 440 tisoč evrov 
vreden projekt nove prometne ure-
ditve v okolici šole in vrtca. Župan 
Dušan Strnad je ob tej priložnosti 
poudaril, da se je z izgradnjo površin 
za pešce, novih parkirnih površin in 
širšim voziščem bistveno izboljšala 
prometna varnost v tem delu kraja, 
zlasti pa varnost pešcev. Ureditev se 
je izvajala v več fazah, zadnja je bila 
uspešno zaključena letos pred po-
letjem, ko je bila razširjena in opre-
mljena s pločnikom glavna dostopna 

cesta do šole. Prav slednja faza je bila 
uspešno izvedena tudi s pomočjo 
Centra za zdravljenje bolezni otrok, 
ki je za potrebe gradnje odstopil velik 
del svojega zemljišča. Ob zemljišču 
centra je bila zgrajen nov oporni zid 
z ograjo, na novo je bil izveden tudi 
glavni vhod v bolnišnico. Še posebej 
ponosno je izrazil župan zadovolj-
stvo, da je gradbeni projekt postal 
tudi del umetniškega izraženja, ki je 
v skupni projekt povezal šolo in šte-
vilne krajane. Zato se je ob tej prilo-
žnosti zahvalil vodstvu šole in likovni 
pedagoginji Jelki Rojec, ki je vodila 
projekt izdelave mozaikov.
Na svečani prireditvi sta zbrane kra-
jane nagovorila še ravnatelj OŠ Fer-
da Vesela Šentvid pri Stični Janez 
Peterlin in predsednik krajevne sku-
pnosti Vojko Urbas, pred svečanim 

prerezom traku pa je imel nagovor in 
blagoslov novih pridobitev šentviški 
župnik Izidor Grošelj. Nato so župan, 
ravnatelj, predsednik KS in direktor 
podjetja Rekon d. o. o., ki je izvajalo 
gradbena dela, Milan Rojec, svečano 
prerezali trak in s tem uradno predali 
v uporabo novo prometno ureditev. 
Prireditev se je nato nadaljevala pri 
steni z mozaiki. Kot je bilo že ome-
njeno, je v času gradnje nastala tudi 
ideja o umetniški okrasitvi betonske 
podporne stene, ki je bila zgrajena 
ob pločniku na južni vpadni cesti. 
Projekt je predstavila idejna vodja 
projekta in likovna pedagoginja na 
šentviški osnovni šoli Jelka Rojec. 
Kamnite plošče, ki so bile predvide-
ne v okrasnih nišah, so nadomestili 
mozaiki, ki so jih v letu dni ustvarile 
številne skupine iz Šentvida in okoli-
ce. Mozaiki so bili izdelani po likovnih 

predlogah na temo »Življenje našega 
drevesa«, ki so jo skupaj zasnovali z 
učenci likovnega snovanja. Gre za 
33 mozaikov na podpornem zidu, ki 
je dolg kar 150 metrov, površine teh 
umetnin pa znašajo 60 m2. Na njih 
je predstavljeno življenje drevesa, 
od semena, ki vzklije in se razvije v 
mlado drevo, nato doživlja različne 
letne čase in življenjska obdobja, 
pod drevesom beremo knjigo ali pa 
med vejami zgradimo hišico. Napo-
sled drevo posekamo in iz njega na-
stane lahko knjiga ali pa zibelka, kar 
simbolično napoveduje novo rojstvo. 
Preko leta so bile organizirane štiri 
večje akcije izdelovanja mozaikov in 
več manjših. Ustvarjali pa so jih šo-
larji in številni krajani organizirani 
po društvih in drugih organizacijah v 
kraju. V večini mozaikov je tako na-
stal tudi znak ali »podpis« sodelujoče 

skupine. Rojčeva je predstavila tudi 
monografijo z naslovom »Življenje 
našega drevesa«, ki je izšla s podpo-
ro Občine Ivančna Gorica, v njej pa 
je opisan projekt izdelave mozaikov 
v sliki in besedi. Naposled je skupaj 
z županom Strnadom in učenci, ki so 
sodelovali pri idejni zasnovi mozai-
kov, svečano odkrila tablo, na kateri 
je informativna predstavitev mozai-
kov za obiskovalce. 
Bogat kulturni program celotne pri-
reditve so popestrili najmlajši iz vrtca 
Čebelica iz Šentvida pri Stični, Mla-
dinski pevski zbor in učenci šentviške 
šole, Plesna šola Guapa, Otroška fol-
klorna skupina Vidovo in Moški pev-
ski zbor Prijatelji. Svečanosti je sledi-
lo še druženje in pogostitev krajanov 
in vseh sodelujočih pri projektu.

Matej Šteh

Vsi smo ena generacija – četrtič
Na zadnji septembrski dan je pred občinsko stavbo v Ivančni Gorici potekala prireditev 
»Vsi smo ena generacija«. Občinstvo je napolnilo klopi na Sokolski ulici, nastopajoči pa 
so pokazali, kaj znajo.
Pred štirinajstimi dnevi prireditev ni 
imela sreče, saj jo je onemogočil dež. 
To pot so nam bili bogovi, odgovorni 
za vreme, naklonjeni, nastopajočih 
pa je bilo nekoliko manj zaradi drugih 
obveznosti. Prireditev so vodile Maj-
da, upokojenka in avtorica veznega 
teksta, gimnazijka Izza in »vrtička-
rica« Alja. V uvodu je zapel ženski 
pevski zbor Harmonija. Slišali smo 
pesem »Jaz pa vrtec bom kopala« 
in »Perice«. Zbor je na klavirju spre-
mljala Urška.
Po tem ženskem uvodu je »po mo-
ško« nastopil podžupan Tomaž Smo-
le. To, da prireditev »Vsi smo ena 
generacija« poteka že četrto leto, go-
vori o hitrem minevanju časa. Lepe 
trenutke je zato treba uživati in temu 
je namenjena tudi naša že tradicio-
nalna prireditev. Predsednica Sveta 
za starosti prijazno občino Milena 
Vrenčur je opozorila na potrebo po 
medgeneracijskem sodelovanju in 
sobivanju.
Sledil je nastop vrtičkarjev Čebelica 
iz Šentvida pri Stični. Pod vodstvom 
vzgojiteljice so zaplesali na pesem 
o plesnem vlaku in to ne »kar ne-
kaj«. Zaplesali so valček, nato pol-
ko, rock'nrol, pa celo kazačok. Za 
nameček so nastopili še z recitacijo 
o dedku, ki jo je mali nadobudnež 
pospremil z duhovito predstavitvijo. 
Kako plešejo in se igrajo, so poka-

zali tudi učenci 2. razreda iz Osnov-
ne šole Stična. Srednješolci pa niso 
bili tako plesno razpoloženi, pri njih 
gre že bolj zares. Mentor in dijaka iz 
Ekonomske šole ŠC Josipa Jurčiča so 
predstavili projekt Erasmus+. Gre za 
mednarodno izmenjavo, v sklopu ka-
tere je eden delal v Italiji, drugi pa v 
Veliki Britaniji. Njune izkušnje kažejo, 
da je svet res postal globalna vas, saj 
sta se v novo okolje vključila brez po-
sebnih problemov.
V zadnji točki programa je nastopil 
gledališki medgeneracijski dvojec 
2G, ki je pokazal, kaj se dogaja za 
šankom. Program se je tako začel po 
žensko s petjem in zaključil čisto po 

moško, za šankom. Voditeljice so se 
poslovile z »Nasvidenje prihodnje 
leto«.
Podžupan Smole je na koncu podelil 
šest koles srečnim izžrebancem, ki so 
sodelovali v anketi v sklopu priprave 
celostne prometne strategije občine. 
Štiri od njih so prisotni srečni lastniki 
takoj odpeljali domov. 
S Sokolske ulice smo se nato preselili 
na igrišče za Zdravstvenim domom, 
kjer je župan uradno predal v upora-
bo novi fitnes na prostem.
V Ivančni Gorici se res dogaja …

Joža Železnikar

Fitnes na prostem 
je namenjen vsem 
generacijam
Občina Ivančna Gorica je v petek, 30. septembra 2016, v 
sklopu prireditve Vsi smo ena generacija tudi uradno pre-
dala v uporabo fitnes na prostem, ki je bil zgrajen letošnje 
poletje. 
Obiskovalci tradicionalne prireditve 
Vsi smo ena generacija so po zaključ-
ku kulturnega programa prisostvo-
vali odprtju, ki je potekalo na me-
stu, kjer poleg otroškega igrišča pri 
Zdravstvenem domu stojijo naprave 
za vadbo na prostem. Kot je povedal 
župan Dušan Strnad, so naprave na-
menjene vsem generacijam in veseli 
ga, da je obiskanost parka po začet-
ku delovanja že tako velika. Številni 
občani in občanke novo pridobitev 
že izkoriščajo za rekreacijo in dobro 

počutje tudi na ta način. 
Slavnostni trak so prerezali župan 
Dušan Strnad, podžupan Tomaž 
Smole, direktor izvajalskega podjetja 
Rekon d. o. o. Milan Rojec in župan 
pobratene občine Hirschaid Klaus 
Homann. Prav slednji je namreč z de-
legacijo tisti dan pripotoval v Ivančno 
Gorico. Kako se izvajajo vaje na fi-
tnes napravah pa so prikazale članice 
društva Šola zdravja, ki deluje tudi v 
Ivančni Gorici. 

Gašper Stopar
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Redno jesensko delovno srečanje s predsedniki KS
Tokratno jesensko delovno srečanje župana Dušana Strnada s predsedniki dvanajstih krajevnih skupnosti je potekalo 20. septembra. Namenjeno je 
bilo pregledu aktualnih tem in seznanitvi z novostmi pri poslovanju naših krajevnih skupnosti.
Župan je v uvodu nekaj besed na-
menil trenutnemu finančnemu sta-
nju občine in uvedbi nadomestila za 
uporabo stavbnih zemljišč, ki se je 
letos v naši občini začelo pobirati po 
novem odloku. Kot je dejal, se je ob-
čina morala odločiti za ta ukrep zla-
sti zato, ker so se zmanjšala sredstva 
države za financiranje občin. Doda-
tne vire financiranja občina načrtuje 
najti tudi na razpisih v novi finančni 
perspektivi, s tem namenom pa je s 
1. septembrom začel delovati tudi 
Medobčinski razvojni center občin 
Grosuplje, Ivančna Gorica in Trebnje. 
Glavna naloga te skupne občinske 
uprave bo ravno uspešno kandidira-
nje na razpisih in pridobivanje doda-
tnih sredstev. 
Pri delovanju krajevnih skupnosti se 
v prihodnosti obeta nekaj pomemb-
nih sprememb. Zaradi sprememb za-

konodaje na področju javnih naročil 
bo treba zimsko in letno vzdrževanje 
krajevnih cest v prihodnje organizi-
rati kot javna gospodarska služba. To 
pomeni, da bodo pogodbeni izvajalci 
vzdrževanja in zimske službe na kra-
jevnih cestah morali po novem skle-
pati pogodbe z Javnim komunalnim 
podjetjem Grosuplje, ki bo od sedaj 
naprej izvajalo javno gospodarsko 
službo. Pri predsednikih krajevnih 
skupnosti se je pojavljalo nekaj po-
mislekov, vendar predstavnik JKP 
Grosuplje je na sestanku zagotovil, 
da spremembe ne bodo bistveno 
vplivale na potek izvajanja del, pred-
vsem pa je važno, da se ne bo zimsko 
in letno vzdrževanje krajevnih cest z 
uvedeno spremembo podražilo. Ob 
tem dodajmo, da to velja le za krajev-
ne ceste, ki so v pristojnosti krajevnih 
skupnosti, na lokalnih cestah, ki so 

višjega ranga in jih upravlja občina, 
pa se letno in zimsko vzdrževanje od-
daja izvajalcu, izbranemu na javnem 
razpisu.
Druga prav tako pomembna novost 
za krajevne skupnosti pa je povezana 
z asfaltiranjem krajevnih cest. Občina 
je namreč dolžna pripraviti večletni 
načrt gradnje in obnove občinskih 
in krajevnih cest. Načrt bo pripra-
vljen na podlagi različnih kazalnikov, 
ki bodo vplivali na to, kdaj bo kakšna 
cesta v občini na vrsti za obnovo. Vsi 
tudi z nestrpnostjo čakajo začetek le-
tošnjih asfalterskih del, saj se ravno v 
teh dneh zaključuje postopek javne-
ga razpisa za izbor izvajalca del.
Sicer pa je po besedah župana ob-
činska uprava že začela priprave 
proračuna za prihodnji dve leti. S 
tem v zvezi je župan izpostavil ne-
kaj investicij v bližnji prihodnosti. V 
teku je gradbeno dovoljenje za gra-
dnjo krožišča na Malem Hudem, ki 
ga bo na začetku prihodnjega leta 
država predvidoma začela graditi, 
obljubljena je tudi obnova regional-
ne ceste od stadiona v Ivančni Gorici 
do križišča za Stično, ki bo po novem 
semaforizirano. Spomladi se načrtu-
je tudi začetek gradnje prizidka k šoli 
v Višnji Gori. Pripravljajo se manjši 
projekti, kot so gradnja skakalnic na 
Polževem, športno igrišče v Metnaju, 
novi kanalizacijski vodi v Stični in Vi-
šnji Gori, prav tako so v izdelavi pro-
jekti za vodovod Leskovška planota. 

Spodbudne pa so tudi informacije 
investitorja daljnovoda Grosuplje-
-Trebnje, ki se bo tudi začel graditi v 
prihodnjem letu, kar pa pomeni, da 
bo v Ivančni Gorici v prihodnje dovolj 
kvalitetne električne energije. Kot je 
še povedal župan Strnad, se bo začel 

tudi postopek sprememb in dopolni-
tev Občinskega prostorskega načrta 
(OPN). Še to jesen pa bodo v Ivančni 
Gorici nameščena nova oglasna me-
sta za plakatiranje in usmerjevalne 
table.

Matej Šteh

Proračun občine 
zagotavlja tudi sredstva 
za letno in zimsko 
vzdrževanje lokalnih cest
V sredo, 21. septembra 2016, sta v prostorih Občine Ivanč-
na Gorica župan Dušan Strnad in direktor podjetja Komu-
nalne gradnje d. d. iz Grosuplja, Viktor Dolinšek, podpisala 
pogodbo oziroma t. i. okvirni sporazum za letno in zimsko 
vzdrževanje lokalnih cest v občini Ivančna Gorica. 
Vrednost okvirnega sporazuma je 619.903,73 evrov + DDV letno in je pod-
pisan za obdobje dveh let. Izbrani izvajalec je bil izbran na osnovi javnega 
naročila, ki ga je občina objavila konec meseca junija.  
Občina Ivančna Gorica je dolžna skrbeti za 47 odsekov lokalnih cest v skupni 
dolžini 127 km razporejenih po celotnem področju občine, ki se razprostira 
na 227 km2. Vzdrževanje lokalnih cest, ki marsikje potekajo tudi po strmih 
pobočjih, je zahtevna naloga, zlasti v zimskem času in ob nastanku poledice. 
Izbrani izvajalec ima veliko izkušenj s področja vzdrževanja cest in izvajanja 
zimske službe. Župan Dušan Strnad je bil ob podpisu pogodbe zadovoljen, da 
bo dela opravljal zaupanja vreden partner, ki se je izkazal tudi v preteklih letih.

Gašper Stopar

Poziv občanom za 
sterilizacijo lastniških 
mačk in kastracijo 
lastniških mačkov
Občina Ivančna Gorica v sodelovanju z izbranim izvajalcem veterinarskih 
storitev Veterino Dobro-Grosuplje d. o. o., Ambulanto v Ivančni Gorici, 
organizira in sofinancira preventivno sterilizacijo mačk in kastracijo mač-
kov.

Do sofinanciranja preventivnega posega so upravičeni lastniki mačk, ki 
imajo stalno bivališče in dejansko živijo na območju Občine Ivančna Go-
rica. 
Sterilizacija mačk in kastracija mačkov je bistvenega pomena za omeje-
vanje nekontroliranega razmnoževanja in posledično nezaželenih mačjih 
mladičkov, ki neuspešno iščejo nov dom. S sterilizacijo in kastracijo se 
hkrati zmanjšujejo možnosti okužb s prenosljivimi boleznimi itd. 
Občina bo sofinancirala sterilizacijo in kastracijo od dne 24. 10. 2016 do 
konca leta oziroma do porabe predvidenih sredstev. Skupni znesek razpi-
sanih sredstev znaša 2.000 evrov.

Poseg sterilizacije in kastracije po tem pozivu je s strani občine sofinanci-
ran v višini 25 evrov po živali, dodatno pa je redne cene znižal tudi izvaja-
lec. Lastnik bo tako plačal: 
- 30 evrov za sterilizacijo mačke in
- 20 evrov za kastracijo mačkov.
Posameznemu gospodinjstvu se sofinancira storitev do največ tri (3) živali.
Preventivni posegi se bodo izvajali v veterinarski ambulanti Veterina Do-
bro-Grosuplje d. o. o., Ambulanta Ivančna Gorica, Ljubljanska cesta 2b, 
Ivančna Gorica. Ob dogovoru je treba imeti s seboj veljavni osebni doku-
ment in izpolniti predpisan obrazec.

Za dodatne informacije pokličite na Občino Ivančna Gorica, (Marija Okorn, 
tel.: 01/7812-112) ali veterinarsko ambulanto na številko: 01/7877-111, 
od ponedeljka do petka, od 7.00 do 18.00 ure.

Občina Ivančna Gorica

Občinski svet na polovici mandata
Za občinskimi svetniki in svetnicami je 
polovica mandatnega obdobja 2014-
2018 in 5. oktobra 2016 je bila na vrsti 
že 16. seja Občinskega sveta. Glede na 
to, da je bila to prva seja po poletnem 
premoru, je bil na sporedu obširen 
dnevni red, župan Dušan Strnad pa je 
s tvornim sodelovanjem svetnikov in 
svetnic sejo uspešno pripeljal do spre-
jema potrebnih sklepov.
V uvodu je gospa Jasmina Selan pred-
stavila novoustanovljeni Medobčinski 
razvojni center (MRC) občin Grosu-
plje, Ivančna Gorica in Trebnje. Sela-
nova je bila izbrana za vodjo MRC-ja 
na javnem razpisu in od 1. septembra 
vodi delovanje skupne občinske upra-
ve, v kateri imajo vse tri občine še po 
enega zaposlenega. Občine ustano-
viteljice polovico stroškov delovanja 
krijejo same, polovico pa država, ki 
podpira tovrstne skupne občinske 
uprave. Kot je povedala Selanova, bo 
prioriteta njihovega dela učinkovito 
črpanje sredstev in seveda uspešna 
poraba le teh na občinskih projektih. 
Njihovo delo tako zajema preučeva-
nje razpisov, snovanje projektnih idej, 
iskanje partnerjev, koordinacija s par-
tnerji ter iskanje pravnih in strateških 
dokumentov, povezanih s projekti. S 
tem namenom so svetniki v nadalje-
vanju potrdili tudi članstvo naše obči-
ne v Evropskem združenju za lokalno 
demokracijo.
Z uresničevanjem razvojne politike 
naše občine je povezano tudi delo-
vanje Lokalne akcijske skupine (LAS) 
STIK, ki je bila ustanovljena pred do-
brim letom, pred kratkim pa je država 
potrdila strategijo lokalnega razvoja 
omenjene akcijske skupine. Kot je 
povedala Patricija Pavčič iz Centra za 
izobraževanje in kulturo Trebnje, ki 

je vodilni partner LAS-a, je omenjena 
strategija podlaga za objavo prvega 
javnega poziva za prijavo projektov. 
Na pozivu bodo lahko kandidirali raz-
lični pravni subjekti javnega in eko-
nomskega sektorja ter civilne družbe. 
V obdobju do leta 2020 je za obmo-
čje celotnega LAS-a (Ivančna Gorica, 
Trebnje, Žužemberk in Dolenjske To-
plice) na voljo 1,8 mio evrov.
V nadaljevanju je Občinski svet obrav-
naval rebalans proračuna za leto 2016. 
Spremembe na nekaterih postavkah 
še pred koncem leta so posledica 
odstopanja realiziranih prihodkov od 
načrtovanih prihodkov. Ne nazadnje 
je letošnji proračun del dvoletnega 
proračuna, ki se je sprejemal konec 
leta 2014 in so odstopanja razumljiva. 
Župan Strnad je predstavil nekaj pri-
merov, ko je planiranje odstopalo od 
realizacije porabljenih sredstev. Tako 
bodo prihranjena sredstva pri gradnji 
kanalizacije v Višnji Gori omogočala 
nadaljevanje gradnje kanalizacije še 
v Žabjeku, po drugi strani pa je bilo 
treba zagotoviti dodatna sredstva za 
stroške vrtca, saj ni bilo načrtovanih 
dovolj sredstev. Delež, ki ga mora 
plačati občina, je namreč odvisen od 
odločb, ki jih glede na premoženje 
staršev izda Center za socialno delo.
Občinski svet je na tokratni seji spre-
jel tudi spremembe in dopolnitve 
pravilnika o štipendiranju dijakov in 
študentov v občini Ivančna Gorica. Bi-
stvena novost pravilnika je, da bo zdaj 
občinska štipendija združljiva tudi z 
državno oz. Zoisovo. Do zdaj namreč 
prejemniki drugih štipendij niso bili 
upravičeni do občinske. Pomembna 
novost je tudi ta, da bodo dijaki, ki se 
šolajo v domači občini, torej na Sre-
dnji šoli Josipa Jurčič, imeli prednost 

pri točkovanju. Razpis, ki že upošteva 
spremembe, je objavljen v tej številki 
Klasja.

V nadaljevanju je Občinski svet spre-
jel še Odlok o ustanovitvi sveta za 
varstvo uporabnikov javnih dobrin v 
občini Ivančna Gorica, spremembe 
in dopolnitve Odloka o lokalnih go-
spodarskih javnih službah v občini 
Ivančna Gorica, Odlok o občinskih 
taksah v občini Ivančna Gorica, Odlok 
o podelitvi koncesije za opravljanje lo-
kalne gospodarske javne službe zago-
tavljanja zavetišča za zapuščene živali 
na območju občine Ivančna Gorica in 
spremembe in dopolnitve Odloka o 
organizaciji in delovnem področju ob-
činske uprave Občine Ivančna Gorica. 

Na predlog Komisije za mandatna 
vprašanja, volitve, imenovanja in pri-
znanja je Občinski svet potrdil predlog 
o imenovanju članov Občinske volilne 
komisije v sestavi Elizabeta Žgajnar 
(predsednica), Jože Petek (namestnik 
predsednice), Simon Kastelic, Jože 
Pečjak, Špela Plut, Amalija Štrubelj, 
Marko Končar in Mateja Praznik. Za 
predstavnico občine v Svetu Mestne 
knjižnice Grosuplje je bila imenovana 
Milena Vrenčur, Svet za preventivo 
in vzgojo v cestnem prometu Obči-
ne Ivančna Gorica pa bodo v novem 
mandatnem obdobju sestavljali Mar-
jan Balant (predsednik), Rajko Bivic, 
Alojz Markovič, Franc Bivic, Franc 
Grlica, Damijan Mišigoj, Gregor Arko, 
Marija Zajc, Branka Kovaček in Vito 
Meško. 

Naslednja seja Občinskega sveta bo 
že v novembru, na njej pa bo Občinski 
svet obravnaval že osnutek proračuna 
za prihodnji dve leti.

Matej Šteh
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Župan sprejel paraolimpijca  
Primoža Jeraliča
V torek, 11. oktobra 2016, je župan Dušan Strnad v kavarni Sonček v Ivančni Gorici na 
sprejem povabil paraolimpijca Primoža Jeraliča iz Ivančne Gorice, ki je na nedavnih pa-
raolimpijskih igrah v Riu de Janeiru v Braziliji, zastopal slovenske barve kot eden izmed 
osmih športnikov invalidov. Sprejema se je udeležil tudi predsednik Zveze za šport inva-
lidov Slovenije – Paraolimpijski komite Damijan Lazar. 
Primož Jeralič, ročni kolesar v katego-
riji H5, ki ga lahko dnevno srečujemo 
po cestah naše občine, je v Riu na-
stopil na svojih prvih paraolimpijskih 
igrah. V kolesarski disciplini krono-
meter in cestni dirki dolgi 60 km je z 
doseženima 10. mestoma nase opo-
zoril javnost. Lahko rečemo, da je s 
svojo srčnostjo in odločnostjo navdih 
vsem občanom Ivančne Gorice. 
Župan Dušan Strnad mu je na spre-
jemu čestital za dosežke na igrah v 
Riu ter za promocijo športa invalidov 
v občini Ivančna Gorica. Za izjemne 
dosežke v športu mu je ob tej pri-
ložnosti izročil posebno priznanje v 
obliki spominskega kovanca Prijetno 
domače, ki ga župan podeljuje ob 
jubilejih in posebnih dosežkih posa-
meznikom in organizacijam, ki pripo-
morejo k prepoznavnosti in razvoju 
občine Ivančna Gorica. Izročil mu je 
tudi kolesarski dres v barvah znamke 
Prijetno domače. 
Primož Jeralič se je ob tej priložnosti 
zahvalil županu in izrazil zadovolj-
stvo, da ga poleg domačih podpira 
in spremlja tudi lokalna skupnost. 
»Presrečen sem, da ste spoznali moj 

trud, da ste me s tem darilom, ki ste 
mi ga danes podarili, tudi prepoznali. 
Niste prepoznali samo mene, ampak 
tudi moje delo. Tega ne želim delati, 
samo zaradi tega, da imam sam za-
dovoljstvo, ampak da tudi drugi lju-
dje dobijo neko motivacijo na tem, 
da se znajo pobrati, ko jim je težko in 
spoznajo, da se s trudom in odreka-
njem pride do nekih rezultatov. Ve-
dno, ko v življenju pride padec nato 

sledi vzpon, ki je še dvakrat višji. Ko 
se mi je zgodila nesreča, sem bil zelo 
nesrečen, vendar sem kmalu spo-
znal, da se da živeti tudi tako in zdaj 
sem srečen«. Kot je dejal, bo v dre-
su občine Ivančna Gorica, ponosno 
kolesaril tudi po drugih občinah, ob 
koncu pa je župana še izzval in ga po-
vabil na skupno kolesarjenje.

Gašper Stopar

Občina

Letos komisijo najbolj prepričala Stična in Ambrus
Tudi letos smo v občini Ivančna Gorica obeležili Svetovni dan turizma (27. september). Ob tej priložnosti je potekala svečana razglasitev najlepše 
urejenih krajevnih središč v občini. Med dvanajstimi kraji, razdeljenimi v dve skupini, sta komisijo letos najbolj prepričala Stična in Ambrus.
Prireditev ob svetovnem dnevu turiz-
ma, ki jo je pripravila Občinska turi-
stična zveza Ivančna Gorica v sode-
lovanju z Zavodom prijetno domače 
in TD Ambrus je potekala v soboto, 
1. oktobra. Osrednje geslo letošnje-
ga svetovnega dneva turizma je »Tu-
rizem za vse« in ta misel je bila tudi 
rdeča nit prireditve, ki so se je poleg 
predstavnikov naših dvanajstih turi-
stičnih društev in dvanajstih krajev-
nih skupnosti, udeležili tudi gostje iz 
pobratene občine Hirschaid. Slednji 
so se ravno v tistih dneh dneh mudili 
v naši občini. Njihov obisk je bil izra-
zito turistične narave, saj jih pot ni 
zanesla samo po naši občini, temveč 

tudi do vse Ljubljane, na Primorsko in 
Gorenjsko. 
Župan Dušan Strnad se je ob tej pri-
ložnosti navzočim turističnim delav-
cem zahvalil za njihov trud in delo, ki 
ga opravljajo v društvih, saj so s šte-
vilnimi prireditvami, čistilnimi akcija-
mi in drugimi aktivnostmi pomem-
ben člen v turistični ponudbi naše 
občine. Prav skrb za urejenost kra-
jevnih središč in info točk, ki povezu-
jejo Krožno pot Prijetno domače, je 
rezultat medsebojnega sodelovanja. 
Kot je še povedal župan Strnad, vidi 
priložnost za razvoj turistične ponud-
be in iskanje prepotrebnih finančnih 
sredstev, v okviru Lokalne akcijske 

skupine STIK in novoustanovljenega 
Medobčinskega razvojnega centra, ki 
so ga pred kratkim ustanovile občine 
Ivančna Gorica, Trebnje in Grosuplje. 
Ob tej priložnosti je vse navzoče po-
vabil tudi v Šentvid pri Stični, kjer je 
bila pred kratkim v uporabo predana 
nova prometna ureditev in v sklopu 
katere je nastal tudi projekt izdelave 
mozaikov. Prav ta galerija mozaikov 
na prostem je dokaz, da se naša sku-
pna turistična ponudba lahko vedno 
še dopolnjuje in širi.
Kot je povedal predsednik občinske 
turistične zveze Pavel Groznik, je v 
naši občini že nekaj let navada, da ob 
svetovnem dnevu turizma razglasimo 

najlepše urejena krajevna središča z 
info točkami. Tudi to je eden od na-
činov, kako prispevati k razvoju lokal-
nega turizma. Ob tej priložnosti je še 
posebej pohvalil prizadevne člane in 
članice Turističnega društva Ambrus, 
ki deluje šele nekaj let in je najmlaj-
še izmed turističnih društev v občini 
Ivančna Gorica. Groznik je spregovo-
ril tudi o trendih turizma v Sloveniji 
in pri tem izpostavil priložnosti, ki jih 
ima tudi naša občina. Letos smo se 
tudi v naši občini pridružili tudi akci-
ji Turistične zveze Slovenije in pred 
kratkim odprli t. i. Zeleno okno na 
Kamnem Vrhu in na Muljavi.
Župan Strnad in predsednik Groznik 
sta nato svečano razglasila letošnje 
najbolje ocenjene kraje:

Manjši kraji:
Zlato priznanje – Ambrus
Srebrno priznanje – Zagradec
Bronasto priznanje − Sobrače

Večji kraji:
Zlato priznanje – Stična
Srebrno priznanje – Muljava
Bronasto priznanje – Višnja Gora

Posebno priznanje za pomemben 
doprinos k urejenosti središča Am-
brusa je ob tej priložnosti prejel žu-
pnik Uroš Švarc, saj urejen župnijski 
dom in parkirišče lepo dopolnjujeta 
podobo središča Ambrusa. 

Program prireditve so s kulturnimi 
točkami dopolnile članice vokalne 
skupine Amabile in violončelistka 
Monika Hočevar. Tudi v nadaljevanju 
večera pa se je ob druženju še dol-
go slišal glas harmonike in pesem 
Moškega pevskega zbora Ambrus. 
Ponosni Ambrušani pa so gostom iz 
Nemčije razkazali tudi kraj in župnij-
sko cerkev svetega Jerneja.

Matej Šteh

Nina Pušlar razvnela 
domačo Ivančno Gorico
Letošnji tradicionalni Ninin koncert, ki se je v športni dvorani OŠ Stična zgo-
dil v soboto, 15. oktobra, lahko strnemo v eno samo besedo – fantastično. 
Nina se je domači publiki pokazala v najboljši možni luči in z gosti je pričarala 
neverjetno vzdušje, v katerem so obiskovalci uživali poltretjo uro. Koncert je 
začela z besedami, da je povsod lepo stati na odru, doma pa najlepše.
»Nimam besed, ki bi opisale, kako je bilo lepo in kako vesela sem, da je moj 
domači koncert postal že tak praznik, da nas obišče ne samo domača publika, 
pač pa nanj prihajajo obiskovalci iz cele Slovenije. Komaj čakam naslednje leto 
in že sedmo ponovitev koncerta. Hvala mojim gostom, hvala odlični publiki 
in iskrena hvala vsem, ki so pomagali, da je ta velik projekt tako uspel«, je 
svoje misli za Klasje strnila Nina, ki je od koncerta, kakor sama pravi, “prijetno 
utrujena”.
Letošnji koncertni gostje so bili domačini Stiški kvartet, Primorka Anika Horvat 
in veliko presenečenje, ansambel Modrijani. Z veseljem pričakujemo koncert 
naslednje leto, ko se bo zgodila že sedma ponovitev.

Alojz Tropinc

Nina Pušlar na odru (foto: Rok Tržan)



6 oktober 2016 številka 8Občina

O projektu »Alkoholne ključavnice: kdaj, zakaj in kje?«
Kaj je alkoholna ključavnica?
Alkoholna ključavnica je naprava, ki 
alkoholiziranemu vozniku prepreči 
zagon vozila in s tem tudi, da bi se z 
vozilom odpeljal in vključil v promet. 
Sestavljena je  iz dveh delov:  apara-
ta, ki meri alkohol v izdihanem zraku, 
in kontrolnega  dela, ki se vgradi v 
električni sistem vozila in je povezan 
z zagonom  motorja. Voznik mora 
pred začetkom vožnje opraviti preiz-
kus na alkohol v izdihanem zraku in 
le v primeru, če je koncentracija alko-
hola v izdihanem zraku pod dovolje-
no mejo, lahko vozilo zažene.

Alkoholna ključavnica kot 
mera kaznovanja
Prva država, ki je zakonsko uredila 
nameščanje alkoholnih ključavnic  v 
vozila tistih voznikov, ki so večkrat  
zaporedoma kršili zakon zaradi vo-
žnje pod vplivom alkohola, je bila 
ameriška država Kalifornija. Alkohol-
ne ključavnice kot obliko kaznovanja 
in s tem preprečevanja, da bi voz-
niki v alkoholiziranem stanju vozili 
motorna vozila,  uporabljajo tako že 
desetletja v ZDA; primerom dobre 
prakse  pa sta sledili  Kanada in Av-
stralija. 
Uporabi se pridružujejo tudi evrop-
ske države. Švedska, Finska, Francija, 
Nizozemska, Belgija in Poljska so že 
sprejele zakonodajo, s katero uvajajo 
obvezno vgradnjo alkoholnih ključav-
nic v vozilo namesto odvzema voz-
niškega dovoljenja za tiste voznike, 
ki jim je bil dokazan prekršek vožnje 
motornega vozila pod vplivom alko-
hola. Avstrija in Irska napovedujeta 
sprejetje take zakonodaje. Tudi Slo-
venija se pripravlja na možne za-
konske spremembe. V mesecu maju 
2016 je bil objavljen Pravilnik o spre-
membah in dopolnitvah Pravilnika o 
vozniških dovoljenjih (Uradni list RS, 
št. 32/16 z dne 6. 5. 2016), ki uvaja 
enotne kode za države članice Evrop-
ske unije. Če ima voznik v vozniškem 
dovoljenju vpisano kodo 69, pomeni, 
da lahko vozi le tisto vozilo, ki ima 
vgrajeno alkoholno ključavnico.

Oprema šolskih avtobusov z 
alkoholnimi ključavnicami
V preteklem mesecu, točno 22. sep-
tembra, so tako lokalni kot nacio-
nalni mediji povzeli novico: »Občina 
Ivančna Gorica je kot prva občina v 

Sloveniji pristopila k projektu opre-
me šolskih avtobusov z alkoholnimi 
ključavnicami.« Zanimanje za napra-
vo vgrajeno v šolski avtobus, ki je bil 
parkiran na dvorišču Osnovne šole 
Ferda Vesela v Šentvidu pri Stični, je 
bilo veliko, sporočila medijev so bila 
kratka in  jasna, gre za začetek pro-
jekta, ki naj bi prispeval k širjenju 
varnostne kulture in k naporom  za 
zmanjšanje števila in posledic pro-
metnih nesreč.
V lokalnih krogih pa se je pojavilo kar 
nekaj vprašanj. Zakaj prav oprema 
šolskih avtobusov? Pomeni to neza-
upanje voznikom? Se pojavlja potre-
ba, da se te voznike kontrolira? Zato 
poudarjamo, da gre za prostovoljno 
sodelovanje voznikov avtobusov pri 
izvedbi vzgojno preventivnega pro-
jekta z naslovom »Alkoholne ključav-
nice: kdaj, zakaj in kje?« in s tem za 
pomoč pri promociji osnovne ideje 
projekta: vožnje brez alkohola. 
Oprema avtobusov z alkoholnimi 
ključavnicami pa ni slovenska po-
sebnost. V Estoniji in Litvi potekajo 
pilotni projekti. Finska (od 1. avgu-
sta 2011) in Francija (od 1. januarja 
2013) imata uzakonjeno obvezno 
uporabo alkoholnih ključavnic pri 
vseh šolskih avtobusih. Španija na-
poveduje, da bo to uzakonila. Šved-
ska zahteva uporabo alkoholnih klju-
čavnic pri vseh vozilih, s katerimi se 
opravlja javni prevoz oseb.  
Oprema vozil z alkoholnimi ključavni-
cami se razširja tudi na prevoz tovo-
ra, transportna podjetja na ta način 
promovirajo svojo odličnost in zane-
sljivost.

Otroci se radi vozijo s šolski-
mi avtobusi
V maju 2016 je bila na Osnovni šoli 
Ferda Vesela V Šentvidu pri Stični 
izvedena anketa, kako učenci priha-
jajo v šolo (1). Od 349 razdeljenih 
vprašalnikov je bilo izpolnjenih in 
vrnjenih 201. 12,9 % vprašanih učen-
cev  pride v šolo peš,  1,5 % z javnim 
prevozom in 2 % z na drug način, 45 
% jih pripeljejo starši, 38 %  pa se jih 
pripelje s šolskim prevozom. Zanimi-
vo je, da je bila pri vprašanju, kako bi 
učenec najraje prihajal v šolo, kar v 
največjem številu odgovorov  (47,8 
%) izražena želja po prevozu s šol-
skim avtobusom, 31,3 % si jih želi, 
da jih vozijo starši, 13,9 % bi jih prišlo 

peš, 5,5 % s kolesom in 1,5 %  na drug 
način.  
Rezultati niso presenetljivi, otroci se 
radi vozijo s šolskim avtobusom, saj 
pomeni vožnja prijetno druženje in 
neko višjo stopnjo avtonomnosti. Vo-
znik avtobusa vozi po voznem redu in 
zagotavlja pravočasen prihod v šolo, 
dan za dnem. Čeprav ima šolar z njim 
le bežne stike, je voznik oseba, ki jo 
opazuje, je neke vrste njegov učitelj, 
ki mu pomaga graditi svet vrednot in 
nabirati spoznanja. 
Po drugi strani je problematika var-
nih šolskih poti in prevozov šolskih 
otrok občutljiva tema, ki ji vedno pri-
sluhnejo vse generacije. Vsak izmed 
staršev si želi zagotovilo o največji 
stopnji varnosti, kadar poteka pogo-
vor o tem, komu, kdaj in kako bo zau-
pal svoje otroke. Prav zato si alkohol-
ne ključavnice prav preko vgradnje v 
šolske avtobuse utirajo pot v sistem 
preventivnih ukrepov v cestnem pro-
metu.

Partnerji in sponzorji projek-
ta
Združenje za razvoj forenzične toksi-
kologije-FORTOX (več: www.fortox.
si)  je nosilec projekta »Alkoholne 
ključavnice: kdaj, zakaj in kako?« Pro-
jekt je uspešno opravil kandidaturo 
na razpisu Javne agencije za varnost 
prometa za sofinanciranje progra-
mov prevencije prometnih nezgod za 
nevladne organizacije za leto 2016. 
Dräger Slovenija je za opremo avto-
busov pripravil 11 alkoholnih ključav-
nic,  3 starejše Dräger Interlock XT in 
osem novejših Dräger Interlock 7000. 
Predlog projekta je na svoji seji 
obravnaval Svet za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu Občine 
Ivančna Gorica in ga vključil v pro-
gram svojih aktivnosti, drugi organi 
občine pa so poskrbeli za ustrezno 
komunikacijo s podjetji, ki opravljajo 
prevoz učencev in ustrezno medijsko 
podporo projekta. Glavnina projekta 
poteka v delavnicah z učenci osmih 
in devetih razredov osnovnih šol. Iz-
jemno dobro sodelovanje z vodstvi 
šol in posameznimi učitelji omogoča, 
da se lahko prikazane vsebine časov-
no ustrezno vgradijo v predpisani 
učni program.
Pri izvedbi učnih vsebin nam s svoji-
mi življenjskimi izkušnjami, poveza-
nimi z nezgodami pomagata VOZIM, 

zavod za inovativno izobraževanje 
o varni vožnji in nosilec gibanja »Še 
vedno vozim - vendar ne hodim« ter 
Društvo paraplegikov ljubljanske po-
krajine. Sponzor vzgojno-izobraževal-
nih delavnic za učence je GENERALI 
zavarovalnica d. d. Ljubljana.

O poteku in ciljih projekta
Vsi učenci (oz. njihovi starši) Osnovne 
šole Ferda Vesela v Šentvidu pri Stič-
ni ter Osnovne šole Stična in njenih 
podružničnih šol so prejeli prvega 
septembra pismo o projektu in na-
meri, da se šolske avtobuse opremi z 
alkoholnimi ključavnicami in da bodo 
na temo problematike alkohola in 
drugih drog  ter preprečevanju vo-
žnje pod vplivom alkohola izvedene 
tudi delavnice za učence osnovnih 
šol. 
Na Osnovni šoli Ferda Vesela Šent-
vid pri Stični je bil projektu posvečen 
22. september 2016, na Osnovni šoli 
Stična in njenih podružničnih šolah 
pa bodo delavnice v času po jesen-
skih počitnicah, to je: 7., 8., 9. in 11. 
novembra 2016. 
Cilj projekta je, da se opozori na nove 
tehnologije, o katerih se veliko go-
vori v evropskem prostoru skupaj s 
prizadevanji, da se zmanjša število 
prometnih nezgod, smrti in poškodo-
vanih v prometu, predvsem tistih, ki 
so povezane z alkoholom. Ne pozabi-
mo: alkohol je prisoten pri vsaki tretji 
nesreči s smrtnim izidom.
Posebnost slovenskega projekta je, 
da so v povezavi z vgradnjo alkohol-
nih ključavnic  izdelane tematske 
učno - vzgojne delavnice. Učenci na 
delavnicah izvedo kar veliko o alko-
holu in o delovanju in pomenu alko-
holnih ključavnic, a najpomembnejše 
je, da pridobijo nekaj lastnih izkušenj 
in spoznanj. Del že izvedene učne 
delavnice je bila zgodba Janeza iz 
Zavoda vozim, ki se vsakemu vtisne 
v spomin. Opozoril je na štiri velike 
napake, ki jih je storil kot mlad fant in 
voznik motorja, zaradi katerih je po-
stal paraplegik, povedal je, kako se je 
soočal s to novico, izgubo prijateljev 
in kako je nadaljeval življenje na po-
polnoma drugačen način. 
Prav vsak učenec v okviru delavnice 
pridobi izkušnjo, kakšna je razlika, 
kadar opravlja neko delo brez očal 
in kakšna, če uporabi alkoočala. Alko 
očala pomembno spremenijo naše 

zaznave. Narejena so tako, da simu-
lirajo motnje vidnih sposobnosti v 
tolikšni meri kot se te pojavljajo pri 
alkoholizirani osebi (1,3 g/kg v krvi ali 
0,62 mg/L v izdihanem zraku ). Oča-
la povzročijo težave pri vzdrževanju 
ravnotežja, koordinaciji gibov, zmanj-
šan je vidni kot, pojavlja se dvojni vid, 
pojavijo se motnje pri ocenjevanju 
razdalj. Zato imajo učenci pri opra-
vljanju vaj, kot so stoja na eni nogi, 
hoja po črti in obračanje, pobiranje 
stožca iz tal, pobiranje raznovrstnih 
drobnih predmetov,  kar veliko težav. 
Že rokovanje dveh oseb, ki nosita 
alko-očala, je povezano s precejšnjo 
negotovostjo.
»Voziti pod vplivom alkohola je tve-
gano,  prisesti  v vozilo alkoholizirane 
osebe je nevarno.«
Projekt je osnovan na delu z učenci, 
a želi preko učenja mladih opozarja-
ti in vzgajati tudi starejše. Učenci po 
opravljeni delavnici dobijo vprašalnik 
za starše, s prošnjo, da ga nesejo do-
mov, se pogovorijo s starši o temah, 
ki so se obravnavale in vrnejo izpol-
njen vprašalnik v nabiralnik. Tako od-
raslim postavljamo različna vpraša-
nja v zvezi z alkoholom v prometu in 
vgradnjo alkoholnih ključavnic. 

Ali bi kupili avto, ki ima 
serijsko vgrajeno alkoholno 
ključavnico?  
Prve ocene vprašalnikov kažejo, da bi 
se le malokateri odločil za tak nakup. 
Mnenja in ocene, ki jih posamezniki 
imajo in dajejo o namestitvi alkohol-
nih ključavnic  za lastne potrebe so 
zelo različna: od mnenj, da gre za ne-
umnost, nesmiselno oviro, do tega, 
da je namestitev alkoholne ključavni-
ce v vozilo nekaj, kar te opomni, da 
v takem stanju nisi dober voznik, in 
da je tveganje, da boš pri tej vožnji 
povzročil prometno nezgodo, veliko. 
Če bo torej vprašanje, ki je postavlje-
no v naslovu razvnelo pogovore za in 
proti, ali pripeljalo k razmišljanju, za-
kaj je alkohol prisoten v tako visokem 
deležu nesreč, bo vsaj še eden izmed 
ciljev projekta dosežen. 

Majda Zorec Karlovšek

Viri: Šolske poti, Šolsko leto 
2016/2017, Osnovna šola Ferda Ve-
sela, Šentvid pri Stični

Projekt alkoholnih ključavnic prvič zaživel v naši občini
Alkoholne ključavnice, ki so marsikje 
v tujini že stalna praksa, si pot v Slo-
veniji šele utira. Projekt je na pobudo 
Združenja FORTOX prvič v Sloveniji 
zaživel ravno v naši občini, ki je pri-
sluhnila pobudi in poskusno uvedla 
uporabo alkoholnih ključavnic na 
vozilih, ki v naši občini izvajajo šolske 
prevoze.
Projekt alkoholnih ključavnic je na-
menjen ozaveščanju javnosti o pogo-
stosti alkohola kot vzroka za številne 
prometne nesreče, ki se vsako leto 
zgodijo v Sloveniji. K projektu, ki ga 
vodi združenje FORTOX, je kot prva 
občina v Sloveniji pristopila Občina 
Ivančna Gorica. Uvedbo alkoholnih 
ključavnic je sprejela tudi družba 
Ljubljanski potniški promet (LPP), ki 
izvaja šolske prevoze na celotnem 
območju občine Ivančna Gorica. 
Montaža naprav seveda ni mišljena 
kot nezaupanje voznikom, ki opra-
vljajo prevoze, pač pa kot pomem-

ben korak k ozaveščanju predvsem 
staršev, kot tudi javnosti nasploh, da 
je alkohol eden najpogostejših vzro-
kov za prometne nesreče v Sloveniji.
Javnosti je bil projekt predstavljen 
22. Septembra, ko je na OŠ Ferda 
Vesela v Šentvidu pri Stični potekal 
naravoslovno-tehniški dan. Učenci 
so imeli v programu ta dan več različ-
nih aktivnosti, med drugim so se po-
svetili tudi ozaveščanju o nevarnosti 
prometa. V uvodu so učence in pred-
stavnike medijev nagovorili navzoči 
gostje. Podžupan Tomaž Smole se je 
zahvalil Združenju FORTOX in druž-
bi LPP, ki sta omogočili, da je v naši 
občini stekel ta projekt ozaveščanja. 
Občina Ivančna Gorica je ravno letos 
zaključila tudi pomemben projekt 
nove prometne ureditve v okolici 
šole v Šentvidu, ki bo še dodatno 
izboljšal prometno stanje in varnost 
udeležencev v prometu. Projekt al-
koholnih ključavnic je predstavila dr. 

Majda Zorec Karlovšek iz Združenja 
FORTOX. Alkoholna ključavnica, ki je 
marsikje v tujini že redna praksa pri 
opremljanju tudi osebnih vozil, je 
dodatna oprema vozila, ki zahteva 
od voznika, da pred vžigom motor-
ja opravi preizkus na alkohol v izdi-
hanem zraku. Samo v primeru, da 
v izdihanem zraku ni alkohola, torej 
da voznik uspešno opravi preizkus, 
lahko vžge motorno vozilo in se z 
vozilom tudi odpelje. Direktor Agen-
cije  Republike Slovenije za varnost v 
prometu mag. Igor Velov se je obrnil 
na učence, ter jih pozval, naj bodo 
odločni do staršev takrat, ko bi mor-
da želeli sesti za volan pod vplivom 
alkohola in s svojo gesto pokažejo, da 
niso primerni za vožnjo. Na učence 
kot pomočnike pri opozarjanju svojih 
staršev pa se je obrnil tudi Boštjan 
Smolej iz Generalne policijske upra-
ve. Vodja policijskega okoliša Ivančna 
Gorica, policist Damijan Mišigoj, je 

ob tej priložnosti predstavil preno-
vljen načrt šolskih poti, Janez Hudej 
iz Gibanja »Še vedno vozim – vendar 
ne hodim« pa je spregovoril o žalo-
stnih posledicah vožnje pod vplivom 
alkohola.
V nadaljevanju je sledila demonstra-
cija uporabe alkoholne ključavnice 
na avtobusu družbe LPP, učenci višjih 
razredov pa so imeli na temo varno-

sti v prometu številne delavnice, med 
drugim so s pomočjo t. i. alkoholnih 
očal lahko spoznali tudi stanje opi-
tosti. Ta dan je na šoli potekala tudi 
evakuacijska vaja gasilskih društev 
sektorja Šentvid pri Stični, učenci niž-
jih razredov pa so se lahko seznanili 
tudi z gasilsko opremo in delom ga-
silcev.

Matej Šteh
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Aktivnosti priprave Celostne prometne 
strategije občine Ivančna Gorica že v 
polnem teku
Julija 2016 se je z uvodnim sestan-
kom delovne skupine za izvedbo 
Celostne prometne strategije (CPS) 
Občine Ivančna Gorica začel enole-
tni proces priprave strategije razvo-
ja trajnostnega prometa v Občini 
Ivančna Gorica. Na občinskem svetu 
sprejet strateški dokument bo podla-
ga za dolgoročni proces trajnostnega 
načrtovanja prometa in pridobiva-
nja sredstev za izvedbo posameznih 
ukrepov prometnih ureditev v Občini 
Ivančna Gorica. 
Med izdelovalci Celostne prometne 
strategije, podjetjem LINEAL d. o. o., 
Prometnim inštitutom Ljubljana d. 
o. o. in Občino Ivančna Gorica je bil 
v skladu s predpisano metodologijo 
dela sklenjen dogovor, da se bodo 
načrtovane aktivnosti izdelave stra-
teškega dokumenta vršile po principu 
»VIZIJA-CILJI-UKPREPI«. Torej defini-
ranje želene prometne vizije občine, 
iz katere se nato gradijo cilji in posle-
dično izvedejo ukrepi v realnem oko-

lju. Vizija razvoja prometa bo orisala 
želeno stanje po posameznih zvrsteh 
prometa: promet pešcev, promet 
kolesarjev, javni potniški promet, to-
vorni in zasebni motorizirani promet. 
Na uvodnem sestanku so se defini-

rale uvodne aktivnosti, povezane s 
sodelovanjem javnosti in lokalnih de-
ležnikov (javne razprave, ogledi stanj 
na terenu, delavnice). 

Lineal d. o. o.

NOVO v Zdravstvenem 
domu Zagradec!
Zdravstveni dom Ivančna Gorica obvešča, da 
od 1. oktobra 2016 dalje, zdravnik v splošni ambulanti 
ZD Zagradec dela vsak dan, in sicer po naslednjem urniku:

PONEDELJEK 7.00 – 11.00  
Janez Zupančič, dr. med., spec. druž. med.

TOREK 6.30 – 13.00  
Katarina Žirovnik Kuster, dr. med., spec. druž. med.

SREDA 13.00 – 19.30  
Katarina Žirovnik Kuster, dr. med., spec. druž. med.

ČETRTEK 7.00 – 11.00 
Janez Zupančič, dr. med., spec. druž. med.

PETEK ** 6.30 – 13.00  
Katarina Žirovnik Kuster, dr. med., spec. druž. med.
** vsak 5. petek (po razporedu) bo zdravnica delala POPOLDNE v ZD Ivanč-
na Gorica (takrat zdravnika ne bo v ZD Zagradec)

Vse krajane Zagradca in okolice obveščamo, da lahko izkoristijo ponujeno 
priložnost in si izberejo osebnega zdravnika v ZD Zagradec.

ZD Ivančna Gorica

Kam bi se dal? Preveri v novem 
koledarju dogodkov 
Na občinski spletni strani vam vpogled na bogato kulturno, turistično, 
športno, rekreativno ali zabavno dogajanje v naši občini omogoča po-
sodobljen koledar oziroma napovednik dogodkov, objavljamo pa tudi 
najbolj zanimive dogodke v sosednjih občinah. 
Novi napovednik 
dogodkov pred-
stavlja urejen 
pregled dogodkov 
aktualnega mese-
ca, pokukate pa 
lahko v seznam 
dogajanja v na-
slednjih mesecih. 
Poleg naslova, 
kraja, časa in vrste 
dogodka je v na-
povedniku zapisan 
še daljši opis do-
godka, podatki o 
organizatorju do-
godka in natančna 
lokacija dogodka 
na zemljevidu (Google Maps). Vsak dogodek si lahko z enim klikom pre-
nesete v svoj Googlov koledar in si tako sproti urejate urnik dejavnosti v 
prostem času. Prek naprednih filtrov lahko izberete prikaz le tiste vrste 
dogodkov, ki vas najbolj zanimajo. Izbirate lahko med izobraževalnimi de-
lavnicami, kulturnimi prireditvami, predstavitvami, prireditvami za otroke, 
športno-rekreacijskimi prireditvami, turističnimi in zabavno-glasbenimi 
prireditvami. Omejite lahko tudi prikaz dogodkov po lokacijah in po orga-
nizatorju dogodka. Društva, zveze in drugi organizatorji dogodkov iz naše 
občine se bodo potrudili, da bodo vsi njihovi projekti pravočasno prispeli 
na koledar dogodkov, ki je dostopen na povezavi www.ivancna-gorica.si/
namig-za-premik.

Franc Fritz Murgelj

Osmega avgusta je svoj okro-
gli jubilej, 90. rojstni dan, 
praznovala Amalija Skubic iz 
Petrušnje vasi. Župan Dušan 
Strnad, ki je bil v času dopustov 
odsoten, jo je obiskal nekoliko 
kasneje in ji izrekel obilo lepih 
želja ob jubileju. Gospa Skubic 
je županu s ponosom pokaza-
la album s fotografijami, ki so 
nastale ob praznovanje njene 
90-letnice.

Namig za premik
21. 10., ob 18. uri, OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični: 232-letnica šolstva v Šentvidu in 50 let sedanje šolske zgradbe
22. 10., ob 19. uri, Podružnična šola Višnja Gora: 40. obletnica Kulturnega društva Janez Cigler in koncert Višnjan-
skih fantov
22. 10., ob 19. uri, Športna dvorana OŠ Stična: Rokometna tekma RK SVIŠ Ivančna Gorica – RD Herz Šmartno
22. 10., ob 20. uri, Kulturni dom Stična: Rockester v izvedbi Godalnega orkestra KD Stična
24. 10., od 7.-12. ure, OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični: Krvodajalska akcija
26. 10., od 7.-13. ure, Srednja šola Josipa Jurčiča: Krvodajalska akcija
26. 10., ob 19. uri, Športna dvorana OŠ Stična: Pokalna tekma v rokometu med RK SVIŠ Ivančna Gorica – RK Maribor 
Branik
29. 10., ob 18. uri, Kulturni dom Ambrus: 1. samostojni koncert Glasbene skupine Amabile
29. 10., ob 19. uri, cerkev sv. Kozma in Damijana na Krki: Koncert Okteta Deseti brat
30. 10., ob 9. uri, Šentvid pri Stični: Slovesni blagoslov novega župnijskega doma 
31. 10., Ratenca pri Ambrusu: 4. pohod po Petrovi poti
4. 11., ob 20. uri, Kulturni dom Stična: Komična drama Razlogi za srečo
5 – 6. 11., od 10. ure dalje: Gostišče Pri Japu: Poročni sejem
5. 11., Debeli hrib: Martinovanje
8. 11., ob 17.30, Zdravstveni dom Ivančna Gorica: Delavnica: Podpora pri spoprijemanju z depresijo
12. 11., Tržnica Ivančna Gorica: Martinova sobota
13. 11., Valična vas: Martinova maša
13. 11., Gradišče nad Šentvidom: Voden ogled po obzidju Virskega mesta
15. 11., Knjižnica Ivančna Gorica: Beremo z dr. Iztokom Osojnikom
18. 11. – 3. 12., Stična: 17. Festival Stična
23. 11., ob 17. uri, Zdravstveni dom Ivančna Gorica: Delavnica – Zdrava prehrana za krepitev zdravja
25. 11., Polževo, Moja dežela lepa in gostoljubna
3. 12., ob 17. uri, Ivančna Gorica: Miklavžev pohod z baklami na Gradišče  
10. – 11. 12., Kulturni dom Stična: Božično - novoletni koncert Godbe Stična
13. 12., ob 17.30, Zdravstveni dom Ivančna Gorica: Podpora pri spoprijemanju s stresom
26. 12., Športna dvorana OŠ Stična: Svečanost ob Dnevu samostojnosti in enotnosti z razglasitvijo športnikov ob-
čine
Organizatorje prireditve vabimo, da sporočite informacije o prireditvah, ki jih organizirate in objavljene bodo v spletnem na-
povedniku prireditev na občinski spletni strani www.ivancna-gorica.si in v Klasju. Podatke o prireditvah lahko oddate preko 
spletnega obrazca »Namig za premik« ali preko elektronske pošte na naslov urednik@ivancna-gorica.si. 

Organizatorji dogodkov, ali ste produktivni, ustvarjalni 
in inovativni?
Naj o vašem dogodku ali projektu izve čim več ljudi. Občina Ivančna Go-
rica vam ponuja priložnost, da na svoje dogodke udeležence (po) vabite 
prek sodobnih komunikacijskih poti. Vpišite in delite informacije o svo-
jem skrbno pripravljenem dogodku na koledarju prireditev na občinski 
spletni strani (več kot 53.000 obiskov mesečno), v novicah Prijetno do-
mače, ki izidejo dvakrat mesečno, Facebookovi strani občine Ivančna 
Gorica in mobilni aplikaciji za pametne telefone. Vsebine iz koledarja 
prireditev občine Ivančna Gorica objavljajo tudi časopis Klasje in drugi 
lokalni in regionalni mediji. Vsi vaši dogodki so dobrodošli v koledarju 
prireditev, vpišete pa jih prek spletnega obrazca www.ivancna-gorica.
si/namig-za-premik/obvestite-nas-o-vasem-dogodku. 
 

Bi želeli imeti koledar prireditev objavljen tudi na svoji 
spletni strani?
Urednik ali skrbnik vaše spletne strani naj stopi v stik z nami. Z veseljem 
vam bo pomagal Franc Fritz Murgelj, dosegljiv na telefonski številki 041 
699 770 ali preko e-poštnega naslova franc.murgelj@ivancna-gorica.si.

Napovednik oziroma koledar dogodkov je ena najbolj 
iskanih in zaželenih vsebin na občinski spletni strani. 
Občina omogoča brezplačno promocijo dogodkov za 
vsa društva, zveze, nevladne organizacije in druge or-
ganizatorje, ki s svojimi projekti ustvarjalno bogatijo 
naš prostor. 



8 oktober 2016 številka 8

Spet na višjih obratih – s 
polno paro naprej!
Spoštovane občanke in občani. 
Svetnice in svetniki SDS OO Ivančna Gorica v sestavi 
Irma Lekan, Alojz Šinkovec, Maja Strnad, Janko Zadel, 
Brigita Primc, Nace Kastelic, Anja Lekan, Franc Koželj, 
Tomaž Smole in Janez Mežan, smo sodelovali na 16. 
redni seji Občinskega sveta. Tokrat je izostala naša 
Tina Zajec – sedaj Kokelj, ki se je poročila in preselila, 
ter odstopila, kot svetnica. Želimo ji vse dobro in veliko sreče na novi življenj-
ski poti.
Udeležili smo se tudi drugih dogodkov, ki jih ni bilo malo v začetku jeseni. Še 
posebej smo bili veseli nove pridobitve v Šentvidu pri Stični. Pri tem pa ne 
mislimo le na izboljšano prometno varnostno ureditev, temveč na čudovite 
mozaike, ki so okrasili podporni zid. Pravi primer skupnostne umetnosti, kjer 
je sodelovalo skoraj 700 udeležencev vseh starosti iz bližnjih krajev. Čestitke! 
Imamo tudi novi fitnes na prostem v Ivančni Gorici, ki je bil predan v uporabo 
ob prireditvi Vsi smo ena generacija. Z veseljem opažamo, da ga uporabljajo 
občani in občanke vseh starosti. Tudi v Stični se je izboljšala varnost z izgra-
dnjo dveh pločnikov, sanacija kulturnega doma pa gre h koncu. Za nami je 
tudi tradicionalni 11. Županov turnir v košarki, kjer smo svetniki in svetnice 
SDS sodelovali.
Na začetku seje Občinskega sveta je župan predstavil aktualno dogajanje in 
zatem je novoustanovljeni Medobčinski razvojni center predstavila vodja Ja-
smina Selan in sprejeli smo sklep o vključitvi v Združenje ALDA – Evropsko 
združenje za lokalno demokracijo. Direktorica CIK Patricija Pavlič pa je pred-
stavila Lokalno akcijsko skupino STIK, ki je med prvimi prejela potrjeno strate-
gijo, kar je potrdilo, da je bila odločitev o menjavi LAS-a pravilna.
Sprejeli smo tudi rebalans proračuna Občine Ivančna Gorica za 2016, saj so 
zamude pri državnih razpisih povzročile, da se nekateri odhodki in prihodki 
selijo v 2017. Rebalans je bil narejen pregledno in poleg naše svetniške sku-
pine so tudi drugi svetniki izrazili zadovoljstvo in pričakovanje, da bo tudi v 
prihodnje tako. Pohvala predlagatelju.
V nadaljevanju smo sprejeli pravilnik in nekaj odlokov, potrebnih za delovanje 
občinske uprave ali pa zaradi usklajevanja z veljavnimi predpisi. Velja izpo-
staviti Predlog Odloka o spremembah in dopolnitvah Odloka o organizaciji in 
delovnem področju občinske uprave Občine Ivančna Gorica, ki bo podlaga za 
reorganizacijo dela in prilagajanju potrebam procesa dela.
Ob zaključku seje smo še potrdili predlog Komisije za mandatna vprašanja, 
volitve, imenovanja in priznanja za sestavo Občinske volilne komisije, za ime-
novanje v svet Mestne knjižnice Grosuplje in za imenovanje dveh občanov v 
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Občine Ivančna Gorica.
Sicer pa smo spremljali predstavitev rezultatov dela vlade na polovici manda-
ta. Mnenje naj si ustvari vsak zase. Z zaskrbljenostjo spremljamo razvoj do-
godkov in številne afere. Želimo si, da bi bilo drugače. In smo veseli, da je pri 
nas prijetno domače.

Janez Mežan, Vodja svetniške skupine SDS

Stranke

11. Županov turnir izpeljan  
malo drugače
Četrto nedeljo v septembru je bilo 
na Sokolski ulici v Ivančni Gorici vse v 
znamenju ulične košarke in prijetne-
ga vzdušja. Slovenska demokratska 
mladina in Slovenska demokratska 
stranka Ivančna Gorica je že enajstič 
organizirala turnir v ulični košarki, ki 
je postal tradicionalna prireditev. V 
novo desetletje se je Županov turnir 
podal v malo drugačni izvedbi. Košar-
karski turnir je bil namenjen samo 
občanom Ivančne Gorice, ekipe so 
se v največji meri oblikovale po po-
sameznih krajih oziroma krajevnih 
skupnostih in so tekmovale v dveh 
starostnih kategorijah (do in nad 18 
let). V sklopu turnirja so se ekipe, ki 
so jih zbrali občinski svetniki SDS, po-
merile v vlečenju vrvi.
Košarkarskega turnirja so se udele-
žile ekipe Ambrus, Dob, Šentvid pri 
Stični, Višnja Gora-Muljava, po dve 
ekipi iz Ivančne Gorice in Stične. Na 
turnirju je bilo odigranih 20 tekem, v 
zaključne boje pa so se uvrstile ekipe 
Šentvid pri Stični, Višnja Gora–Mulja-
va, Stična 1 in Stična 2. Tretje mesto 
je pripadlo ekipi Stična 1, za zmago-
valca 11. županovega turnirja sta se 
pomerili ekipi Višnja Gora-Muljava 
in Stična 2. Z rezultatom 21:18 so se 

zmage razveselili igralci Stične 2, ka-
tero so zastopali igralci Andraž Ulčar, 
Aljaž Omejec in Andrej Okorn. Med 
mladinci so turnir osvojili igralci eki-
pe Ivančna Gorica 1. V sklopu turnirja 
je potekalo tudi tekmovanje v metu 
za tri točke, ki vsako leto pritegne 
veliko zanimanja, saj se nanj lahko 
prijavijo tudi tisti, ki na turnirju ne 
sodelujejo v ekipah, igralci pa imajo 
priložnost pokazati, kako mehko roko 
imajo. Med 16 prijavljenimi tekmo-
valci je največjo natančnost prikazal 
Andraž Ulčar.
Odvila se je tudi tradicionalna tekma 
med županom Dušanom Strnadom 
in podžupanom Tomažem Smole-

tom. Za županovo ekipo sta igrala še 
Simon Kastelic in Silvo Praznik, med-
tem ko sta za podžupanovo ekipo 
igrala še Janez Erčulj in Jože Polončič. 
Po dobrem začetku podžupanove 
ekipe in vodstvu 4:2 je županova eki-
pa vzpostavila ravnotežje in tekma 
je bila do 10:10 izenačena. V nada-
ljevanju je županova ekipa z odlično 
igro prišla do vodstva z 12:19. Podž-
upanova ekipa se ni predala in vneto 
topila razliko, a na koncu je vseeno 
zmagal župan z rezultatom 19 proti 
21. Skupni rezultat v zmagah na do-
sedanjih turnirjih je 9:2 za župana.
Na turnirju so se tokrat prvič pome-
rile ekipe občinskih svetnikov SDS v 
vlečenju vrvi. Ekipe Jankota Zadelja, 
Brigite Primc, Tomaža Smoleta in 
Maje Strnad so morale priznati pre-
moč najmočnejši ekipi Janeza Meža-
na iz Doba. 
Skratka, preživeli smo krasen dan z 
lepim vremenom in začinjen z odlič-
nimi športnimi vložki. Vsem, ki ste se 
turnirja udeležili, se lepo zahvaljuje-
mo, že zdaj pa vas vabimo, da se nam 
pridružite s svojo ekipo tudi priho-
dnje leto v septembru, ko bomo or-
ganizirali 12. Županov turnir v ulični 
košarki in vlečenju vrvi.

Maja Strnad, SDM Ivančna Gorica Mlada Slovenija se 
predstavi na Stični mladih
V soboto, 17. septembra 2016, se je v Stični 
odvijal največji slovenski katoliški festival za 
mlade, imenovan Stična mladih. Poleg števil-
nih delavnic so se imele na tržnici priložnost 
predstaviti tudi vse mladinske organizacije. 
Tudi Mlada Slovenija se je dogodka udeležila s stojnico. Na glavnem prostoru, 
kjer je tudi popoldne potekala sveta maša, smo se predstavili s promocijskim 
materialom, ki se ga je videlo po celi Stični. Tatuji in štampiljka v obliki srčka 
sta bila najpopularnejša rekvizita na stojnicah, veliko mladih pa se je tudi ude-
ležilo nagraden igre Pogled naprej, kjer so se lahko slikali z okvirjem MSi, zdaj 
pa prek družabnega omrežja Facebook zbirajo všečke. Pridružili sta se nam 
tudi predsednica NSi Ljudmila Novak in poslanka Iva Dimic. Na stojnici so se 
mladi tudi lahko včlanili v podmladek NSi in upamo, da nam bodo ti novi člani 
v prihodnje v pomoč pri idejah, izvedbi in organizaciji dogodkov.

Anton Černivec, OO NSi Ivančna Gorica
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ZŠO Ivančna Gorica, Sokolska 8, 1295 Ivančna Gorica

RAZPIS ZA ŠPORTNIKA LETA  
OBČINE IVANČNA GORICA  

V LETU 2016
ZŠO Ivančna Gorica tudi letos podeljuje priznanja za najboljše športnike in 
športnice v naši občini ter priznanja zaslužnim športnim delavcem.
Predlogi morajo prispeti na naslov ZŠO Ivančna Gorica, Sokolska 8, 1295 
Ivančna Gorica, na priloženem obrazcu, najkasneje do petka, 25. novem-
bra 2016,. Predlogov, ki bodo prispeli po tem datumu, žal ne bomo mogli 
upoštevati. 

Kategorije, v katere lahko predlagate svoje kandidate, so  : 
a) Mlajši dečki letnika 2004 in mlajši
b) Mlajše deklice letnika 2004 in mlajše
c) Starejši dečki letnika 2001 in mlajši 
d) Starejše deklice letnika 2001 in mlajše
e) Mladinci letnikov 2000, 1999, 1998 in 1997
f) Mladinke letnikov 2000, 1999, 1998 in 1997
g) Člani letnika 1996 in starejši 
h) Članice letnika 1996 in starejše
i) Najboljša šolska ekipa občine (skupaj za osnovno in srednjo šolo)
j) Najboljša klubska ekipa občine
k) Najboljša ekipa občine v individualnih športih
l) Zaslužni športni delavec-delavka 
m) Veteran-veteranka 
n) Športniki invalidi

Za naziv športnika leta občine Ivančna Gorica imajo pravico kandidirati vsi:
-    ki so člani društev in klubov iz občine Ivančna Gorica, 
-    vzgojno izobraževalni zavodi v občini Ivančna Gorica, 
-    športniki s stalnim prebivališčem v občini Ivančna Gorica, ki delujejo v 
društvih in klubih s sedežem zunaj občine Ivančna Gorica.
Za najboljšo klubsko ekipo lahko kandidirajo seveda samo ekipe društev 
oz. klubov, ki so registrirani v naši občini.
V posamezni kategoriji lahko predlagate samo enega posameznika oz. eki-
po!
Predlagate lahko tudi športne delavce/delavke (učitelje, trenerje, druge 
funkcionarje), veterane in veteranke za posebno priznanje za velik prispe-
vek k razvoju športa v naši občini. 
Predlog ustrezno utemeljite z obrazložitvijo dosežkov za leto 2016 (dosež-
ki, št. tekmovalcev oz. klubov na posamezni tekmi, sodelujoče države, če 
gre za mednarodno tekmovanje, datum in kraj tekmovanja …
Svoje predloge morate potrditi z žigom in podpisom predsednika  kluba 
oz. društva.
Ob jubilejih bodo športni klubi in društva dobila jubilejne plakete za 10, 20, 
30 ... letno delovanje, zato, če sodite mednje, navedite v svojem predlogu 
tudi to, z ustrezno obrazložitvijo.

Občina Ivančna Gorica, Sokolska 8, 1295 Ivančna Gorica, objavlja na podlagi Odloka o proračunu Občine Ivančna Gori-
ca za leto 2016 (Uradni list RS, št. 104/2015) in Pravilnika o štipendiranju dijakov in študentov v Občini Ivančna Gorica 
(Uradni list RS, št. 59/2007, 46/2012, 47/2013 in 65/2016) naslednji

JAVNI RAZPIS
za pridobitev štipendije iz proračuna Občine Ivančna Gorica za šolsko leto 2016/2017

1. Uporabnik proračunskih sredstev: Občina Ivančna 
Gorica, Sokolska 8, 1295 Ivančna Gorica

2. Predmet javnega razpisa je dodelitev štipendij dija-
kom in študentom iz občine Ivančna Gorica v skladu 
s Pravilnikom o štipendiranju dijakov in študentov 
v občini Ivančna Gorica (Uradni list RS, št. 59/2007, 
46/2012, 47/2013 in 65/2016).

3. Okvirna višina sredstev, ki so predmet razpisa, je 
30.000,00 EUR.

4. Kandidati za podelitev štipendije iz proračuna Občine 
Ivančna Gorica morajo izpolnjevati naslednje pogoje:

- imajo status rednega dijaka oz. študenta,
- so državljani Republike Slovenije,
- imajo stalno prebivališče v občini Ivančna Gorica že 

najmanj eno leto od datuma oddaje vloge na javni 
razpis,

- ob vpisu v prvi letnik srednje šole niso bili starejši od 
18 let oz. ob vpisu v visokošolsko in univerzitetno izo-
braževanje niso bili starejši od 26 let,

- niso v delovnem razmerju, ne prejemajo nadomesti-
la za brezposelne pri Zavodu za zaposlovanje, nimajo 
statusa zasebnika ali samostojnega podjetnika.

5. Vsi prosilci morajo izpolniti vlogo za pridobitev štipen-
dije, ki ji morajo priložiti vsa v razpisni dokumentaciji 
navedena dokazila:

- potrdilo o vpisu za tekoče šolsko oziroma študijsko 
leto (dobite ga na šoli ali fakulteti),

- dohodninsko odločbo staršev oz. skrbnikov ter drugih 
članov iz skupnega gospodinjstva za leto 2015, ki so 
po zakonu o dohodnini dolžni oddati dohodninsko na-
poved,

- zadnjo pravnomočno odločbo ali odločbe o otroškem 
dodatku za vse otroke, ki so člani družine,

- dokazilo o opravljenih izpitih in njihovi povprečni oce-
ni predhodnega študijskega leta, oziroma dokazilo o 
uspehu v preteklem šolskem letu (dobite ga ali ste ga 
dobili na šoli ali fakulteti)

- dokazila o uspehih in priznanjih (v kolikor jih imate),
- fotokopijo potrdila o družinski skupnosti, naslovljene-

ga na ime in priimek vlagatelja (dobite ga na Krajev-
nem uradu, Sokolska 8, Ivančna Gorica).

Občinski svet Občine Ivančna Gorica bo za šolsko leto 
2016/2017, na eni izmed naslednjih sej, s sklepom izda-
nim na podlagi 5. člena Pravilnika o štipendiranju dijakov 
in študentov v Občini Ivančna Gorica (Uradni list RS, št. 
59/2007, 46/2012, 47/2013 in 65/2016), sprejel število 
ter višino štipendij. 

6. Merila za vrednotenje vlog bodo v skladu z zgoraj na-
vedenim pravilnikom sledeča:

a) DOHODEK
dohodkovni     povprečni mesečni dohodek  št. točk
razred              na osebo v % od 
 neto povprečne plače 
1 do 18 % 80
2 nad 18 % do 30 % 70
3 nad 30 % do 36 % 60
4 nad 36 % do 42 % 50
5 nad 42 % do 53 % 40
6 nad 53 % do 64 % 30
7 nad 64 % do 82 % 20
8 nad 82 % do 99 % 10
9 nad 99 % 0
Dokazilo: Odločba o otroškem dodatku in/oziroma do-
hodninske odločbe vseh družinskih članov vlagateljevega 
gospodinjstva za zahtevano leto. Za družinske člane vla-
gatelja se po tem pravilniku štejejo osebe, opredeljene 
v zakonu, ki ureja uveljavljanje pravic iz javnih sredstev.

b) ŠTEVILO VZDRŽEVANIH OTROK V DRUŽINI
št. otrok  št. točk
1 otrok  1
2 otroka  2
3 otroci  3
4 otroci  4
5 otrok  5
nad 5 otrok 6

Dokazilo: Izjava o številu vzdrževanih otrok v družini ter 
njihovem statusu, potrdilo o družinski skupnosti, ki jena-
slovljeno na ime vlagatelja.

c) USPEH V PRETEKLEM ŠOLSKEM LETU
uspeh     št. točk
dijaki: 2,00-2,50; študentje: 6,00-7,00 20
dijaki: 2,51-3,50; študentje: 7,01-8,00 40
dijaki: 3,51-4,50; študentje: 8,01-9,00 60
dijaki: 4,51-5,00; študentje: 9,01-9,50 80
študentje: 9,51-10,00   100

Dokazilo: Kopija spričevala oz. potrdilo o opravljenih iz-
pitih.

d)  PRIZNANJA
Doseženi uspehi na izvenšolskih dejavnostih, kot so izo-
braževanje, kultura, umetnost, šport itd., se točkujejo na 
naslednji način (upošteva se samo preteklo šolsko oziro-
ma študijsko leto):
 
za vsako doseženo priznanje  št. točk
1. mesto oz. zlato priznanje (ekipno ali 
posamično), doseženo na regijskem, 
državnem ali mednarodnem tekmovanju 
in primerljivo    12
2. mesto oz. srebrno priznanje 
(ekipno ali posamično), doseženo na 
regijskem, državnem ali mednarodnem 
tekmovanju in primerljivo   9
3. mesto oz. bronasto priznanje 
(ekipno ali posamično), doseženo na 
regijskem, državnem ali mednarodnem 
tekmovanju    6
nagrade, priznanja ali drugi javni 
dosežki in primerljivo   3

Dokazilo: Kopija priznanj ali drugo dokazilo o doseženih 
uspehih. Točke se podelijo za vsako doseženo priznanje.

e) LETNIK
letnik     št. točk
1.     2
2.     4
3.     6
4. ali 1. letnik druge bolonjske stopnje 8
5. ali 2. letnik druge bolonjske stopnje 9
6.     10
Dokazilo: Potrdilo o vpisu.

F)  KRAJ ŠOLANJA
     št. točk
Obiskujem šolo v občini Ivančna Gorica 20
V občini ni programa šolanja, ki ga obiskujem 20
Dokazilo:  Potrdilo o vpisu

7. Vloge za dodelitev štipendij morajo biti dostavljene do 
04. 11. 2016 do 13. ure, s priporočeno pošiljko, na naslov: 
Občina Ivančna Gorica, Sokolska 8, 1295 Ivančna Gorica 
ali istega dne oddane na pošto). Na tem naslovu lahko 
zainteresirani dobijo tudi vse dodatne informacije. Razpi-
sana dokumentacija se lahko dvigne v času uradnih ur v 
sprejemni pisarni Občine Ivančna Gorica ali pa na spletni 
strani občine http://www.ivancna-gorica.si/.

8. Vloge morajo biti dostavljene v zaprti kuverti, na ku-
verti pa mora biti OBVEZNO: 

• »IME, PRIIMEK IN NASLOV PROSILCA«, ter 
• oznaka »JAVNI RAZPIS, ŠTIPENDIJE 2016/2017, NE 

ODPIRAJ!«.

9. Odpiranje vlog bo 11. 11. 2016 ob 10.00 uri v prosto-
rih Občinske uprave Občine Ivančna Gorica, Sokolska 
8 v Ivančni Gorici. Odpiranje bo nejavno.

10. Prosilci bodo o izidu javnega razpisa obveščeni najka-
sneje v 60. dneh od dneva odpiranja vlog.

11. Medsebojna razmerja med Občino Ivančno Gorico in 
izbranim kandidatom bodo urejena s pisno pogodbo.

Številka razpisa: 430-0027/2016 - 1                         
OBČINA IVANČNA GORICA
Ivančna Gorica, 21. 10. 2016    
                                  

župan
Dušan Strnad

Športnik leta po izboru 
bralcev Klasja 2016
Uredništvo občinskega glasila Klasja sporoča,da bo tudi 
letos potekal izbor športnika leta po izboru bralcev 
Klasja.

Kandidirajo lahko naslednji športniki:
-     športniki, ki so člani društev in klubov iz občine Ivančna Gorica 
-     športniki s stalnim prebivališčem v občini Ivančna Gorica, ki 

delujejo v društvih in klubih s sedežem zunaj občine Ivančna 
Gorica.

Predloge sprejema uredništvo na elektronskem naslovu (uredni-
stvo@klasje.net, oz. po pošti na naslov Uredništvo Klasja, sokol-
ska ulica 8, 1295 Ivančna Gorica do 25. novembra 2016.

Športnik leta bo izbran preko spletnega glasovanja, ki bo potekalo 
na spletni strani občine, na naslovu www.ivancna-gorica.si.
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P R A V O   N A   V A Š I   S T R A N I

Ivankin pehar
Presenetite svoje najbližje s škatlico presenečenja
Škatlice »Surprise me sweet« niso 
običajne, vsakodnevne škatlice. Nji-
hova vsebina je skrivnostna. Name-
njene so vsem generacijam, najbolj 
primerne za tiste »pozabljivce« oz. 
ljudi, ki nimajo idej, kaj komu kupiti 
za darilo. Najlepša darila so vedno 
tista, ki sporočajo, tista, ki presene-
tijo. Poslovni model sveže podjetnice Teje Zaletelj iz Zagradca je, da stranka 
kupi škatlico preko spleta in jo pošlje svojemu prijatelju, znancu, staršem, fan-
tu ali dekletu na njegov domači naslov. Aranžma škatlice je izbran glede na 
starost, spol in druge posebnosti prejemnika škatlice, ki jih navede naročnik. 
Na voljo je osem različnih tematskih škatlic, od poslovne, slovenske, ljubezen-
ske, pa vse do lepotne škatlice. Vsebina škatlice presenečenja pa so skrbno 
izbrani izdelki slovenskih oblikovalcev in ustvarjalcev, lahko pa je tudi izbrana 
s strani naročnika. www.surprisemesweet.com

Pravi pasji raj za naše štirinožce
Trgovina Pasji raj, ki jo danes že 
dobro poznajo lastniki malih živali 
iz naše občine, je v septembru še 
razširila svojo ponudbo briketirane 
hrane za štirinožne kosmatince. V 
tem trenutku ponujajo že 23 različ-
nih blagovnih znamk veh cenovnih 
in kakovostnih razredov. Pestrost 
ponudbe hrane v tej trgovini že pre-
sega ponudbo v marsikateri večji trgovini za male živali v prestolnici. V Pasjem 
raju boste lahko dobili tudi hrano, prilagojeno potrebam pasjih in mačjih mla-
dičev, in hrano za štirinožce z različnimi alergijami. Po novem jih lahko obišče-
te tudi v novi trgovini Petish v centru Domžal. Vse do konca oktobra pa je pri 
njih po še posebej ugodnih akcijskih cenah na voljo več vrst briketirane hrane.
 

Panjan odpira novi salon znamke Škoda
Trebanjska, malo pa tudi ivan-
ška družba Pan-Jan bo v Treb-
njem v petek, 21. oktobra, 
otvorila novi salon znamke 
Škoda, ki združuje inovativne 
Škodine rešitve in tehnologije 
ter čiste konstrukcijske linije 
in naravne materiale v nov 
arhitekturni koncept salona. 
Pravijo, da se bodo v njem vsi obiskovalci počutili prijetno in domače, lahko 
si bodo vzeli čas za kavico, medtem ko se bodo otroci brezskrbno igrali. Ob 
otvoritvi so pripravili zabavne igre in animacijski program za otroke, glasbo bo 
skrbno izbiral DJ Matjaž Lovše. Postregli bodo tudi s hrano in pijačo lokalnih 
ponudnikov. www.panjan.si 

Pripravlja se že naslednje sreča-
nje ljubiteljev piva Kraus in Ma-
vrovih mesnin
Pobratenje naše občine z nem-
ško občino Hirschaid je prineslo 
nekaj zelo konkretnih pridobitev. 
Med okusnejšimi je gotovo roč-
no pridelano pivo Kraus, ki ga 
uvaža in distribuira podjetje Ma-
ver iz Stične. Njihove mesnine in 
pivo sta v dobri družbi postala zelo zaželena. V ta namen se enkrat meseč-
no srečujeta pri enem od izbranih gostincev. Konec avgusta se je odvilo prvo 
Kraus-Maver druženje na tako imenovani Jamski zabavi v baru Jama v Stični, 
dober mesec kasneje v baru Glorija v Ivančni Gorici in v Kicbil baru v Višnji 
Gori. Darilca, okusne degustacije, mična Kraus dekleta ... Vse to lahko ponov-
no doživite že kmalu. Kje? Prijavite se na seznam vabljenih in boste izvedeli še 
pravočasno. www.facebook.com/MaverKraus   

Topla svetloba do konca leta po posebej ugodnih cenah
O pozitivnih lastnostih do-
grevanja z IR paneli je bilo 
že veliko napisanega in po-
vedanega. Vse, ki jih še ne 
poznate, pa sprašujemo, 
če spomnite, kako prijetno 
vas ogreje krušna ali zaprta 
lončena peč? Ali pa, kako 
prijetno ogreje odprti ogenj 
v mrzlem zimskem večeru? 
Se spomnite toplih maminih dlani, ko vas je v mrzlih dneh kot otroka grela v 
svojem naročju? Vse, kar ste takrat občutili kot toplino, je sevalno gretje ali 
infrardeče toplotno sevanje, ki ga oddajajo tako sonce kot ogenj in tudi ljudje. 
In tako ogrevajo tudi IR paneli, ki je najbolj podobno naravnemu ogrevanju, ki 
ga omogočata sonce in ogenj. Do konca septembra je ivanško podjetje Jupitra 
znižalo cene Eko, IR panela 450 W iz 239 na 169 EUR. www.irpanel.si

Franc Fritz Murgelj

Podjetniški kotiček z OOZ Grosuplje
OOZ GROSUPLJE NA 49. MEDNARODNEMU OBRTNEMU SEJMU V CELJU  
OOZ Grosuplje je tudi letos svojim članom omogočila 
predstavitev na 49. Mednarodnemu obrtnemu sejmu 
(MOS) v Celju. Javnemu povabilu k razstavljanju so se 
odzvali STUDIO 75B Jožefa Koželj s. p. iz Spodnje Slivni-
ce, podjetje FIBB sistemi d. o. o. iz Velike Stare vasi ter 
SVETILA SVETEK Janez Svetek s. p. z Velikega Mlačeve-
ga. Na OOZ Grosuplje hkrati vsako leto svojim članom 
priskrbimo številne brezplačne vstopnice, saj se zave-
damo, da MOS nudi podjetnikom in obrtnikom odlično 
platformo za nove povezave s tujimi trgi. MOS v Celju 
velja za največji sejem v JV delu Evrope, letos ga je obi-
skalo blizu 125.000 obiskovalcev, kar je 2 % več kot lani, 
predstavilo pa se je več kot 1.500 razstavljavcev iz 35 
držav. MOS naslednje leto praznuje petdeseti jubilej, 
zato že sedaj poziv vsem zainteresiranim podjetjem, ki 
bi se želeli predstaviti. Vabljeni.

Seminar »KAKO S ČIM MANJ STROŠKI DELNO ALI V CELOTI PREOBLIKOVATI  
S. P.«, v četrtek, 10. 11. 2016, ob 10.00, v Domu obrtnikov v Grosuplju. Vabljeni.

DEDEK MRAZ NA OOZ GROSUPLJE 
Člani zbornice vabljeni, da prijavite svoje otroke in otroke zaposlenih na tradicionalno obdaritev Dedka Mraza. Prijave, 
ki jih skupaj z ostalimi informacijami najdete na www.ooz-grosuplje.si, zbiramo do 30. 11. 2016. Vabljeni.
Dodatna pojasnila na OOZ Grosuplje, ooz.grosuplje@ozs.si, 01-786 51 30, www.ooz-grosuplje@ozs.si, kjer smo vam 
na voljo tudi za kakršnakoli vprašanja poslovne narave. Vabljeni!

Janez Bajt, univ. dipl. oec., OOZ Grosuplje

Osebni stečaj ali kako ponovno zaživeti
Vem, tema tega članka ni prijetna, 
še posebej, če si v situaciji, ko mo-
raš razmišljati tudi o svojem oseb-
nem stečaju. Kaj je razlog, da človek 
začne razmišljati o uvedbi postopka 
osebnega stečaja? Strokovno se ra-
zlogu reče insolventnost. To prepro-
sto pomeni, da imaš dolgove višje 
od vrednosti svojega premoženja 
ali pa nimaš dovolj prihodkov, da bi 
dolg lahko odplačeval.
Insolventnost ni stanje, ki si ga človek 
želi. Velikokrat pa sam niti ni kriv, da se 
v njem znajde, saj splet nesrečnih oko-
liščin pripelje do nastanka dolga (bole-
zen, izguba zaposlitve …). So pa seve-
da tudi primeri, ko človek z zavestnimi 
dejanji prevzema prevelike obveznosti 
ali pa obveznosti nastanejo v posledici 
njegovih kaznivih ravnanj.
Med postopkom osebnega stečaja je 
razlog za insolventnost izrednega po-
mena. 
Sam postopek osebnega stečaja je 
prvotno namenjen sočasnemu popla-
čilu upnikov in njihovemu poplačilu v 
enakem deležu. Stečajni upravitelj, ki 
zastopa stečajnega dolžnika, unovči 
celotno premoženje stečajnega dol-
žnika (proda hišo, avto itn.), prav tako 
pa se dolžniku za čas trajanje postop-
ka osebnega stečaja omeji tudi redni 
mesečni dohodek na višino minimalne 
plače, tako da se tudi znesek, ki prese-
ga minimalno plačo, steka v t. i. ste-
čajno maso. Iz stečajne mase stečajni 
upravitelj poplača upnike sočasno in v 
enakem procentualnem deležu glede 
na višino terjatev, ki jih imajo upniki. 
To pomeni, da stečajni dolžnik med 
postopkom osebnega stečaja dejan-
sko izgubi vse premoženje, ki ga ima, 
tako da po koncu postopka nima niče-
sar.
Iz vidika stečajnega dolžnika pa je po-
membnejši drugi namen osebnega 
stečaja. To je odpust vseh dolžnikovih 
obveznosti, tako da po koncu postop-
ka osebnega stečaja dolžnik nima več 
nobenih dolgov, četudi stečajna masa 

ni zadostovala za poplačilo upnikov v 
celoti. Po začetku postopka osebnega 
stečaja je namreč mogoče vzporedno 
predlagati tudi uvedbo postopka za 
odpust obveznosti. Sodišče ta posto-
pek dovoli ob izpolnjevanju določenih 
pogojev s strani stečajnega dolžnika, 
ki pa so se s spremembo insolventne 
zakonodaje v letošnjem letu zelo zao-
strili, predvsem zaradi tajkunskih dol-
žnikov, tako da je odpust obveznosti 
doseči težje kot je bilo to v preteklosti. 
Sodišče ob odločanju o začetku po-
stopka odpusta obveznosti predvsem 
vpogleda v kazensko evidenco dolžni-
ka, prav tako pa je pomemben razlog 
za nastanek dolga kot tudi nasploh 
ravnanja dolžnika v zadnjih 5 letih. 
Če sodišče presodi, da bi bil namen 
odpusta obveznosti v nasprotju s sa-
mim namenom odpusta obveznosti, 
začetek postopka odpusta obveznosti 
ne dovoli. Če začetek postopka dovo-
li in se kasneje ugotovi, da je stečajni 
dolžnik kršil določene pogoje oz. da bi 
bil sam odpust v nasprotju z njegovim 
namenom, lahko tudi med postopkom 
zavrne odpust obveznosti.

Če sodišče začetek postopka odpusta 
obveznosti dovoli, določi preizkusno 
dobo, v kateri mora dolžnik narediti 
vse, kar je v njegovi moči, da se upniki 
čim bolj poplačajo, torej da v stečajno 
maso zagotovi čim več priliva. To lahko 
predvsem z (višjo) plačo oz. z (boljšo) 
službo. Preizkusna doba lahko traja 
med 2 in 5 leti in je odvisna od starosti 
stečajnega dolžnika, od zdravstvenega 
stanja stečajnega dolžnika, od višine 
dolga, od razloga za insolventnost in 
tudi od drugih osebnih okoliščin na 
strani dolžnika.
Namen odpusta obveznosti je torej v 
tem, da se stečajnemu dolžniku od-
pustijo njegove obveznosti v celoti in 
tako začne živeti »na novo«, a šele po 
tem, ko in če v obdobju nekaj let poka-
že angažiranost za poplačilo upnikov v 
čim višjem deležu.
Želim si, da bralci Klasja tega institu-
ta ne bi potrebovali, ker pa je resnica 
drugačna, upam, da bodo zgornje vr-
stice komu pokazale pot za nov zače-
tek.

Jože Petek, Odvetniška pisarna  
Tadeja Erzin Potočnik

ODGOVOR:
Prvi odstavek 57. c člena ZP-1 določa, da zahteva za sodno varstvo zoper 
plačilni nalog ali odločbo o prekršku ni dovoljena, če kršitelj pred pravno-
močnostjo plačilnega naloga ali odločbe o prekršku plača polovico izreče-
ne globe. 
Torej, če plačate »polovičko«, potem pa vložite zahtevo za sodno varstvo, 
le-ta ni dovoljena in jo sodišče ne bo obravnavalo, temveč jo bo zavrglo, 
ostala pa bo dolžnost plačila preostanka (2/2) globe, ob tem pa bo potreb-
no plačati tudi sodno takso.
Srednje poti torej ni. To pomeni, da sta možni samo dve poti: 1. ali se pra-
vočasno vloži pravno sredstvo in se počaka na odločitev, po kateri ste ali 
oproščeni plačila globe in stroškov postopka (če sodišče ugotovi, da za pre-
kršek niste odgovorni oz. da ga niste storili) ali pa ste dolžni plačati celotno 
globo, vključno s stroški (če sodišče ne ugodi vašemu pravnemu sredstvu 
oz. zahtevi za sodno varstvo) oz. 2. ali pravočasno plačate 1/2 globo in s 
tem priznate odgovornost za očitani prekršek, za to pa se država odpove 
2/2 globe.
Za možnost izničenja kazni je torej potrebno pravočasno vložiti zahtevo za 
sodno varstvo, ob tem pa ne plačati (1/2) globo.
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Margareta Grden: »Potencial (samo)zdravljenja ima vsak, le razviti ga je treba.«
Margareta Grden je uspešna podjetnica iz Stične. Po zanimivem spletu okoliščin in naključij, ki se jim bi težko izognila, je postala tudi uspešna zdravilka. Kombinira tradicionalna 
zdravilska znanja in veščine, kot so bioenergetske terapije, KTM metode za lajšanje in odpravo bolečin v sklepih in križu ter pogovorne terapije. Objavljamo zapis zanimivega 
pogovora, ki nam predstavi sogovornico ter odkriva številne zanimive poglede in podaja praktične rešitve za različne situacije v vsakodnevnem življenju, ki bi jih morali pono-
tranjiti in živeti vsi, ki si želimo hoditi svojo življenjsko pot pokončno, lahkotno in s čim manj prtljage.
Margareto Grden poznamo predvsem 
kot uspešno podjetnico, a vemo tudi, 
da imate povezavo z alternativno me-
dicino. Kakšno?  
Pravite, da sem uspešna podjetnica, 
a moje načelo je, da samo en človek 
zmore zelo malo, skupaj pa zmoremo 
skoraj vse. Neizmerno spoštujem vse, 
ki so vključeni v proces skupnega dela, 
ustvarjanja, učenja, rasti ... Vsak posa-
meznik je pomemben in nepogrešljiv, 
skupaj prisluhniti vsakemu in skupaj 
smo uspešni. Na to sem ponosna in to 
je moj uspeh.
Res je, zelo sem povezana tudi z alter-
nativno medicino. Človek je veliko več 
kot le telo. Malo bolezenskih znakov 
ima izvor neposredno v telesu, bole-
zni izvirajo iz posameznikove duhovne 
in duševne ravni. Porušeno energijsko 
neravnovesje zaznamo ob slabem po-
čutju, brezvoljnosti, slabi volji, slabi sa-
mopodobi, nezadovoljstvu brez vzroka, 
nesreči ... Če tako stanje traja dlje časa, 
se telo odzove in zboli. Alternativna 
medicina-bioenergija pa vzpostavi rav-
novesje energijskih centrov in odpravlja 
vzrok bolezenskega stanja, poteka torej 
zdravljenje celostnega človeka. Energija 
je vir življenja, zato je zelo pomembno, 
da je energijski pretok v telesu uravno-
težen. Alternativno zdravljene naj bi bilo 
bolj namenjeno preventivnemu zdra-
vljenju, da do bolezenskih znakov sploh 
ne bi prišlo. In seveda učenje samozdra-
vljenja. Potencial zdravljenja ima vsak, 
le razviti ga je treba. Energijsko zdravlje-
nje je vibracijsko posredovanje energije. 
Bioenergetik je samo posrednik preno-
sa energije iz univerzuma, stvarstva ...
Finančno ste preskrbljeni, prostega 
časa ob svojem delu nimate na pretek. 
Zanima me, kaj in kdaj se je zgodilo ne-
kaj, kar vas je postavilo v situacijo, da 
želite na svoj način pomagati in zdraviti 
ljudi?
Začelo se je pred približno 15 leti. Bila 
sem nezadovoljna sama s seboj in no-
tranji glas mi je govoril, naj začnem 
delati z ljudmi. Kaj? Kako? Bila sem iz-
gubljena. Nato sem v časopisu videla 
oglas za izobraževanje za grafologa, ki 
spoznava in analizira ljudi na podlagi 
pisave. Delo z ljudmi mi je bilo v tistem 
trenutku najbolj pomembno. Po prijavi 
sem bila povabljena na testiranje. Po 
analizi mojega »ustvarjanja« mi je rav-
nateljica rekla, da sem potencialni bio-
energetik in mi predlaga, da se odločim 
za izobraževanje za bioenergetika in ne 
grafologa. To sporočilo je bilo zame pov-
sem nesprejemljivo, saj nisem vedela, 
kaj bioenergetik sploh dela. Obljublje-
nega telefonskega klica o svoji odločitvi 
nisem naredila. Sem pa štiri dni pred za-
četkom izobraževanja prejela telefonski 
klic ravnateljice. Povedala sem ji, da se 
ne morem odločiti, da se težko spreje-
mam kot bioenergetik. Ona pa je odloč-
no rekla, da se odloča namesto mene in 
ne dopušča, da se ne bi izobraževala v 
tej smeri. In tako se je začelo moje dvo-
letno izobraževanje na Zavod za alterna-
tivno izobraževanje v Ljubljani. Učili smo 
se anatomijo, fiziologijo, patofiziologijo, 
psihologijo, komunikacijo, kitajsko tra-
dicionalno medicino, ajurvedo-indijska 
tradicionalno medicino, radiestezijo in 
bioenergijo. Proti koncu izobraževanja 
sem bila že neučakana, saj je bil zadnji 
predmet bioenergija, zato sem šla na 
dodatno izobraževanje k znanemu bio-
energetiku Domančiću v Kranjsko Goro. 
Takrat sem dobila potrditev, da je bila 
odločitev za izobraževanje bioenergeti-
ka pravilna.
Poznamo zelo različne metode alter-
nativnega zdravljenja. Kakšne metode 
uporabljate vi? 
Res je. Obstajajo različne metode alter-

nativnega zdravljenja. Na dveletnem 
izobraževanju za bioenergetika sem se 
naučila tehniko bioenergetske obravna-
ve po Lutowskem, pri bioenergetiku Do-
mančiću, njegove metode, poznam še 
metodo angelskega terapevta-angelski 
rejki I. in II. stopnje, rejki I. in II. stopnje, 
ki se dela s simboli in metoda »točke« 
(barsi), ki se dela povečini na točkah 
glave. Ker sem ugotovila, da na primer 
išiasa, ne morem pozdraviti samo z  bio-
energijo, temveč potrebujem še znanje 
manualne terapije, sem opravila tudi to 
izobraževanje, pred kratkim pa sem za-
ključila še izobraževanje z nazivom cer-
tificiran praktik hipnoze.
Iz vseh teh znanj in izkušenj delam te-
rapije po intuiciji, občutku, glede na to, 
kaj klient tisti trenutek potrebuje. Nikoli 
se ne držim strogo ene metode, vedno 
jih kombiniram. Lahko rečem, da je to 
samo moja metoda, sestavljena iz več 
metod. Ob ponovitvenih terapijah iste-
ga klienta je vsaka terapija glede na me-
todo malo drugačna, saj je tudi stanje 
klienta drugačno.
Vsi vemo, kako poteka obisk in zdra-
vljenje pri tradicionalnem zdravniku. 
Kako pa pri vas?
Moje srečanje s klientom je prisrčno, 
sproščujoče in spoštljivo. To ni nekaj na-
učenega, to je čutenje, srčnost. Vedno 
si vzamem čas za pogovor, saj je iskren 
pogovor del alternativnega zdravljenja. 
Vsakemu klientu povem, da sem zave-
zana molčečnosti in da tema pogovo-
ra ostane med nama. Ob pogovoru se 
sprostijo zadržana čustva, jeza, razo-
čaranja, strah pred boleznijo, pogovor 
steče o vsem, kar klienta obremenjuje. 
Klienta vedno vprašam tudi o zdravlje-
nju pri zdravniku, diagnozi, o izvidih, če 
jih ima, času trajanja zdravljenja, katera 
zdravila ima predpisana. Če začutim, da 
klient potrebuje tudi tradicionalno zdra-
vljenje, ga pošljem k zdravniku. Zave-
dam se, da ima alternativno zdravljenje 
omejitve, saj ne more nadomestiti na 
primer antibiotika ali kirurškega noža, 
če klient tak poseg potrebuje. Je pa ob 
takem zdravljenju zelo priporočljiva te-
rapija z bioenergijo.
Po končanem pogovoru začnem s te-
rapijo, ki se izvaja na terapevtski mizi. 
Bioenergetsko terapijo izvajam s pola-
ganjem rok, če mi klient dovoli, sicer ne. 
Med izvajanjem terapije klient v večini 
primerov »zaspi«. 
Po končani terapiji se pogorimo o čute-
nju, občutkih, počutju. Med izvajanjem 
terapije skoraj vedno prejmem tudi spo-
ročilo za klienta, ki mu ga tudi povem. 
Sporočila so različna, v večini povezana 
s samozdravljenjem ali z življenjskim 
potencialom. Sporočila mi pošiljajo an-
geli, saj so ob vsaki terapiji ob meni ter 
me vodijo in usmerjajo. Med terapijo 
prosim angele in nadangele za najvišje 
dobro klienta. Ob odhodu se poslovim z 
nasmehom in objemom.
Lahko pomagate vsakemu, ki pride do 
vas? 
Ne, vsakemu ne morem pomagati. Če 
se frekvenca energije klienta ne ujema 
z mojo, ne morem pomagati. To takoj 
začutim in tudi povem. Klientu svetu-
jem, da si poišče drugega terapevta 
alternativnega zdravljenja. To se mi zdi 
pošteno, ker mi ni sprejemljivo, da bi ga 
zavajala, učinka zdravljenja pa ne bi bilo. 
Pri katerih težavah so se izkazale vaše 
metode za najuspešnejše?  
Srečujem se z različnimi težavami in di-
agnozami. Uspeh zdravljenja je vedno, 
včasih po nekaj terapijah, v nekaterih 
primerih jih je potrebnih več, kar pome-
ni zdravljenje v intervalih. Med najuspe-
šnejše lahko omenim zdravljenje ščitni-
ce. Po končanem zdravljenju zdravniški 
izvid pokaže b.p. Pri tej diagnozi naučim 

klienta samozdravljenja, pokažem točko, 
kjer klient sam stimulira točko za zdra-
vljenje ščitnice, posledično se vzpostavi 
hormonsko ravnovesje, kar je pogoj za 
ozdravitev. Za hormonsko neravnovesje 
je več vzrokov, ki jih skupno s klientom 
analiziram in priporočam spremembo v 
načinu življenja, počitka ... Velik uspeh 
je tudi pri zdravljenju stresa, depresije. 
Pri teh težavah je zelo pomemben pogo-
vor, na podlagi katerega se ugotavljajo 
vzroki, zaradi katerih je tako stanje na-
stalo. Klienta naučim, kako se sam zdra-
vi. To so dihalne vaje, kratka meditacija, 
daljša meditacija, zaščita pred vdorom 
agresivne in posesivne energije, način 
razmišljanja in ocenitev situacij ...

Lahko izpostavite kakšen uspešen pri-
mer zdravljenja, na katerega ste še po-
sebej ponosni? 
Zelo sem ponosna na primer zdravljenja 
klientke z diagnozo srčnega popuščanja. 
Poznali sva se, a za zdravljenje me nikoli 
ni prosila. Nato me je poklicala in po-
vedala, da je njeno stanje zelo slabo in 
da mora v bolnišnico. Odšla sem k njej, 
reševalci so bili že pri njej, takrat me je 
tudi prosila in mi dovolila, da ji z bioe-
nergijo pomagam. 
Bioenergetske terapije sem ji na dalja-
vo delala vsak dan, večkrat na dan, tudi 
ponoči. Po vseh preiskavah so se zdrav-
niki odločili za operacijo srca. Začasno je 
odšla domov, jaz pa sem nadaljevala s 
terapijami na daljavo. Preden je odšla 
na operacijo, sem jo obiskala, ji naredi-
la bioenergetsko terapijo z dotikom, s 
pogovorom sva zmanjševali strah pred 
operacijo, dogovorili sva se, da bom s 
terapijami na daljavo nadaljevala in za 
njeno najvišje dobro tudi molila. Po vr-
nitvi v bolnišnico so zdravniki spet de-
lali preiskave. Dan pred operacijo me je 
poklicala in rekla, da operacija za zdaj 
ni potrebna, da se je stanje stabilizira-
lo. Ne spomnim se, koliko terapij sem 
ji naredila doma, ponoči sem ji delala 
terapije na daljavo. Po nekaj mesecih je 
šla v službo, njeno stanje je stabilno že 
sedem let. 
Še vedno jo spremljam. Zdaj prihaja ona 
k meni, da narediva terapijo in večkrat 
mi omeni, kako zdravnikom ni jasno, ko 
ob kontrolah gledajo izvide. Noče jim 
povedati, da se zdravi tudi z alternativo-
-bioenergijo in pogovorno terapijo.
Sodelujete še s kakšnim »alternativ-
cem«? 
Alternativno zdravljenje je zelo široko 

področje. Sodelujem z »alternativcem«, 
ki se ukvarja z zdravilnimi zelišči in izde-
luje esence (kapljice) iz zdravilnih zelišč. 
Srečala sem ga na šolanju za bioener-
getika. Če začutim, da klient potrebuje 
tudi »kapljice«, mu jih ponudim, od-
ločitev, ali jih bo jemal pa je klientova. 
Iz mojega gledanja na samozdravljenje 
kapljice pomagajo, da klient ne pozabi 
nase, vzame kapljice in ob tem verjame, 
da se zdravi in čuti, da mu pomagajo. 
Nekatere kapljice se jemljejo po potre-
bi, druge je treba jemati dlje.
Kaj bi ljudje morali vedeti o svojem 
zdravju, zunanjih in notranjih vplivih 
nanj?
Ljudje veliko vemo o svojem zdravju. 
Ozaveščenost je velika. Problem je v 
doslednosti in izvajanju tega vedenja. 
Večkrat slišim, ko nekdo reče, da mora 
na telovadbo ali na sprehod. Moje vpra-
šanje je, ali mora zato, ker hodi soseda, 
sodelavka ali prijateljica? Kdor čuti po-
trebo po telovadbi ali sprehodu to na-
redi z užitkom, ker čuti, da je to zanj po-
membno, tako za dušo kot telo. Beseda 
morati je obremenjujoča in v podzavesti 
naredi blokado, saj živimo v času, ko ve-
liko stvari moramo narediti zaradi preži-
vetja. Žal je zelo malo ljudi, ki opravljajo 
svoje delo z užitkom, srcem. Ljudje se 
tega bojijo, ker ne zaupajo življenju. Če 
bi tako delali, bi zaslužili za preživetje 
in še več. Kot zunanji vpliv na zdravje 
vidim tudi preveliko žrtvovanje za ma-
terialne dobrine. Koliko nepotrebnih 
stvari se nam nabere v življenju, ki smo 
jih potrebovali zelo kratek čas, ker so 
modna muha, zanje pa smo morali trdo 
delati. Ponudba je resnično prevelika in 
človeka zavede. Trenutek navdušenja in 
že se odloči. Morda nam je potem žal, 
a prepozno. Kako lepše bi bilo porabili 
tisti denar za izlet, ki bi ostal še dolgo v 
našem spominu, duši, srcu, čutenju.
Kaj lahko ljudje storimo za svoje zdrav-
je sami? Katera orodja in metode ima-
mo v svojih rokah?
Za zdravje smo odgovorni sami. Vsi se 
srečujemo s situacijami, ko nam je tež-
ko, ko ne vidimo poti naprej, ko smo 
obupani zaradi sebe ali drugih. V takem 
obdobju se moramo »pogovoriti« sami 
s seboj. Situacijo, kakršna je, moramo 
sprejeti, jo vzeti za svojo. Iz nje se mo-
ramo nekaj naučiti, sicer je v življenje 
ne bi dobili. Vse, kar se nam zgodi, se 
zgodi z razlogom. In če gledamo na dolgi 
rok, je vse za naše dobro. Beg pred njo 
pomeni, da bo ostala v podzavesti in se 
na vsake toliko časa prebudila. To po-

meni, da je nepredelana in skrivnostno 
živi naprej, brez spoznanja sporočila, 
zaradi katerega se je zgodila. In ko se 
stvari nalagajo, zboli duša, in ko je bolna 
duša, zboli telo. Pri »pogovoru« s seboj 
začutimo, spoznamo, katere spremem-
be v življenju je treba narediti, spreje-
ti, oprostiti ... Pogovoriti se s seboj je v 
današnjem času težko zato, ker imamo 
preveč ponudbe »virtualnih« svetov 
okoli sebe, kot je televizija, internet, 
Facebook, mobitel ... Ja, vse imamo v 
svojih rokah.
Otroci so naše največje bogastvo - kaj 
bi morali vsi starši dati svojim otrokom 
kot nujno popotnico za življenje, pa 
tega ne znamo?
Otroci so res naše največje bogastvo. 
Imeti otroke je tudi velika odgovornost. 
Največ, kar lahko damo otroku, je ljube-
zen. Izražanje ljubezni je že poglavje, ob 
katerem se lahko ustavimo. Ljubezen ni, 
da mu kupimo vse, kar si želi. Ljubezen 
je, da ga opazujemo, opozarjamo, vzga-
jamo, ga sprejemamo takšnega, kot je 
in ga podpiramo v vsem, kar ga veseli 
in ga ne silimo v nekaj, kar je všeč nam. 
Otrok je svoja osebnost, ki se bo skozi 
naše vzorce, privzgojene lastnosti in pri-
rojene potenciale, izoblikoval v odraslo 
osebo. Otroka obravnavamo kot ena-
kovredno osebo, ki ima svoj lastni prav, 
svoje želje in zahteve. Ob morebitnih 
nasprotovanjih in različnih pogledih je 
dolžnost staršev, da svoje poglede in 
različnost obrazložijo in utemeljijo tako, 
da otroka ne ponižujejo in zaničujejo. 
Otrok mora imeti v svojih starših ali vsaj 
pri enem od njih zaveznika, ki mu bo 
lahko zaupal tudi najbolj nesprejemlji-
ve situacije za starše. Starši pa morajo 
razsodno reševati situacijo. Otrok mora 
imeti občutek, da ga spremljamo na nje-
govi poti, in da ga imamo radi. Otroka 
moramo naučiti delovnih navad, dosle-
dnosti, poštenosti, spoštovanja, dobro-
te. Včasih ni lahko biti v vlogi staršev, 
vendar bogastvo, ki ga imamo, moramo 
negovati in ljubiti. Vsak trenutek, preži-
vet z otrokom, naj nas bogati.
Vas smem prositi še za zaključno misel 
glede najine teme pogovora? 
Želim, da je vsak sebi največji zdravitelj. 
Ko prisluhnemo svojemu notranjemu 
glasu, vemo, kaj je za nas dobro in kaj 
slabo. Prisluhnimo si, delajmo dobro, 
imejmo se radi, imejmo radi vse, kar nas 
obdaja. Življenje je samo potovanje v 
določenem času in prostoru.

Franc Fritz Murgelj

Počutim se tako, kot takrat ko sem imel 30 let
54-letni Jože Glavič iz Škoflja je brez zadržkov z nami delil svoje osebne izku-
šnje z alternativnim zdravilcem. Preživlja se s kmetovanjem na lastni kmetiji, 
kjer je kljub obsežnemu strojnemu parku treba veliko težkih opravil opraviti 
fizično. Leta fizičnih naporov in za kmetovanje specifičnih obremenitev se-
veda pustijo posledice. Jožetu je poleg bolečin v ramenih in kolenu še največ 
preglavic povzročal trdovratni  išias, ki velja za enega najbolj pogostih in te-
žav hrbtnega dela telesa. Gre za prizadetost živca, ki navadno prizadene eno 
stran telesa in seva bolečino od spodnjega dela hrbta po zadnji strani stegna 
po vsej nogi. Osebni zdravnik je Jožeta napotil na terapije k fizioterapevtu. 
Obiskoval ga je dober mesec, kakšnih večjih pozitivnih učinkov zdravljenja 
Jože v tem času ni zaznal. Na enem od obiskov fizioterapevta je v čakalnici 
beseda dala besedo in sogovornica mu je svetovala, da naj ob neuspešnosti 
tretmajev pri fizioterapiji poskusi svoje težave rešiti še z obiskom zdravilca 
Marka Kralja, ki živi in dela tu v bližini. In izkazalo se je, da je bil v Jožetovem 
primeru in njegovih težavah zelo uspešen. Še več, poleg bolečin v hrbtu so 
mu terapije pri tem zdravilcu odpravile še bolečine v rami in kolenu. Jože da-
nes pravi, da je njegova sedanja fizična kondicija primerljiva s tisto, ko je bil 
star 30 let. Terapijam je dodal tudi redno telovadbo, oba z ženo pa sta tudi 
navdušena hribolazca. Jože je ob svoji izkušnji z alternativnim zdravilcem še 
dejal, da do prvega obiska Marka Kralja ni verjel v uspešnost alternativnih 
metod zdravljenja. Danes pa je več kot navdušen nad njimi. Zagotovo vas 
je v naši občini več takšnih in če želite, lahko svoje pozitivne in malo manj 
pozitivne izkušnje delite z bralci časopisa Klasje.  

Franc Fritz Murgelj

Margareta je želela, da namesto njene fo-
tografije objavimo sliko nadangela Rafaela, 
ki je tesen spremljevalec vseh zdravnikov in 
vseh, ki delajo na področju zdravilstva, tako 
v uradni kot alternativni medicini. Njegovo 
ime pomeni Bog zdravi in je mogočen na-
dangel čustvenega in fizičnega zdravljenja.
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Krompir se je prijel …
Zdaj lahko rečemo, da se je praznik krompirja prijel. To-
krat že četrto leto, smo v okviru ivanške tržnice v organiza-
ciji Društva podeželskih žena Ivanjščice in Občine Ivančna 
Gorica pripravili prireditev, ki je na obisk zopet privabila 
množico obiskovalcev. 

Sodelujoči organizatorji smo obi-
skovalce razvajali s pestro ponudbo 
za brbončice, oči, dušo in telo. Ob 
pestrem spremljevalnem programu 
na odru je bila na ogled tudi razsta-
va krompirjevih jedi ter nagrajenih 
vzorcev marmelad, džemov, vložene 
zelenjave. Vse je bilo možno tudi po-
kusiti. 
S svojim strokovnim komentarjem 
je dogajanje še dodatno popestrila 
Marija Merljak, priznana prehranska 
strokovnjakinja. Sodelovalo je osebje 
Zdravstvenega doma Ivančna Gorica 
z raznimi meritvami, društvo SVIT, 
predstavnice KORK Ivančna Gorica, 
s čimer skupaj pripomorejo k zdra-
vstveni ozaveščenosti širšega kroga 
ljudi.
Priznanja vsem udeležencem je, po-
leg predsednika KGZS Cvetka Zupan-
čiča in podžupana Tomaža Smoleta 
podelil župan občine Ivančna Gorica, 
Dušan Strnad, ki je ob tej priložnosti 
pozdravil vse prisotne in podprl pri-
zadevanja DPŽ Ivanjščice za čim večjo 
ozaveščenost prebivalstva s področja 
zdrave, doma pridelane hrane.
Priznanja za pražen krompir:
Največ točk in s tem zlato priznanje 
strokovne komisije sta dobila Kultur-
no društvo Dob in DPŽ Ivanjščice.
Srebrna priznanja so prejeli trije: 
Turistična kmetija Fajdiga, Turistična 
kmetija Obolno ter Janko in ekipa.
Bronasto priznanje je pripadlo ekipi 
Letalskega kluba Šentvid.
Priznanje za najboljši pražen krompir 
z dodatki je prejelo Kulturno športno 
društvo Dob.
Priznanje za najboljši pražen krompir 
po izboru občinstva so prejeli samo-
zavestni kuharji, ki so zastopali Letal-
ski klub Šentvid.
Priznanja za najboljše marmelade in 
džeme:
Zlata priznanja:
Joži Svetin - slivova marmelada
Marija Erjavec - marelični džem
Anica Nose - jagodna marmelada
Marta Okorn - mešana marmelada

Srebrna priznanja:
Joži Svetin - breskova marmelada
Marija Erjavec - breskov džem
Marija Erjavec - slivov džem
Marta Okorn - jagodna marmelada
Majda Vrhovec - mešana marmelada
Petra Pevnik Okorn - breskova mar-
melada 

Bronasta priznanja:
Marija Erjavec - mešana marmelada
Anica Nose - jagodni džem
Nada Seliškar - mešana marmelada 

Priznanja za inovativno marmelado:
Petra Pevnik Okorn - breskova mar-
melada z vanilijo
Nada Seliškar - mešana marmelada iz 
bučk in kokosa

Priznanja za vloženo zelenjavo:
Zlato priznanje:
Nada Seliškar - sladki ajvar

Srebrna priznanja:
Ana Jeršin - rumena paprika 
Marta Okorn - mešana zelenjava

Bronasta priznanja:
Damjana Ostanek Heric - rumena pa-
prika
Damjana Ostanek Heric - rdeča pa-
prika

Priznanje za najbolj inovativen zele-
njavni kozarec: 
Majda Vrhovec - mešana zelenjava 
različnih barv in strukture
Marija Rus - vložene paprike različnih 
barv

Naj na koncu velja povabilo že za pri-
hodnje leto za vse, ki se do zdaj še 
niste opogumile (-i). Korajža velja. 
Pokažite, kaj vse znate in zmorete. 
Prisrčno vabljeni na praznik krom-
pirja torej prihodnje leto. Če ne dru-
gače, vsaj kot obiskovalci tržnice in 
prireditve. Sicer pa seveda vsako so-
boto, saj je tržnica središče ivanškega 
sobotno- dopoldanskega dogajanja 
in druženja.

Za DPŽ Ivanjščice Irma Lekan

Letos na Lučarjevem Kalu najtežja buča 
velikanka 128 kg
V nedeljo, 2. oktobra, je na Lučarjevem Kalu potekalo tra-
dicionalno zbiranje naj pridelkov občine Ivančna Gorica. 
Že 15. leto zapored je izbor pripravilo domače Turistično 
društvo Grča v sodelovanju s Kmetijsko zadrugo Stična. 
Naši pridelovalci, kmetovalci in vrtičkarji so dokazali, da 
je bila tudi letošnja letina obilna. 
Tudi letos so naši občani in vneti pridelovalci najrazličnej-
ših vrtnin in sadja na ocenjevanje za naj pridelke pripeljali 
vrsto svojih rekordnih pridelkov. Muhasto vreme je sicer 
nekoliko ponagajalo in organizatorji so razstavo pridelkov 
in razglasitev naj pridelkov morali izvesti pod streho, a to 
ni bila ovira, da ne bi izvedeli, kdo je bil najbolj spreten 
pridelovalec oz. komu je bil tudi narava najbolj naklo-
njena. Največ zanimanja so tudi letos vzbujale buče veli-
kanke, med katerimi je bila najtežja 128 kilogramska ve-
likanka iz Podboršta, ki sta jo vzgojila Mitja in Jan Verbič. 
Rekorderki je bila najbolj konkurenčna njena »sestra« z 
98 kilogrami. 
Naj pridelke in njihove lastnike je v imenu ocenjevalne 
komisije predstavila direktorica KZ Stična Milena Vrho-
vec. Na proglasitvi naj pridelkov je vsak ponosni lastnik 
naj pridelkov prejel priznanje in praktično nagrado iz 
Vrtnega centra KZ Stična, ki jih je podelil predsednik KZ 
Stična Jože Golf. Vsako leto se komisija odloči, kdo izmed 
sodelujočih pridelovalcev to leto še posebej izstopa, pri 
čemer upoštevajo tudi njegove dosežke iz prejšnjih let. 
Letos je komisija določila, da je to družina Bregar z Bo-
janjega Vrha. V imenu družine je pokal prevzela Blažka 
Bregar.
Vsi, ki ste morda letos še dvomili ali je tudi vaš pridelek 
rekordnih dimenzij, si podrobno oglejte spodnji seznam 
naj pridelkov in če vam bo tudi prihodnje leto narava tako 
naklonjena, se le opogumite in pripeljite svoje pridelke 
na ocenjevanje.

Matej Šteh

KORENJE RUMENO
- FRANC GRABNAR – 1,30 kg
- IVANKA URBANČIČ – 1,25 kg
POR
- FELIKS KRALJ – 1 kg
- STANKA SADAR – 0,90 kg
ČEBULA
- BLAŽKA BREGAR – 1,12 kg
- ANICA KOŠAK – 0,45 kg
PAPRIKA
- ANICA KOŠAK – 0,35 kg
- NADA SELIŠKAR – 0,23 kg
PARADIŽNIK
- ANICA KOŠAK – 0,65 kg
- NADA SELIŠKAR – 0,54 kg
LUBENICA
- ANICA NOSE – 6,07 kg
- FELIKS KRALJ – 0,40 kg
KROMPIR
- FRANC GRABNAR– 0,91 kg
- IVANKA URBANČIČ – posebne oblike - srčki
KUMARE
- ANICA NOSE – 1,01 kg
- NADA SELIŠKAR – 0,86 kg
- STANKA SADAR – 0,65 kg
- ANICA BLATNIK 
KRMNA PESA
- ANTON IN JAKOB KASTELIC – 11,07 kg
- FRANC GRABNAR 
- ANDREJA BREGAR VIDGAJ – 6,79 kg

KOLERABA 
- ANICA NOSE – 1,90 kg
- ANA ERJAVEC – 0,78 kg
- STANKA SADAR – 1,40 kg (nadzemna koleraba)
- MARIJA VRHOVEC– 1,55 kg
RDEČA PESA
- MARIJA VRHOVEC – 2,52 kg
- BLAŽKA BREGAR – 1,80 kg
- BLAŽKA BREGAR – 2,40 kg
- ANICA NOSE – 1,77 kg
BUČE »STEKLENICE«
- ANICA KOŠAK – 5, 10 kg
- IVANKA URBANČIČ – 5 kg
- ANICA BLATNIK
JEDILNE BUČE RAZLIČNIH SORT
- STANKA SADAR
BUČE »TURBAN«
- JOŽEFA ZAJC – 5,10 kg
- IVANKA URBANČIČ – 3,95 kg
- ANICA BLATNIK – 1,20 kg
BUČE »SVINJSKE«
- ANICA MANDELJ – 12,20 kg
- ANICA BLATNIK − 9 kg
BUČE VELIKANKE 
- MITJA IN JAN VERBIČ – 128 kg  
- MITJA IN JAN VERBIČ– 98 kg 
- ZALA SLAPNIK – 97 kg 
- ANICA BLATNIK– 60 kg
- MARKO ČERNIČ – 57 kg
- MARIJA BREGAR – 48 kg
- ANDREJA BREGAR VIDGAJ – 30 kg
BUČE JEDILNE 
- ANICA BLATNIK – 31,5 kg (kot jabolko)
- NADA SELIŠKAR – 28 kg (ekološka)
- FELIKS KRALJ – 17,5 kg
- ANICA MANDELJ – 9,5 kg
- ANICA NOSE – 6,33 kg   (dolga rumena buča)
- STANKA SADAR – 6 kg
- JANJA MEDVED – 13 kg (longdinapoli)
- MARIJA VRHOVEC – 5,05 kg
ZELENA
- FELIKS KRALJ – 1,09 kg
- ANA ERJAVEC – 0,73 kg
ZELJE
- BLAŽKA BREGAR – 13 kg (ovalno-špičasto)
- BLAŽKA BREGAR – 9,5 kg
- JOŽEFA ZAJC – 5,40 kg
- FRANC KASTELIC – 6,50 kg
- ANICA BLATNIK – 4,10 kg

Opomba: nekateri pridelki niso bili stehtani oz. izmerjeni 
in jih je komisija lahko opredelila glede na izgled.

Tržnica Ivančna Gorica

MARTINOVA  
SOBOTA,

12. november 2016, od 8. - 12. ure

Pestra ponudba in ocenjevanje vin  
(informacije in prijave 041/203-300)

Vabljeni

Jesenski 
Rockester
Ker ena ni nobena in ker vemo, da želite Rockester 
ponovno slišati, se zasedba Godalnega orkestra KD 
Stična in rock skupina IMSET vračata na oder, da vam 
popestrita jesenske večere. Slišali boste lahko združi-
tev godal s pravimi rockerji. Predstavili se vam bodo 
s priredbami znanih glasbenih uspešnic legendarnih 
skupin Queen, Guns 'n' roses, Bijelo dugme itd. ter 
avtorskimi skladbami IMSET-ov. 
Vljudno vabljeni na koncert, ki bo v soboto, 22. 10. 
2016, ob 20. uri v Kulturnem domu Stična.

Tina Žerovnik
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70 let Lovske družine Krka
Pri Lovskem domu v Znojilah pri Krki je v soboto, 8. oktobra 2016, potekala slovesnost ob 70. obletnici delovanja Lovske družine Krke. 

LD Krka je ena od petih lovskih družin 
s sedežem v ivanški občini in tako kot 
večina slovenskih lovskih družin je 
bila tudi krška ustanovljena pred 70. 
leti. Lovišče LD Krka obsega področje 
Krajevne skupnosti Krka in Muljave z 
nekaj okoliškimi vasmi in meri okrog 
4.000 hektarjev lovne površine. 
Okrog polovica je gozdov, pretežno 
mešanih. Obdelovalnih površin pa je 
nekaj manj kot 1.500 hektarjev. Naj-
več teh površin se nahaja na Mulja-

vskem polju in v dolini reke Krke ter v 
vaških zaselkih, ki pripadajo Muljavi 
in Krki. Celotno lovišče je izrazito kra-
škega značaja, pomanjkanje vode v 
vročih poletnih dneh je pogosto, zato 
je oskrba in priprava mlakuž za divjad 
potrebna. 
Lovska družina ima v posesti tudi 
Lovsko kočo pri Paharju v Lazah nad 
Krko. Potrebujejo jo za postanke in 
prenočitve med lovom. Okoli koče 
se nahaja pašnik s sadnim drevjem v 

izmeri okoli hektarja, ki je namenjen 
prehrani divjadi. LD se lahko pona-
ša z urejenim lastnim streliščem na 
glinaste golobe v Prestrani v bližini 
Krke. Preizkus risanic pa sedaj opra-
vljajo na urejenem strelišču pri Pa-
harju. Obdelujejo tudi lastno njivo v 
Hrastovem Dolu, kjer pridelujejo pri-
delke za potrebe krmljenja divjadi v 
zimskem času. 
Njihovi največji cilji so ohranitev vseh 
vrst divjadi, pravilna številčnost na 
zmogljivost lovišča, ohranitev dobrih 
odnose z ostalimi uporabniki prosto-
ra, posebno s kmeti ter skrb za oko-
lje.
Starešina Lovske družine Krka Anton 
Rogelj je ponosen na prehojeno pot 
krške lovske družine, ki je bila polna 
uspehov. »Živimo z naravo, živimo 
z gozdovi in dajmo strpno sobivati 
s prebivalci gozdov in polj. Le tako 
bomo dosegli lepe in celo zavidljive 
uspehe, ki jih nam zavidajo mnoge 
evropske države. S širokim strokov-
nim znanjem in sodelovanjem z vse-
mi uporabniki prostora lovci oblju-
bljamo, da se bomo tudi v prihodnje 
trudili zavzeto in uspešno opravljali 
naloge, ki so pred nami«, je ob tej 

priložnosti zbrane nagovoril Rogelj. 
Ob jubileju, ki so ga popestrili pevci 
Moškega pevskega zbora Zagradec 
in tamburaška skupina, ki deluje v 
okviru KD Zagradec, je Lovska dru-
žina Krka iz rok podžupana Občine 
Ivančna Gorica Tomaža Smoleta pre-
jela posebno županovo priznanje v 
obliki spominskega kovanca Prijetno 
domače, ki ga župan podeljuje ob 
jubilejih in posebnih dosežkih posa-
meznikom in organizacijam, ki pripo-
morejo k prepoznavnosti in razvoju 
občine Ivančna Gorica. Kot je pove-
dal podžupan Smole, je bilo lovstvo 
skozi zgodovino eden izmed stebrov 
slovenskega društvenega življenja. 
Številni pomembni ljudje so bili lov-
ci, ki so tako ali drugače prispevali k 
razvoju slovenstva. Podobno kot dru-
štveno življenje v drugih panogah je 
tudi lovstvo danes na preizkušnji, kaj-
ti biti lovec pomeni žrtvovati del svo-
jega prostega časa in znanja v dobro 

družbe in narave. »Vemo in čutimo, 
da je vaša dejavnost in vaše poslan-
stvo pomembna tudi za občino in za 
naše občine« je še dodal Smole. 
Ob tej priložnosti je v imenu Lovske 
zveze Slovenije Lovski družini Krka 
podelil priznanje Milan Velkovrh, Bo-
jan Zgonc pa v imenu Zveze lovskih 
družin Kočevje. 
Na slovesnosti so bila posameznim 
članom LD Krka za večletno prizadev-
no delo podeljene bronaste, srebrne 
in zlate plakete. Antonu Zupanu pa 
so podelili naziv častnega člana LD 
Krka. Iz obrazložitve je bilo razvidno, 
da je LD Krka z njegovim delom dose-
gla viden in premoženjski napredek, 
ustvarjal pa je tudi pogoje za dobre 
odnose med lovci. Gospod Zupan je 
član LD Krka od leta 1974. 

Gašper Stopar

70-letni jubilej višnjanskih lovcev
Na lepo sončno nedeljo, 11. sep-
tembra, je svoj okrogli jubilej, 70 let 
uspešnega delovanja, praznovala 
tudi Lovska družina Višnja Gora. Slo-
vesnost so člani in članice LD Višnja 
Gora pripravili pri svojem lovskem 
domu na Vrhu nad Višnjo Goro. Prav 
slednji je brez dvoma njihov največji 
ponos, saj so ga zgradili že leta 1968 
in ga nato vsa leta pridno vzdrževali 
in dograjevali. 
Lovska družina Višnja Gora danes 
šteje 62 članov in deluje na lovnem 
področju velikem več kot 5000 ha, ki 

sega tudi v sosednji občini Grosuplje 
in Ljubljana. Na njihovem področju 
je največ srnjadi, jelenjadi in divje 
svinje, od male divjadi pa lisica, jaz-
bec, poljski zajec, kuna, polh in raca 
mlakarica. Lovska družina vsako leto 
prireja tudi tradicionalno strelsko 
tekmovanje za pokal mesta Višnja 
Gora. Dobro sodelujejo tudi s kmeti, 
drugimi društvi in KS Višnja Gora. 
Ob jubileju je zbrane člane in goste 
nagovoril tudi podžupan Tomaž Smo-
le, ki je spregovoril o pomenu lovske 
dejavnosti in se članom Lovske dru- žine Višnja Gora zahvalil za njihovo 

poslanstvo, ki ga opravljajo danes. 
Ob tej priložnosti je v imenu župana 
Dušana Strnada starešini LD Višnja 
Gora Bojanu Gašperiču izročil poseb-
no županovo priznanje v obliki spo-
minskega kovanca Prijetno domače. 
Spominki kovanec župan podeljuje 
ob jubilejih in posebnih dosežkih 
posameznikom in organizacijam, ki 
pripomorejo k prepoznavnosti in ra-
zvoju občine Ivančna Gorica. 
V imenu Lovske zveze Slovenije je 
navzoče nagovoril predstavnik Zveze 
lovskih družin Ljubljana Milan Vel-
kavrh. Višnjanske lovce je seznanil z 
dejavnostmi Lovske zveze Slovenije 
in ob tej priložnosti LD Višnja Gora iz-
ročil spominsko plaketo Lovske zveze 
Slovenije in območne Zveze lovskih 
družin Ljubljana. 
Visok lovski jubilej je bila priložnost 
za podelitev lovskih odlikovanj, ki so 
jih prejeli dolgoletni prizadevni člani 
LD Višnja Gora. Zbrane je nagovoril 
tudi predstavnik Lovskega kinološke-
ga društva Ljubljana, ob tej priložno-
sti pa so bila podeljena tudi priznanja 
za zasluge na kinološkem področju. 
Sočlane lovce je pozdravil tudi pred-
sednik KS Višnja Gora Luka Šeme.
Slovesnost je spremljal prijeten kul-
turni program, ki so ga pripravili Me-
šani cerkveni pevski zbor Višnja Gora 
in Krški rogisti. Čudovito jesensko po-
poldne v izjemnem naravnem okolju 
se je podaljšalo v prijetno druženje 
ob lovskem golažu in harmoniki, vse 
do večera. 

Matej Šteh

simobil.si
PLAČILO POLOŽNIC BREZ PROVIZIJE

VABLJENI NA PRODAJNO MESTO

SI.MOBIL GROSUPLJE
V MERCATOR CENTRU
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PIVO IN RADLER 
PIVOVARNE KRAUS
Pivo pivovarne Kraus iz pobratene občine 
Hirschaid je ročno pridelano svetlo pivo 
prijetnega nemškega okusa.
Poskusite in kupite ga lahko: TRGOVINA MAVER 
V STIČNI IN VIŠNJI GORI, BAR JAMA, VIRIDIN 
HRAM, GAŠPER BAR, PRINCE PUB, DNEVNI BAR 
GLORIJA, KLUB BAR, PIZZERIJA KEGELJČEK, FURMAN BAR, FORTUNA No1, ME-
STNO KOPALIŠČE VIŠNJA GORA, KICBIL, LAVRIČEVA KOČA GRADIŠČE, BISTRO 
V&R LLITIJA, PUNGI PUB LITIJA, BENCINSKI SERVIS OMW TREBNJE, BAR SALON 
ŠENTVID. NOVO: KOCKA BAR VIŠNJA GORA.
NOVO: OSTRITEV ROČNIH NOŽEV
- ostrimo strokovno - samo na za ostritev nožev namenjenemu stroju DICK,
- ostrimo na vodno hlajenemu brusu, s kotom vpetja za rezanje rdečega mesa,
- v postopku ostritve se rezilo v nobenem primeru ne pregreje,
- nože prejete v ostritev lahko praviloma prevzamete naslednji dan.
NOŽE LAHKO DOSTAVITE V TRGOVINE MESARSTVA MAVER V STIČNI IN VIŠNJI 
GORI. UGODNE CENE ZAGOTOVLJENE!



14 oktober 2016 številka 8

Slovesno praznovanje se je začelo s 
svečano akademijo v dvorani kultur-
nega doma, na predvečer osrednje 
slovesnosti. Namenjena je bila zlasti 
številnim članicam in članom dru-
štva, na njej pa so zbrane nagovorili 
predsednik društva Jure Strmole, na-
mestnik poveljnika Gregor Kuplenk, 
župan Dušan Strnad, predsednik Ga-
silske zveze Ivančna Gorica Lojze Lju-
bič, poveljnik Gasilske zveze Ivančna 
Gorica Lovro Markovič in poveljnik 
štaba Civilne zaščite občine Ivančna 
Gorica Jože Kozinc. Društvo je ob tej 
priložnosti podelilo svojim članom 
za prizadevno in dolgoletno delo v 
društvu vrsto priznanj in odlikovanj, 
posamezni člani pa so prejeli tudi pri-
znanja Gasilske zveze Ivančna Gorica. 
Vrhunec večera je bila svečana pro-
glasitev dveh novih častnih članov 
društva. Naziv častnega člana PGD 
Stična sta prejela stiški opat p. Janez 
Novak in g. Konrad Schmaus iz pobra-

tenega društva Röbersdorf. Opat No-
vak je predstojnik samostana v Stični, 
ki je bil že od nekdaj tesno povezan 
z delovanjem gasilskega društva, ne 
nazadnje je imelo društvo ob usta-
novitvi pred devetdesetimi leti svoje 
prve prostore ravno v samostanskem 
poslopju. Tudi danes društvo tvorno 
sodeluje s samostansko skupnostjo. 
Konrad Schmaus pa je že skoraj dvaj-
set let tesno povezan s PGD Stična in 
je zaslužen za uspešno povezovanje 
obeh pobratenih gasilskih društev 

in pobratenih občin Ivančna Gorica 
in Hirschaid. Ob tej priložnosti so 
čestitke stiškim gasilcem izrekli tudi 
predstavniki pobratenega društva iz 
Sečovelj in društva iz domače gasilke 
zveze. 
Osrednja svečanost, v soboto, 10. 
septembra, se je začela s slovesno 
parado skozi Stično, v kateri so poleg 
domačih gasilcev sodelovali še pred-
stavniki gasilskih društev iz občine 
Ivančna Gorica, iz sosednjih gasilskih 
zvez, Nemčije in Hrvaške, med gasil-
skimi vozili, ki so sodelovala v paradi 
pa je bilo tudi vozilo Gasilske brigade 
Ljubljana. Slovesnosti sta se udeleži-
la tudi župan Dušan Strnad in podžu-
pan Tomaž Smole.
Predsednik društva Jure Strmole je 
v svojem nagovoru spregovoril o bo-
gati preteklosti društva, aktivnostih, 
s katerimi se ukvarja društvo danes 
in izzivi, ki jih čakajo v prihodnosti. 
Navzoče gasilce in krajane so nago-
vorili tudi gostje. Župan Dušan Str-
nad je izrazil veliko zadovoljstvo, da 
je v občini tako močno razvita gasil-
ska dejavnost, pri kateri pa ima že od 
nekdaj prav stiško gasilsko društvo 
posebno vlogo. Ob tej priložnosti je 
poleg požrtvovalnosti in solidarnosti, 

ki jo izkazujejo gasilci, izpostavil še 
eno njihovo lastnost. To je domolju-
bje in domovinska zavest, ki se je ne 
nazadnje izkazala tudi v osamosvoji-
tvenem letu pred 25. leti, ko so tudi 
gasilci odigrali pomembno vlogo pri 
obrambi mlade države Slovenije. Žu-
pan Strnad je društvu ob tej priložno-
sti podelil spominski kovanec v podo-
bi občinske znamke Prijetno domače, 
ki ga župan podeljuje posameznikom 
in organizacijam ob jubilejih in po-
sebnih dosežkih. Kot je dejal, mu je 
v posebno čast, da bo tudi ta kova-
nec postal del velike zbirke priznanj 
in odlikovanj, s katerimi se društvo 
ponaša.
Slavnostna govornica ob 90-letnici 
društva je bila ministrica za obrambo 

Andreja Katič. Tudi ona je spregovori-
la o organiziranosti in pomenu gasil-
stva v naši državi in pri tem omenila 
tudi predlog resolucije o nacional-
nem programu varstva pred naravni-
mi in drugimi nesrečami za obdobje 
2016–2022, ki naj bi med drugim iz-

boljšal tudi status gasilcev. Na koncu 
se je ministrica stiškim gasilcem še 
posebej zahvalila za skrbno predaja-
nja znanja in veščin, pa tudi vrednot 
gasilstva mladim ter jim zaželela veli-
ko uspešnih usposabljanj in čim manj 
intervencij.    
O delu in dosežkih domačega društva 
je spregovoril tudi dolgoletni predse-
dnik Gasilske zveze Ivančna Gorica 
in tvorec številnih dosežkov stiškega 
gasilskega društva, Lojze Ljubič. Sicer 
pa so bogato zgodovino društva ob 
jubileju strnili tudi v obsežnem zbor-
niku, ki je izšel ob tej priložnosti. 
Sklepno dejanje svečanosti je bila 
slovesna podelitev priznanj in odliko-
vanj Gasilske zveze Slovenije, ki jih je 
zaslužnim članicam in članom podelil 
namestnik predsednika GZS Janko 
Cerkvenik. Velja poudariti, da sta bila 
ta dan v Stični gosta tudi nekdanja 
predsednika GZS, Ernest Eöry in An-
ton Koren. Domače društvo je v za-
hvalo gostom ter številnim posame-
znikom in organizacijam, s katerimi 
sodeluje, podelilo spominska prizna-
nja, čestitke jubilantu, pa so izrekli 
številni gostje in prijateljska društva.
Na prireditvenem prostoru so si obi-
skovalci lahko ogledali razstavljena 
vojaška vozila, praznovanje pa se je 
seveda zaključilo po gasilsko, z vese-
lico. Prireditev so kulturno obarvali 
Stiški kvartet in Godba Stična.

Matej Šteh

Krajevne skupnosti

Jubilejnih 90 let v PGD Stična
Leto 2016 je še posebej slovesno v Prostovoljnem gasilskem društvu Stična, ki letos praznuje okrogli jubilej, 90 let uspešnega delovanja. V jubilejnem 
letu so stiški gasilci pripravili odmevno gasilsko reševalno vajo poimenovano »Stična 90«, osrednja slovesnost ob jubileju pa je potekala 9. in 10. 
septembra. Društvo je ob tej priložnosti sprejelo medse dva nova častna člana, na osrednji svečanosti pa je zbrane člane, goste in krajane nagovorila 
tudi ministrica za obrambo Andreja Katič. Župan Dušan Strnad je društvu ob jubileju podelil spominski kovanec Prijetno domače.

Tekmovanje ROPE RESCUE  
RALLY Ljubljana
V soboto, 1. 10. 2016, smo se gasilci 
PGD Stična prvič udeležili tekmova-
nja ROPE RESCUE RALLY, ki ga orga-
nizira Inštitut Vertikala. Ekipo PGD 
Stična smo zastopali Jurij Tratar – 
vodja, David Mohorčič, Jan Jenko in 
Dejan Strmole. Naš uradni voznik je 
bil Danijel Mestnik.
Pomerili smo se v petih nalogah s po-
dročja reševanja z višin in globin na 
petih različnih lokacijah:
1. vaja: Policijska akademija Ljublja-
na – spuščanje pacienta s strehe bol-
nišnice, ker je bilo dvigalo v okvari. 
Pacient je imel priključene štiri ži-
vljenjsko pomembne aparate, ki se 
niso smeli odklopiti.
2. vaja: Jata Emona – reševanje pa-
dlega delavca iz jaška, ki je bil del 
konstrukcije silosa.
3. vaja: Kaskade v Stožicah – reše-
vanje ponesrečenega kolesarja na 
nedostopnem terenu. Le ta je med 
vožnjo s kolesom padel v globino in 
dostop do njega ni bil možen na drug 
način. Poudarek te vaje je bil tudi na 
medicinski oskrbi poškodovanca.
4. vaja: Gradbeni oder na Ježici – re-
ševanje delavca, ki je padel za grad-
beni oder v nedostopno območje. 
Treba ga je bilo dvigniti nazaj na oder, 
potem pa ga na nosilih izvleči na var-
no območje.
5. vaja: Kajakaška proga v Tacnu – re-
ševanje mucka z otoka med brzicami. 

Dostop je bil možen samo z izdelavo 
vrvne žičnice. Po njej smo spustili re-
ševalca, ki je mucka pobral in prine-
sel nazaj.
Vaje so predstavljale realne scena-
rije s področja reševanja iz globin in 
višin. Poudarek je bil na pravilni in 
varni uporabi vrvne tehnike s kom-
binacijo znanja s področja urgentne 
medicine. Ocenjevali so se pravilni 
postopki dela, vodenje, usklajenost 
ekipe, primernost izbranega mane-
vra, varnost in udobje ponesrečenca, 
obremenitve sistema in skrb za opre-
mo. Vsaka naloga je imela predviden 
čas izvedbe, vsaka minuta prekorači-
tve je predstavljala 1 kazensko točko. 
Pri vsaki nalogi je bilo mogoče doseči 

120 točk, skupno torej 600. Naša eki-
pa je dosegla 547 točk in s tem dose-
gla odlično 5. mesto.

Končna uvrstitev ekip:
1. Gasilska šola 
2. RVG Ježica
3. JRS Ljubljana
4. PGD Bovec
5. PGD Stična
6. Gasilska brigada Ljubljana
7. GD Ljubljana – mesto
8. RVG Vrhnika

S končno uvrstitvijo smo zelo zado-
voljni in že kujemo načrte za tekmo-
vanje prihodnje leto.

Dejan Strmole in Jurij Tratar

Zahvala
Iskreno se zahvaljujem vsem, ki so se 1. 10. 2016 nesebično odzvali klicu 
na pomoč in sodelovali pri reševanju ponesrečenca v gozdu. Zahvala gre 
ekipi PGD Stična in PGD Šentvid pri Stični za varen prenos ponesrečenca s 
težko dostopnega terena ter ekipi NMP ZD Ivančna Gorica (zdravnica Ma-
teja Plut Švigelj in medicinski sestri) za zdravstveno oskrbo.

Marjan Brčan
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Ekskurzija gasilcev iz Zagradca
Sobota, 10. septembra 2016, je bila 
dan, ko smo gasilke in gasilci PGD 
Zagradec odšli na zasluženo strokov-
no ekskurzijo in prečudovit izlet z 
družabnim srečanjem. Organizacijski 
odbor društva je temeljito proučil 
smer in temo izleta. Na izlet so odšli 
zaslužni člani, ki so aktivni pri društvu 
in so sodelovali pri letni veselici, sku-
paj nas je bilo 47. Naša prva postaja 
je bilo Krško oz. tamkajšnji gasilski 
dom poklicnih gasilcev. Namestnik 
dnevne izmene nas je toplo sprejel 
s kolegi, kateri so bili tokrat v službi 
in na kratko predstavil gasilsko enoto 
in njeno delo. Ker je bila skupna izle-
tnikov precej velika, smo se razdelili v 
dve skupini in si ogledali vozni park in 
tehniko te poklicne brigade. Vrhunec 
obiska je bila predstavitev avtomo-
bilske lestve s košaro, katera se lahko 
dvigne 23 metrov visoko. Nad vožnjo 
s košaro so bili še posebej navduše-
ni najmlajši. Pogled nad gasilskim 
domom, reko Savo in celim mestom 
Krško iz take višine je marsikoga nav-
dušil in očaral. Predstavniki našega 

društva so se ob odhodu s simbolič-
nim darilom zahvalili gostiteljem. 
Pot smo nadaljevali do Brestani-
ce in mestnega gradu Rajhenburg. 
Na gradu nas je pričakala vodička. 
Ki nas je pospremila v čudovito ob-
novljen grad, v katerem je muzej in 
prostori za kulturne, družabne do-
godke in poroke. Po desetminutnem 
predstavitvenem filmu o gradu in 
njegovi obnovi smo se zopet razde-
lili v dve skupini in si ogledali grad. 
Grad Rajhenburg je bilo zatočišče in 
domovanje tako grajskih gospodov, 
samostanskih bratov trapistov, med 
vojno zbirni center za begunce in in-
ternirance v taborišča, po 2. svetovni 
vojni pa je bil preurejen v ženski za-
por. V gradu smo se ogledali prostore 
z originalno opremo iz časov, oblačila 
iz časov, originalnih fresk, ki so se pri-
kazale med obnovo gradu, oddelke, 
kjer so živeli menihi trapisti, celice 
s političnimi zapornicami, itd. Poleg 
prostorov s temno zgodovino smo 
si ogledali tudi prostore z vedrej-
šo tematiko, kot je prostor, kjer naš 

olimpijec in domačin Primož Kozmus 
predstavlja svoje zaslužene olimpij-
ske medalje in športno opremo ter 
kladivo, s katerim je osvojil olimpij-
sko zlato medaljo. Čudovita je tudi 
poročna dvorana in kavarna, kjer se 
da okrepčati po dvournem ogledu 
gradu. 
V programu ekskurzije je bil tudi 
obisk bazilike Lurške Marije v Bre-
stanici, kjer smo z Marijino pesmijo, 
med člani PGD Zagradec so namreč 
tudi članice in člani pevskega zbora, 
počastili obisk cerkve in pozdravili 
domačega župnika. 
Čakala nas je še zadnja postaja ek-
skurzije, in sicer obisk vinskih goric 
in vinogradniške posesti Komatar, v 
vasi Stojanski vrh pod Gadovo pečjo, 
nad Cerkljami ob Krki. Sprejeli so nas 
gospodar in gospodarica ter hčerka 
Vesna, ki je bila v letu 2008 cvičkova 
princesa. V prijetnem ambientu pre-
prostega gostinskega lokala so nam 
postregli z obilnim kosilom in okrep-
čilom, značilnim za Dolenjsko. 10. 
cvičkova princesa Vesna nam je pred-

stavila kraj, vinske gorice, zgodovino, 
stavbno dediščino kašč oz. hramov, 
vino ter odgovornost in poslanstvo 
cvičkove princesa. 
Dan se je naglo prevesil v večer in že 
se je bilo treba zahvaliti za gostolju-
bje in se posloviti od vinskih goric. 

Avtobus z razposajenimi in veselimi 
člani je odpeljal v večer po cesti v 
smeri doma. Odličnemu vzdušju na 
izletu je poleg odlično pripravljenega 
programa, botrovalo tudi čudovito, 
sončno, poznopoletno vreme.

Marjan Urbas

Ivančna Gorica na Dnevih slovenskega turizma
V dneh od 11. do 13. oktobra so v 
Radencih potekali letošnji že 16. 
Dnevi slovenskega turizma. Gre za 
najpomembnejši strokovni dogodek 
v Sloveniji na področju turizma, v 
sklopu katerega pa je potekal tudi 
posvet predstavnikov turističnih 
društev. Omenjenega posveta se je 
udeležila tudi delegacija turističnih 

društev iz občine Ivančna Gorica, 
ki je na posvetu sodelovala skupaj 
s predstavniki Občinske turistične 
zveze in Zavoda Prijetno domače. Na 
posvetu je zbrane predstavnike turi-
stičnih društev nagovoril predsednik 
Turistične zveze Slovenije Peter Mis-
ja, ki je zlasti poudaril prostovoljstvo 
v vrstah članov turističnih društev in 

prizadevanja, da bi 
bilo to prostovolj-
stvo v družbi pra-
vilno ovrednoteno 
in cenjeno. Navzoči 
so lahko prisluhnili 
predavanjem s po-
dročja digitalnega 
marketinga in ino-
vativnosti v turiz-
mu, seznanili pa 
so se tudi s trendi 
pri predstavitvah 

na sejmih in dogodkih. Pridobljene 
informacije in primeri dobrih praks 
bodo naši turistični delavci skušali 
prenesti tudi v lokalno okolje, seveda 
ob dobrem sodelovanju stroke in Za-
voda Prijetno domače.
Ob tej priložnosti je TZS podelila 
priznanja najzaslužnejšim prosto-
voljcem v turističnih društvih za 
leto 2016. Priznanje sta prejela tudi 
Tatjana Medved iz TD Grča Lučarjev 
Kal in Jože Petrič iz TD Krka. Oba sta 
zaslužna za bogato delovanje v svojih 
matičnih društvih in občini Ivančna 
Gorica.
V času Dnevov slovenskega turizma 
je potekal tudi Gostinsko turistični 
zbor Slovenije, v sklopu katerega je 
TZS pripravila 7. državno tekmovanje 
za Zlato kuhalnico. Na tekmovanju so 
svoje kuharske spretnosti v pripra-
vi oženjene kaše in ajdovega krapca 

V Kriški vasi ličkali  
po starem 
Obujanje starih običajev je dandanes še kako pomembno, saj gre pri tem za 
ohranjanje izročila naših prednikov in utrjevanje naše kulturne identitete. 
Tega se še kako dobro zavedajo tudi prebivalci Kriške vasi na polževski planoti.
Letos so na kmetiji Jeršin, po domače pri Pevčevih pridelali veliko koruze. Zla-
sti ugodno vreme je pripomoglo, da je bilo pridelka še več, kot so pričakovali 
in odločili so se, da organizirajo ličkanje po starem. Na njihovo povabilo se je 
odzvalo kar 61 vaščanov, med njimi pa je bil tudi župan Dušan Strnad, njihov 
sovaščan. 

Pa se sliš´
V Sloveniji je kar nekaj krajev in gora, 
ki se imenujejo po svetem Vidu: Šent-
vid pri Zavodnju, Šentvid pri Planini 
pri Sevnici, Šentvid pri Grobelnem, 
Šentvid pri Lukovici, Šentvid nad Lju-
bljano in Šentvid pri Cerknici, Šent-
viška Gora v občini Tolmin in druga 
Šentviška gora v občini Brežice. Kot 
zanimivost, Šentvid ali Šembid so v 
šestdesetih letih prejšnjega stoletja 
preimenovali v Podnanos.
Pred osemnajstimi leti so prišli pev-
ci Šentvidov, ki so imeli svoj zbor, na 
idejo, da bi se enkrat letno srečali 
vsakič v drugem Šentvidu in ideja je 
prerasla v tradicijo. Letos smo bili 
organizatorji srečanja mi – dolenjski 
Šentvidčani. Ker se je v preteklih le-
tih v našem kraju veliko spremenilo, 
smo pripravili spremljevalni program 
- predstavitev in ogled novega župni-
šča, prenovljenega Centra za zdra-
vljenje bolezni otrok in mozaika. 
Na koncertu v avli OŠ Ferda Vesela 
smo se s pesmijo predstavili Moški 
pevski zbor iz Šentvida pri Grobel-
nem, MePZ Zarja iz Šentvida pri Pla-
nini, ŽPZ Rozke Usenik iz Šentvida 
nad Ljubljano in naša zbora ŽPZ in 
MPZ Vidovo. MePZ z lukovškega kon-
ca pa se letos žal ni mogel udeležiti 

srečanja. V koncert nas je spodbu-
dno in prisrčno popeljala podpred-
sednica KS Šentvid pri Stični gospa 
Alina Cunk Perklič. Prireditev je po-
vezovala gospa Nuša Volkar. Program 
je popestrila z odlomki iz zgodovine 
našega Šentvida in razvoja šolstva. 
Izbor pesmi je bil pester in zanimiv, 
kar je občinstvo nagradilo z bučnim 
aplavzom. Vsem nastopajočim se je 
na koncu zahvalil predsednik Kultur-
nega društva Vidovo Franjo Čuček. 
Za zaključek prireditve smo se vsi 
zbori združili in skupaj iz srca zapeli 
Pa ta jutranja zarja in šentviško hi-
mno – Pa se sliš´, ki jo je dirigiral prof. 

Urban Tozon. Poslušalci so bili navdu-
šeni nad našo izvedbo. 
Po končanem koncertu smo se srečali 
v kulturnem domu. Pogovorili smo se 
o svojem delu, koncertih in težavah, 
ki nas pestijo in ugotovili, da smo si 
tudi tu podobni. Pevke in pevci smo 
pokazali, da nas pesem povezuje in 
da je del nas. S pesmijo se razvijamo 
in rastemo, glasovno in osebnostno. 
Večer smo zaključili s plesom in pe-
tjem. Obljubili smo si, da se drugo 
leto srečamo v Šentvidu pri Lukovici 
in dvajsetletnico zaokrožimo v Šent-
vidu pri Planini.

Tanja Lušina

pokazali učenci petnajstih osnovnih 
šol iz vse Slovenije, ki so se najbolje 
uvrstili na regijskih tekmovanjih. Na 
finalu so svoje znanje in spretnosti 
uspešno predstavile tudi učenke OŠ 

Ferda Vesela iz Šentvida pri Stični, 
Laura Črček, Ana Kastelic in Natalija 
Kutnar.

Matej Šteh

Iskanje »zaklada«, ki je bil skrit pod kupom koruze, je bilo zanimivo zlasti za 
številne najmlajše, ki so sodelovali pri ličkanju. Razveselili so se številnih slad-
karij, odraslim pa je na plano pokukala tudi kakšna steklenica. Po končanem 
ličkanju in obešanju koruze je sledilo seveda še prijetno druženje ob domači 
hrani in pijači, manjkala pa ni tudi harmonika. Lahko rečemo, da je ohranjanje 
starih običajev v Kriški vasi okrepilo tudi sosedske odnose in prijateljstvo, kar 
dogodku daje še poseben pomen. Jeršinovi se ob tej priložnosti zahvaljujejo 
vsem, ki so se odzvali njihovemu povabilu.

Matej Šteh



16 oktober 2016 številka 8Krajevne skupnosti

35. vseslovensko srečanje mladih v 
Stični – festival vere in mladosti
V Stični je 17. 9. 2016 potekalo tradicionalno srečanje mladih - Stična mladih 2016 – 
letos pod geslom »Sem orodje Božjega usmiljenja«. Festival že 35 let pripravlja Sku-
pnost katoliške mladine (SKAM), letos ob pomoči več kot 250 prostovoljcev in več kot 
35 partnerskih organizacij. Po oceni organizatorjev se je festivala udeležilo okoli šest 
tisoč mladih, pretežno dijakov in študentov iz vseh koncev Slovenije in letos prvič tudi iz 
zamejstva.
Somaševanje številnih škofov in du-
hovnikov ter v sodelovanju z mladimi 
je vodil mariborski nadškof metro-
polit msgr. Alojzij Cvikl. V nagovoru 
je med drugim opozoril, da je treba 
znati videti ljudi, ki trpijo, jim prisluh-
niti in pomagati. Kdor želi deliti usmi-
ljenje, pa mora po njegovih besedah 
premagati brezbrižnost, pesimizem 
in egoizem.
Med gosti srečanja so bili tudi gene-
ralni opat cistercijanskega reda, oče 
Mauro Giuseppe Lepori O.Cist, pred-
sednik države Borut Pahor, ki je mla-
de tudi nagovoril, in vodstvo evrop-
ske organizacije katoliških študentov 
JECI-MIEC. Slednja je bila ustanovlje-
na pred 30 leti ravno v Stični. 
V Stični pa se letos spominjajo tudi 
pomembnih obletnic. 880-letnice 
ustanovitve Stiškega samostana, 
860-letnice posvetitve samostanske 

cerkve in 80 let od kar je bila stiška 
cerkev proglašena za baziliko. V ta 
namen je v nedeljo, 18. septembra, 
potekala v Stiški baziliki slovesnost, 
ki jo je vodil generalni opat cisterci-

janskega reda, oče Mauro Giuseppe 
Lepori O.Cist. Slovesne maše sta se 
udeležila tudi župan Dušan Strnad in 
podžupan Tomaž Smole.

Gašper Stopar

Upokojenci iz Višnje Gore 
na splavarjenju po Savi
V torek, 13. septembra, na čudovit dan, je Društvo upokojencev Višnja Gora 
organiziralo splavarjenje po Savi. Na izlet smo se odpravili ob 8. uri zjutraj z 
avtobusom. Voznik je bil mladi Rok Steklačič. Ob pogledu nanj smo se tudi 
mi počutili mladi in se veselo podali na pot. Pred začetkom pa nam je zaželel 
lepo in prijetno potovanje sam predsednik KS Višnja Gora Luka Šeme, pa 
smo se morda prav zaradi tega imeli »fajn«.

Prenovljena e-stična
Spletna stran e-stična že nekaj let se-
znanja svet s Stično in njeno okolico. 
Ker ponuja veliko različnih vsebin, je 
zelo obiskana. Poleg rednih bralcev 
jo obiskujejo predvsem tisti, ki išče-
jo konkretne informacije. Sčasoma 
je začela terjati posodobitev, da bi 
vsebinsko, oblikovno in funkcionalno 
prenovljena lahko še naprej opravlja-
la svoje poslanstvo. In zdaj si jo na 
spletu lahko ogledate vso svežo in 
novo.
Kakšno poslanstvo bi e-stična rada 
s temi novostmi bolje izpolnjevala? 
Eno samo: boljše poznavanje. Iz in-
formacij o vsakdanjem življenju do-
mači obiskovalci spletne strani bolje 
spoznavajo svoj kraj, torej se tudi 
krajani bolje spoznavamo med seboj. 
Kjer se ljudje med seboj bolje pozna-
jo, se bolje razumejo in zato bolje po-
čutijo. Iz teh informacij pa marsikaj o 
Stični izvedo tudi njeni obiskovalci in 
ljudje, ki Stične niti ne bodo obiskali. 
Te zadnje morda določene stvari za-
nimajo, ker jih proučujejo, na določe-
nem področju poslujejo, ustvarjajo. 
Iz vsebin o naši dediščini pa bomo vsi 
skupaj bolje spoznali svoje korenine. 
Ne le rodbinske, ampak tudi kultur-
ne, interesne, gospodarske in še ka-
kšne. Z boljšim poznavanjem svojih 
korenin jih utrjujemo. Bolje zakoreni-
njen človek bolj pozna samega sebe, 
si bolj zaupa, je bolj samozavesten in 
zato v življenju uspešnejši in torej za-
dovoljnejši. Tke medsebojne vezi in 
tako ustvarja kvalitetnejšo skupnost. 
Vsebinska novost je uravnoteženje 
sodobnih in zgodovinskih vsebin. 
Informacije o vsakdanjem življenju 
so se doslej omejevale na zbiranje in 
prepisovanje s spleta, zgodovinske 
pa so postajale vse bolj poglobljene, 
obsežnejše, bolje slikovno opremlje-
ne. Nova e-stična stopa korak naprej. 
Informacije o današnjem življenju 
v Stični zbira v živo in v sodelovanju 
s krajani. Informacije so večinoma 
kratke in jedrnate, podrobnosti pa 
prepuščajo spletnim stranem tistih, 

o katerih informira. E-stična se za-
hvaljuje vsem, ki so s svojimi prispev-
ki, nasveti, informacijami, slikovnim 
gradivom in recenziranjem besedil 
pripomogli, da je ta del lahko nastal. 
Bo pa v prihodnje več zbirala iz dru-
gih virov in prenesla na skupno me-
sto številne raztresene zgodovinske 
vsebine. Kjer bodo predolge ali pre-
več strokovne, bo objavila povzetke 
in zahtevnejšim bralcem ponudila 
povezavo na originalne sestavke. 
Obema vrstama vsebin bo torej do-
dala tisto, kar jim je doslej manjkalo. 
Informacije o vsakdanjem življenju 
so zbrane predvsem v menijih Vsak-
danji utrip, Gostišča, Društva in dokaj 
informacij v meniju Narava. Informa-
cije o naši dediščini so zbrane v me-
nijih Zgodovina, Kulturna dediščina, 
V sliki in besedi, delno tudi v meniju 
Narava. 
Oblika se je najbolj spremenila, ker 
je večina informacij dobila prostor 
čez vso širino ekrana. Zapisi so po-
stali bolj zračni in pregledni, branje 
prijaznejše in ugodnejše za oči. Jasno 
je, da se je ob oblikovni prenovi pre-
novila in osvežila tudi naslovna stran, 
s katero se najprej srečamo. Zato že 
ob odpiranju e-stične dobimo vtis, da 
vstopamo v nov svet.
Funkcionalnih novosti je nekaj. Mor-

da je najpomembnejša uvedba rubri-
ke »Novo na e-stični«. Doslej je redni 
bralec lahko našel nove prispevke le 
tako, da je sistematično pregledal 
celo spletno stran. Zdaj bo že ob po-
gledu na prvo stran izvedel, kaj lah-
ko prebere novega. Spletna stran e-
-stična namreč ni branje, ki ga enkrat 
prebereš in odložiš, saj njena vsebina 
ni dokončna, ampak se nenehno do-
polnjuje. Nov je iskalnik, ki bo v po-
moč zlasti tistim, ki iščejo določene 
informacije znotraj sestavkov. Hitro 
gibanje znotraj posameznih menijev 
in podmenijev omogočajo tudi aktiv-
na kazala vsebin, ki na klik dvignejo 
zaželeno vsebino na ekran. 
Tako, kot si e-stična želi čim več bral-
cev, si želi tudi novih sodelavcev. Zato 
vabi vse, ki bi lahko karkoli prispevali, 
da se ji pridružijo. Morda ima kdo pri-
pombe k objavljenemu gradivu in bi 
rad kaj dodal ali spremenil. Marsikdo 
ima doma staro zanimivo fotografijo, 
ki bi jo lahko objavil in pokomentiral. 
Morda kdo pozna kakšno aktualno 
ali že preteklo zanimivost s stiškega 
območja. So pa gotovo med našimi 
bralci tudi strokovnjaki, ki bi e-stično 
lahko obogatili s povsem strokovnimi 
prispevki. Vsak lahko prispeva v to 
skupno zakladnico.

Tatjana Kordiš in Zvone Lavrič

Avtobus je bil popolnoma poln in voditeljica Cveta Vozel nam je najprej v imenu 
predsednice Milojke Zadel, ki je žal ni bilo z nami, zaželela lep izlet in nas pope-
ljala v program dneva. Peljali smo se proti Dolenjski in že v Radohovi vasi zavili 
proti Litiji mimo gradu Bogenšperk do Šmartnega pri Litiji, kjer smo si ogledali 
čudovito cerkev, posvečeno sv. Martinu, sezidano leta 1901. Prijeten duhov-
nik nam je povedal zgodovino cerkve. Pot nas je naprej vodila mimo Litije in 
nato po zasavski cesti mimo Zagorja, Trbovelj, Hrastnika, preko Rimskih Toplic 
in Zidanega Mosta do mesteca Radeče. Avtobus se je ustavil ob prijetni gostilni 
Oštirka ob reki Savi, kjer smo v mirnem okolju popili prvo kavo. Nato smo se 
vkrcali na splav. Sprejeli so nas z domačim kruhom in soljo, za korajžo in prijeten 
začetek plovbe pa tudi z borovničkami. Seveda harmonike in plesalk v narodnih 
nošah tudi ni manjkalo.
Trije splavarji so nas varno popeljali po reki Savi navzgor proti Zidanemu Mostu. 
Kaj vse je bilo zanimivega povedano na splavu! Kar čudili smo se, kako in zakaj 
je bilo to splavarjenje. Izvedeli smo, kako je zgrajen splav, kdo so bili prvi spla-
varji in še marsikaj zanimivega s tradicije splavarjenja. Toliko podatkov imam v 
glavi in na papirju, pa vam ne smem vsega izdati, močno pa vam priporočam, da 
greste tja in si sami ogledate. S splavom smo se pripeljali do Zidanega Mosta, 
ki je res bil videti, kot da je ves zidan v kamnu. Trije mostovi, ki pa niso zgrajeni 
na reki Savi, so nas veličastno sprejeli, saj so res že stari, vendar trpežni, in so 
nas spomnili na nas (Ha, ha!). Prvi most čez reko Savo pa je bil zgrajen leta 1894 
in bil tretji največji most v Avstro-Ogrski deželi. Žal pa je bil kmalu porušen, ker 
so se bali ekonomskih in vojaških vplivov z juga. V letih 1822 do 1936, seveda 
s presledki, so bili zgrajeni vsi trije mostovi na Savinji, ki povezujejo vzhod in 
zahod ter jug še danes in so jih gradili pretežno delavci iz Italije.
Splav, na katerem smo se vozili po reki Savi, je dolg 23,98 metra, širok 7 metrov 
in tehta 25 ton. Taki so predpisi in ne sme biti daljši, ker potem zapade že pod 
strožje zakone. Vsako leto je tehnično pregledan, za kar skrbijo inšpektorji po-
morstva iz Kopra. Sestavljen je iz dveh slojev smrekovih brun, plasti stiropora, 
alkaten cevi in 1200 »klamf« ter vse »zašravfano« skupaj. Kljub temu so imeli 
na splavu tudi vso opremo za reševanje in poleg splava tudi čoln. Nosilnost 
splava je tam okoli 147 ljudi. Tako smo varno »rajžali«, tako temu pravijo spla-
varji, po reki Savi v obe smeri in se dobro okrepčali z golažem, seveda tudi s 
pijačo. V dveh urah in pol rajžanja smo imeli tudi krst našega člana Jožeta, ki 
je najprej moral narediti izpit in odgovarjati na razna vprašanja o naravi, iz ze-
mljepisa in tudi ročnih spretnosti. Ker je dobro opravil in pravilno odgovarjal, 
so ga stari splavarji krstili in opravili ves obred tudi z vodo in vinom. Tako je 
bilo prijetno, zabavno in duhovito druženje, ki nas je vse zbližalo, čeprav je bila 
Jožetova glava mokra.
Prišli smo nazaj do izhodiščne točke, se izkrcali in počakali lokalnega vodiča, ki 
nas je vodil na ogledu po malem mestecu Radeče, ki je dobilo mestne pravi-
ce šele leta 1925, a kljub temu z obilo zgodovine in kulturnih spomenikov. To 
mestece je spadalo nekoč pod Kranjsko in nato pod Zasavsko občino. Kot naše 
Višnjansko mesto, nekoč … , potem pod občino Grosuplje, nato pod občino 
Ivančna Gorica in tako se pinkponkajo z obema mestoma, le da je Višnja Gora 
mnogo starejša. Saj se spodobi z vsemi starejšimi prijazno delati, kajne? No, pa 
naj se povrnem nazaj na ogled mesta. Tam je vodič povedal marsikaj zanimive-
ga, tudi to, da so imeli v rimski dobi tu sodišče, da je bilo mesto požgano, da 
so imeli epidemijo kuge, da so bile ogromne poplave in da je bila tu meja med 
Ilirsko provinco in Ogrsko. Imajo tudi veliko izkopanin, druga največja najdba iz 
paleolitske dobe in staro stavbo iz leta 1535 in to je stavba Žige Višnjegorskega. 
Tudi Plečnikov spomenik z verzi Srečka Kosovela se nahaja tu, nam v opomin.
Tako smo ugotovili, da smo bili marsikdaj povezani v zgodovini. V Radečah se 
je z izgradnjo elektrarne Vrhovo na Savi nivo vode dvignil, zato so zelo nasuli 
in naredili jez ob potoku Sopota, ki se pravokotno izliva v Savo, visok obrambni 
zid, ki varuje pred poplavami. Zadnje čase se zelo modernizirajo, kulturno in 
športno udejstvujejo in imajo tudi zaslužne športnike.
Polni neverjetnih vtisov smo se počasi odpravili na kosilo in potem proti domu. 
Mimogrede smo se ustavili v Sevnici v njihovi več kot 100 let stari Kopitarni, 
kjer iz usnja izdelujejo artikle, predvsem pa čevlje. Kaj bom naštevala, saj vsak 
pozna to firmo.
Mislim, da smo prav vsi odnesli z izleta prijetne, lepe spomine in bilo bi lepo, če 
bi si vsak doma malo zapisal svoje vtise. Ena od mojih idej je, da se pri društvu 
odpre knjiga in v njej zbira vtise dogajanj.
Če smo skupaj, nas je več in tako mimogrede odtavajo skrbi vsaka sebi. Ne išči-
mo jih več, temveč se prepustimo mislim na pravkar minuli izlet.

Lija Šušteršič
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Prijetno »dobusko« po Veliki planini
Na lep sončen nedeljski dan, 11. 9. 2016, smo se skupina 41 nadobudnih kulturnikov 
in športnikov, članov Kulturno-športnega društva Dob, odpravili na izlet na Gorenjsko; 
natančneje na »veseli špancir« po Veliki planini.
 Zbrali smo se pred gasilskim domom 
v Dobu in se z avtobusom, pod vod-
stvom prijaznega in zabavnega šo-
ferja, odpravili najprej v smeri proti 
Ljubljani, kasneje pa se držali smeri 
Kamnik. Preden smo prispeli na cilj, 
smo se ustavili na bencinski črpalki, 
kjer nas je predsednik KŠD Dob pre-
senetil s slastnimi, še nekoliko to-
plimi rogljički z marmelado in poleg 
smo seveda popili kavico. Tako smo 
se okrepčali, dokončno prebudili in 
že smo bili v nizkem startu, pripra-
vljeni na odkrivanje lepot Velike pla-
nine. Le-ta je največja visokogorska 
pašna planota na Slovenskem, ter 
zakrasela visokogorska planota v Ka-
mniško-Savinjskih Alpah, ki se naha-
ja severovzhodno od Kamnika. Naš 
spretni šofer avtobusa nas je zapeljal 
kar visoko po makedamski poti, do 
parkirišča, kjer nam je ostala slaba 
ura hoje navkreber. Pred nami so se 
odprle prečudovite zelene pašne po-
vršine s tipičnimi pastirskimi kočami, 
v ozadju pa smo zagledali visoko dvi-
gajoče se Kamniško-Savinjske Alpe. 
Ob hladnem, svežem vetriču, ima 
človek občutek, da se je tu čas usta-
vil. To je res balzam za dušo, kar smo 
se strinjali vsi člani. 
Zbrali smo se pri Kapeli Marije Sne-
žne, ki je za nas predstavljala izho-
dišče raziskovanja te prečudovite 
planote. Člani smo imeli tu prosto 
pot; večinoma smo se po skupinicah 

odpravili na pot. Veliko se nas je od-
pravilo na najvišji vrh, Gradišče (1666 
m nadmorske višine). Od tam se je 
odprl pogled na Kamniško-Savinjsko 
dolino (naselja: Kamnik, Domžale) 
vse do Ljubljanske kotline v ozadju, 
ob pogledu proti severu pa Kamni-
ško-Savinjske Alpe, z najvišjim vrhom 
Grintovcem. Vsi smo bili zagnani za 
hojo in »židane« volje. Seveda nas je 
pot zanesla do Domžanskega doma 
na Mali planini, kjer smo se okrepča-
li in poveselili. Dobre volje v našem 
društvu nikoli ne primanjkuje. 
Že je bil čas, da se vrnemo nazaj pro-
ti avtobusu. Pot nas je naprej vodila 
do soteske Predaselj, ki jo je ustva-
rila reka Kamniška Bistrica, ki izvira 
nekoliko severneje od naše druge 

točke. Ko smo prišli do dna soteske, 
smo se osvežili le z nekoliko stopinj 
hladno vodo. Spodaj je bilo prijetno 
sveže, voda je bila kristalno čista. Ker 
nam je ostalo še nekaj časa, smo se 
peš odpravili do Malega izvira. Res 
je lepo odkrivati skrite kotičke naše 
prečudovite Slovenije! Navdušeni 
od naravnih lepot in zaradi hoje, že 
z nekoliko praznimi želodčki, smo se 
odpeljali do gostišča v Stahovici, kjer 
smo se zelo dobro najedli in družili.
Dan smo zaključili z vožnjo proti Do-
lenjski, vsi pa smo se strinjali, da smo 
skupaj preživeli prečudovit dan in da 
bo zaradi velikega zanimanja treba 
podobnih dogodkov, izletov v priho-
dnje organizirati še več.

Katja Klemenčič

Pohod Konjerejskega 
društva Radohova vas
V soboto, 24. 9. 2016, je Konjerejsko društvo Radohova 
vas organiziralo enodnevni pohod za vse člane ter sose-
dnja društva.

Zbrali smo se na Rogačevi kmetiji pri Rajku Sinjurju v Radanji vasi, kjer so 
postregli z domačim kruhom in obaro. Nato smo se odpravili na pot. Najprej 
Temenica in Videm pri Temenici, kjer smo se ustavili pri članu Tonetu Ceglarju. 
Pot smo nadaljevali do Bukovice in nato v Češnjice, kjer smo se ustavili pri 
članu Alojzu Kastelicu. Nato smo odšli v Šentvid pri Stični, kjer smo na župnij-
skem dvorišču naredili skupinsko fotografijo. Odšli smo mimo Pristavlje vasi, 
kjer smo obiskali g. Andreja Košaka. Odšli smo proti Stični in Viru pri Stični in 
se z z okusnimi dobrotami okrepčali na turistični kmetiji Grofija. Nadaljevali 
smo mimo Ivančne Gorice − Mleščevo – Muljava – Znojile pri Krki – Kriška 
vas, kjer smo imeli zaključek pohoda in piknik, za kar so poskrbeli Žgajnarjevi 
in se jim lepo zahvaljujemo. Na vseh postojankah so nas lepo sprejeli in nas 
postregli z okusnimi domačimi dobrotami in pijačo. 
Pohoda so se udeležili tudi prijatelji konj Višnja Gora, Konjeniško društvo 
Gombišče, Konjeniški klub Grosuplje ter šentviški župnik g. Izidor Grošelj in 
kaplan Mohor Rihtaršič. 

Primož Vrhovec

Cirkus Soluna v Ivančni Gorici
Konec meseca julija smo imeli v go-
steh potujoči družinski mini cirkus 
Soluna. Pod svojo streho jih je vzela 
družina Gerden, saj so ravno pri njih 
našli nepokošen travnik, primeren za 
pašo njihovih živali.
V ponedeljek prikolesari suh mlade-
nič koščene rasti z dolgo grivo ter pri-
jazno vpraša, ali bi lahko pokosil pri 
nas travo. Tega vprašanja sem se zelo 
razveselila in mu seveda dovolila. Ko 
smo se tako pogovarjala in klepe-
tala, mi je povedal, da je v Ivančno 
Gorico pripeljal mini potujoči cirkus. 
Potujejo s tremi kočijami, v katere so 
vpreženi konji, z njimi pa so še števil-
ne druge živali. Mleko, jajca, sir, skuta 
so živila, ki jim omogočajo preživlja-
nje na poti. Tudi kruh si sami peče-
jo, imajo namreč lastno elektriko, na 
strehah kočij pa imajo celo sončne 
kolektorje ter vetrnico.
Lastnika cirkusa Soluna sta petdese-
tletna zakonca Štefan in Petra Schne-
ider iz Duisburga, Nemčija. Imata šest 
otrok, ki jih je Petra sama poučevala. 
Izpite so opravljali v državi, v kateri 
so takrat trenutno gostovali. Otroci 
stari od 15 pa do 23 let so različnih 
poklicev, mizar, tesar, kovač, kovinar. 
Ena hči študira ples na Dunaju. Naj-
starejši sin je koordinator in vsak tre-
nutek ve, kje se cirkus nahaja. Z njim 
komunicirajo po telefonu iz pošte 
v kraju, kjer trenutno so. Najmlajši 
sin Fiozo je še osnovnošolec. Na Ma-
džarskem se jim je priključil še Hari. 
Pred nekaj dnevi je njihovo življenje 
vstopila še Michel iz Irske, vendar je 
še pred njihovim odhodom odšla na 
Nizozemsko, na turnir žongliranja in 
akrobatike.
Cirkus Soluna deluje že 28 let. Deset 
let so bili na Madžarskem in prav toli-

ko tudi v Italiji. V Sloveniji so že osem 
let. Izbrali so si nomadsko življenje in 
si drugačnega sploh ne predstavljajo. 
Ko so bili otroci še majhni, so potova-
li z njimi ter bili deležni vse ljubezni 
pa čeprav nimajo ne telefona ne ra-
čunalnika in ne televizije. Živijo pod 
milim nebom, ne glede na vreme. 
Petra z veseljem plete, kvačka, šiva 
in še kaj.

Cirkus nastopi
Predstava ima naslov Potapljajoča 
ladja. Priprave se začnejo že tri ure 
pred nastopom, da postavijo oder, 
se oblečejo v kostume ter se naliči-
jo. Ob prihodu obiskovalcev Štefan, 
oblečen v kapitana, vsakemu poda 
roko. Še posebno je vesel otrok, ki jih 
pospremi na tribuno. Prestava traja 
eno uro, v njej nastopajo tudi živali. 
Dva psa sta preoblečena v morske-
ga psa in slončka. V areno pride tudi 
poni ter turška kokoš, ki jo spečejo, 
vendar jim uide, šopiri se petelin. V 

ozadju pojejo kokoši, ovca, kozi. Na-
stopajoči se med predstavo nepre-
stano preoblačijo, najprej v gusarje 
nato v velikane. Gusarka hodi po ozki 
cevi in igra na harmoniko, en gusar 
igra na bobne in činele, drugi igra 
na klavir in poje, tretji pa je pošteno 
pijan in se neprestano opoteka. Ne 
manjka niti žongliranje ter ogenj, gu-
sarska zastava, plavajoče steklenice s 
sporočilom in radioaktivni sod. K so-
delovanju povabijo tudi gledalce, na 
koncu pa na prizorišče stopijo velika-
ni na hoduljah.
S Petro in ostalimi člani smo v štirih 
dneh spletli pravo prijateljstvo. Veli-
ko smo se pogovarjali in družili, se-
veda s pomočjo angleščine in nem-
ščine. Skupaj s sosedi smo jih tudi 
postregli. V teh nekaj dneh smo se 
od njih naučili marsikaj zanimivega. 
Ob odhodu so morali celo podkova-
ti enega konja, drugemu pa oskrbeti 
rano. Vse, kar potrebujejo, imajo s 
seboj na poti, Štefan je deklica za vse.

Neda Gerden

Skuta (2532 m),  
čez Žmavčarje
4. 9. 2016 smo se podali na Skuto, tretjo najvišjo goro sre-
di Kamniško-Savinjskih Alp.

Dan se je skrajšal, zato smo nekaj čez šesto začeli svojo pot pri spodnji postaji 
žičnice na Kokrsko sedlo. Pot nas je vodila po kolovozu, ki je prešla v stezo 
in se kmalu začela strmo vzpenjati, kaj kmalu smo odvrgli dolge rokave. Po 
dobri uri hoje nas je pot pripeljala iz gozda, kjer se je ponovno začela strmo 
vzpenjati po travnatem pobočju. Steza je bila vseskozi dobra vidna, brez po-
gledov nazaj na, nam že znane vrhove, ni šlo. Po 500 m nadmorske višine smo 
se ustavili na travnatem pobočju in se malo podkrepili. Nadaljevali smo do 
bivaka pod Skuto (2070 m), ki stoji na robu Malih podov pod Skuto. Z veseljem 
smo pokukali v bivak, ki je bil postavljeni lani. Prešli smo do markiranega raz-
potja Kamniško sedlo – Kokrsko sedlo, nadaljevali v smeri Skute po gručastem 
pobočju z varovali nad prostranimi melišči. Kaj kmalu smo uzrli v Skuto. Lepo 
speljana skalna pot, ki je ves čas varovana in zanimivo speljana, je ponujala 
lep razgled na Tursko goro, Brano, Planjavo in Ojstrico. Proti vrhu je skala rde-
če barve, v pomoč nam je bilo nekaj klinov, strmina pod vrhom je popustila. 
Na vrhu smo občudovali lepoto Kamniških Alp in se okrepčali. Sestopili smo 
mimo Štruce do bivaka pod Grintovcem (2091 m), od tam pa proti Kokrskemu 
sedlu (1793 m). No, potem smo pa res šli samo še navzdol, do spodnje postaje 
tovorne žičnice v Koncu.
Celotna pot je bila kondicijsko zahtevna, dajala je privlačnost, vzpon nanjo pa 
pravi gorski užitek.
Povlževska ekipa je z energijo, dobro voljo in super vremenom, zaključila lep 
dan. Vsem, ki smo se ga udeležili, bo ostal v spominu, zaradi dobrega humorja 
in »časa za obiranje ni«. Hvala vodiču Branetu, za tempo, energijo, ki je priha-
jala iz nas, in počitek na Kokrskem sedlu.

Anica Košak, PD Polž

Pogled na prelepo Veliko planino (Foto: Katja Klemenčič)
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Tradicionalno srečanje upokojencev občin Ivančna Gorica, 
Grosuplje in Dobrepolje 
Na prvo soboto v oktobru je v športni dvorani Osnovne šole Stična potekalo že tradicionalno srečanje upokojencev in drugih starejših z območja treh 
sosednjih občin Ivančna Gorica, Grosuplje in Dobrepolje. Srečanje organizira Koordinacija društev upokojencev treh občin, v katero je vključenih 
sedem društev upokojencev, od tega tudi vsa štiri upokojenska društva iz naše občine.  
Srečanja so se udeležili tudi številni 
gostje, župan Občine Ivančna Gori-
ca Dušan Strnad, podžupan Občine 
Ivančna Gorica Tomaž Smole, župan 
Občine Grosuplje dr. Peter Verlič, 
podžupanja Občine Dobrepolje Ne-
venka Dolgan, predsednica Sveta 
župana za starosti prijazno občino 
Milena Vrenčur, nekdanji predsednik 
Zveze društev upokojencev Sloveni-
je Anton Donko, predsednik Mestne 
zveze upokojencev Ljubljana in pred-
sednik Osrednjeslovenske pokrajin-
ske zveze društev upokojencev Mar-
jan Sedmak.
Ob mednarodnem dnevu starejših je 
na srečanju navzoče pozdravila pred-
sednica Koordinacije društev upoko-
jencev občin Grosuplje, Ivančna Gori-
ca in Dobrepolje Malči Žitnik, ki se je 
še posebej zahvalila županom in do-
natorjem, ki vsakoletno pripomorejo 
pri pokroviteljstvu srečanja starejših. 
Žitnikova je še povedala, da so prav 

omenjene sosednje občine v svoje 
razvojne načrte vključile tudi nekate-
re konkretne projekte, s ciljem, da bi 
bilo življenje starejših v teh občinah 
čim bolj prijazno in kakovostno. 
V nagovoru je župan Strnad izrazil 
navdušenje nad tem, da se vsako-
letnega srečanja udeleži tako veliko 
število upokojencev. Kot je dejal, se 
občina Ivančna Gorica že kar nekaj 
let ponaša z nazivom Starosti prija-
zna občina. Ob tem je hvaležen Svetu 
župana za starosti prijazno občino, 
ki ga vodi Milena Vrenčur. Pri svetu 
sodelujejo vse generacije od najmlaj-
ših do najstarejših, glavna teža pa 
je seveda na društvih upokojencev. 
Vsekakor pa pri tem sodelujejo tudi 
mladi, tako da nastaja pravo med-
generacijsko sodelovanje. »Medge-
neracijsko pa smo sodelovali tudi v 
Šentvidu pri Stični, kjer smo nedavno 
v uporabo predali edinstven projekt 
33 mozaikov pod podpornim zidom 

v sklopu nove prometne ureditve 
v oklici šole in vrtca. Pod to zgodbo 
umetnin »Življenje našega drevesa«, 
ste podpisani tudi člani upokojencev, 
za kar sem vam iskreno zahvaljujem. 
Kot novost v Ivančni Gorici pa je novo 
odprti fitnes na prostem, ki je na-
menjen vsem starostnim skupinam. 
Veseli me, da je obiskanost parka 
velika, številni občani novo pridobi-
tev že koristijo za rekreacijo in dobro 
počutje tudi na ta način. Jaz mislim, 
da gremo v pravo smer, močno sem 
hvaležen, da ste pri projektih občine 
aktivni tudi vi upokojenci«, je še do-
dal Strnad. 
Pomemben del tudi letošnjega sre-
čanja je bila glasba. Nastopili so 
nekateri vnuki članov društev upo-
kojencev, skupina mladih pevk pod 
imenom Svit, tenorist Miloš Genorio, 
predstavili so se tudi združeni pev-
ski zbori društev upokojencev, in si-
cer Mešani pevski zbor Sončni žarek 

Društva upokojencev Šentvid pri Stič-
ni, Ženski pevski zbor Večerna zarja 
Društva upokojencev Šmarje – Sap, 
Ženski pevski zbor Lastovke Društva 
upokojencev Grosuplje in Mešani 
pevski zbor Škrjanček Društva upo-

kojencev Dobrepolje. Za vrhunec 
srečanja je tudi letos poskrbel znani 
Višnjan Marko Vozelj. Po kulturnem 
programu je sledilo druženje ob pija-
či, jedači in zvokih ansambla.

Gašper Stopar

Srečanje generacije malo drugače
Ko smo starejši, se radi spominjamo lepih trenutkov iz mladosti, še posebno na brezskrbne otroške dni. Zelo je 
zanimivo ponovno srečati ljudi, ki so s teboj začeli hoditi v šolo. Zato smo se zbrali sošolci, ki smo pred 55 leti 
stopili v 1. razred osnovne šole. Ja, prav ste prebrali. Zakaj bi morale biti samo obletnice valete in mature, ne pa 
obletnice 1. razreda? Gotovo so spomini na prvi šolski dan prav tako živi kakor valeta sama. Ker smo v zadnjih 
letnikih osnovne šole neprestano menjali razrede in s tem seveda tudi sošolce, so spomini na prve sošolce še 
bolj posebni. 

Prva težava, na katero smo organizatorji srečanja naleteli, je bila pridobitev vseh naslovov od vsepovsod raz-
seljenih sošolcev. Po dolgotrajnem iskanju nam je to le uspelo, nato pa so stekle priprave in 5. 9. 2016 smo se 
srečali na Pristavi nad Stično. Ko smo se še zunaj zbirali, smo vsi nestrpno pričakovali, kdo bo izstopil iz avta, ali 
ga bomo prepoznali, kako smo se spremenili in kakšne spomine imamo nanj. Z večino smo se prvič videli po 
45, z nekaterimi celo po 50 in več letih. Tudi na pet preminulih sošolcev nismo pozabili. Spomnili smo se jih s 
prižigom sveč na pokopališču.
Po prepoznavanju in kratkem klepetu smo se preselili v notranjost Turistične kmetije Okorn, kjer nam je Marta 
pripravila dobro kosilo. Tudi harmonika ni manjkala. Malo smo zapeli, si povedali kratek opis svoje življenjske 
poti in pogledali fotografije iz časov osnovne šole, kolikor smo jih imeli. Ugotovili smo, da se nismo veliko spre-
menili. Še vedno smo čili, sicer malo ostareli, a se ne damo. Moram priznati, da je naš letnik 1954/55 res dober. 
Imeli smo srečo, da nismo imeli težave z zaposlitvijo, imamo urejeno življenje in stojimo na trdnih tleh. Da smo 
res kleni, dokazuje sošolka, ki jo je na železniškem prehodu zadel vlak. Kot je sama rekla malo za šalo in malo 
zares, so jo zdravili v bolnišnici 3 dni, lokomotivo pa so popravljali 14 dni.
Tudi Pristava se je v teh letih spremenila. Ko smo še kot otroci hodili na športne dneve na Pristavo in smo se 
od Partizanskega doma s sankami spuščali v dolino, je bilo vse drugače. Danes na hribu kraljuje Turistična vas 
Pristava, ki smo si jo tudi ogledali. Sošolec, ki se je pripeljal iz Ljubljane in po mnogih letih ponovno videl Prista-
vo, je dejal: »Tu pa še nisem bil in tudi Ivančna Gorica je vsa prenovljena«, vendar samo na zunaj, tako kot mi. 
V srcu, po duši in karakterju smo namreč ostali mladi in razigrani, kot smo bili pred 55 leti. In v duhu slogana 
Občine Ivančne Gorice smo se na Pristavi počutili res prijetno in domače.
Za konec naj povzamem še misel, ki jo je povedal sošolec Sašo. Ko se je nekaterim ljudem, med katerimi je 
bila tudi njegova mama, iztekalo življenje, so jih vprašali, kaj najbolj obžalujejo v svojem življenju. Polovica je 
izrazila, da jim je najbolj žal, ker so se preveč razdajali za druge, drugi polovici pa, da so preveč garali. Prav vsi 
pa so obžalovali, da so pozabili nase, da so zanemarili prijatelje in znance ter jim dopustili, da so odšli. Zato 
smo se odločili, da srečanje ponovimo, saj ne želimo, da naše poznanstvo zamre. Mogoče že prihodnje leto.

Tilka Jelenčič

25 let po vojni za 
samostojno Slovenijo
Javna predstavitev Zbornika OZVVS Grosuplje
Območno združenje Veteranov vojne za Slovenijo Grosuplje je v počastitev 25. oble-
tnice vojne za samostojno Slovenijo izdalo zbornik z naslovom 25 LET PO VOJNI ZA 
SAMOSTOJNO SLOVENIJO. V Zborniku so objavljeni spomini aktivnih udeležencev 
vojne za Slovenijo s področja takratne občine Grosuplje, ki ga danes pokrivajo ob-
čine Dobrepolje, Grosuplje in Ivančna Gorica. Javna predstavitev Zbornika je bila v 
četrtek, 6. 10. 2016, v dvorani Mestne knjižnice Grosuplje.

Po pozdravnem nagovoru direktorice knjižnice Rože Kek je o razlogih za izdajo zbor-
nika spregovoril predsednik Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo 
Grosuplje Mirko Zupančič. Vsebino zbornika pa je predstavil njegov urednik Franci 
Zorko. Že v uvodu se je vsem bralcem opravičil za morebitne manjše tehnične na-
pake, ki jim je v veliki meri botrovalo dejstvo, da so pripravljavci zbornika imeli na 
razpolago zelo omejena finančna sredstva, saj združenje deli usodo večine društev 
in drugih organizacij, katerih prihodki so se v zadnjem času drastično zmanjšali. Zato 
so večino tehničnih opravil, potrebnih za izid zbornika, opravili kar sami. Žal z manj 
ali celo neprimernimi programskimi orodji.
Kljub temu jim je z zapisom in objavo spominov uspelo iztrgati pozabi in ohraniti za 
kasnejše rodove dragocene spomine na dogodke izpred 25 let. 
Drugi del zbornika vsebuje opis dela Območnega združenja VVS Grosuplje od izdaje 
zadnjega zbornika v letu 2006 pa do danes. Z besedo in sliko je prikazana vsa pe-
strost aktivnosti združenja in njegovih članov.
Predstavitev so v razpravi s svojimi pogledi na osamosvojitveno vojno in čas po njej 
obogatili tudi nekateri avtorji objavljenih prispevkov. Na koncu se je urednik zborni-
ka Franci Zorko zahvalil vsem, ki so kakorkoli pripomogli k izidu zbornika. Še posebej 
avtorjem prispevkov, uredniškemu odboru, lektorici, pa tudi sicer maloštevilnim pa 
toliko bolj dragocenim sponzorjem oz. donatorjem, ki so tudi materialno podprli 
izid zbornika. 
Zbornik bo na razpolago vsem zainteresiranim občankam in občanom vseh treh ob-
čin v njihovih občinskih pa tudi šolskih knjižnicah.

Franci Zorko
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Vabljeni k Japu na največji poročni 
sejem na Dolenjskem
Po lanski premierni izvedbi, bo tudi letos naše priljubljeno gostišče Pri Japu kraj najve-
čjega poročnega sejma na Dolenjskem, ki bo potekal v soboto in nedeljo, 5. in 6. novem-
bra 2016 od 10. ure dalje. 
Gostilna pri Japu, ki daleč naokoli 
slovi po poročnih slovesnostih, ki jih 
prirejajo pri njih, tudi letos pripravlja 
v sodelovanju s poročnim portalom 
E-poroka sejemski program, kate-
rega vsi bodoči mladoporočenci za-
gotovo ne smete zamuditi. Na njem 
boste lahko preverili najaktualnejšo 
ponudbo na trgu in si zasnovali vaš 
popoln poročni dan. Predstavilo se 
bo več kot 50 ponudnikov različnih 
poročnih storitev.
V soboto, 5. 11. 2016, bo ob 18. uri 
potekala modna revija priznane mo-
dne oblikovalke Maje Ferme. V nede-
ljo, 6. 11. 2016, ob 16. uri, pa se bodo 
predstavili poročni salon Grazia, Po-
ročne Pravljice ter poročna agencija 

Goga in Sens v pravljični modni zgod-
bi, pod vodstvom Jurija Kesserja. 
Vseskozi bo potekal tudi bogat glas-
beni in plesni program z animacijami, 
za zabavo bosta poskrbela Dj Yoco in 
voditelj programa Rado Mulej.
Pestra ponudba dvodnevnega sejem-
skega dogajanja bo atraktivna tudi za 

tiste, ki ste svoj srečni dan že dožive-
li, saj obiskovalce čakajo tudi bogate 
nagrade, osebje Gostilne pri Japu pa 
bo kot vedno poskrbelo tudi za do-
bro hrano in žlahtno kapljico. Vstop 
prost.

Matej Šteh

Sedmo srečanje starejših, 
bolnih in invalidnih članov 
KORK Ivančna Gorica 
V soboto, 24. septembra, je potekalo že sedmo srečanje starejših, bolnih in 
invalidnih članov Krajevne organizacije Rdečega križa Ivančna Gorica. Med ze-
lenjem pri strelski koči se je zbralo 35 članov, ki so že vrsto let naši podporniki. 
Zbrane je najprej pozdravil predsednik KORK Ivančna Gorica Uroš Kastrevc in 
se jim zahvalil za dolgoletno podporo in jim zaželel prijetno popoldne. Na-
šemu vabilu se je prijazno odzval tudi predsednik RKS OZ Grosuplje gospod 
Franc Horvat in v imenu območnega združenja pozdravil prisotne. Povedal je, 
da prav letos obeležujemo 150 let Rdečega križa na Slovenskem, ki je skozi 
leta razširil svoje delovanje na področja krvodajalstva, usposabljanja znanja iz 
prve pomoči, skrbi za socialno ogrožene, poizvedovanja o pogrešanih, pomoči 
beguncem itd. 

KORK Ivančna Gorica 
na četrtem Prazniku 
krompirja
Tudi letos smo se odzvali na povabilo DPŽ Ivanjščice in so-
delovali na četrtem Prazniku krompirja in izvajali meritve 
sladkorja v krvi in krvnega tlaka.

OBMOČNO ZDRUŽENJE RK GROSUPLJE
vabi na

KRVODAJALSKO AKCIJO
V PONEDELJEK, 24. 10. 2016, OD 7. DO 12. URE, V OSNOVNI ŠOLI FERDA 
VESELA V ŠENTVIDU PRI STIČNI 
V TOREK, 25. 10. 2016, OD 7. DO 12. URE, V OSNOVNI ŠOLI DOBREPOLJE, 
VIDEM-DOBREPOLJE  
V SREDO, 26. 10. 2016, OD 7. DO 13. URE, V SREDNJI ŠOLI JOSIPA JURČIČA V IVANČNI GORICI 
V ČETRTEK, 27. 10. 2016, OD 7. DO 13. URE, V RESTAVRACIJI HOTELA KONGO, NA LJUBLJANSKI CESTI 65, V GRO-
SUPLJEM 

S seboj prinesite osebni dokument s fotografijo.
SKUPAJ REŠUJMO ŽIVLJENJA!

Kako težko je reči NASVIDENJE svojemu 
»najboljšemu prijatelju« ALKOHOLU?!
Zelo. Večina časa sem bila celo prepri-
čana, da ni mogoče. Nedosegljivo se je 
zdelo dejstvo, da ne bom nikoli več se-
gla po nečem, za kar sem zmotno misli-
la, da mi v življenju pomaga biti JAZ.
A vrnila sem se. Iz pekla, ki sem si ga 
izbrala sama. Ko nisem več imela moči 
za reševanje težav, ko so se stiske večale 
iz dneva v dan in ko se je moja dolgole-
tna bolezen – depresija, ves čas vračala, 
sem si našla tihega tolažnika. ALKOHOL. 
Vedno je bil tu. Ni me puščal na cedilu. 
Vse do dneva, ko sem postala njegova 
sužnja. Skupaj, z roko v roki sva bežala, 
na dnu pa sem pristala sama. Vsi moji 
ljubljeni, ki so mi stali OB strani in mi že-
leli pomagati se vrniti iz brezna, so ne-
kega dne obupali. Takrat sem vedela, da 
sem ostala sama. NA DNU. Začela sem 
se zavedati, da imam le dve možnosti. Iti 
na cesto, ali pa se oprijeti še tisto čisto 
malo upanja, ki mi je ostalo.
Odločila sem se za življenje. In, neskonč-
no sem si želela spet nekega dne vsem 
svojim pogledati v oči TREZNA.
Predvsem sinovoma. Onadva sta bila 
ves čas tista moja luč na koncu tunela. 
In še vedno sta.
Na začetku sem se počutila, kot se ver-
jetno počuti nekdo, ki je ostal brez noge 
in ga čaka dolga in težka pot ponovnega 
učenja korakov. 
Le, da sem se jaz morala učiti, in se 
seveda še vedno učim, komunicirati, 
čutiti, zaupati, izražati svoja čustva in 
še tisto najtežje, naučiti se imeti rada, 
verjeti vase in se veseliti življenja ter ga 
spoštovati.
Zdaj vem in čutim, da SEM.
In pri tem, da sem ponovno našla vero 
vase in v tisto nekaj več, mi nedvomno 
pomaga naša skupina AA, ki deluje v na-

šem kraju že skoraj eno leto in pol, vsak 
petek ob 19.30−21.00, v župnišču Gro-
suplje. Vsak teden je tako, kot da grem k 
svoji družini. Tu smo vsi enaki. Ne obso-
jamo se, temveč si s svojimi življenjski-
mi izkušnjami drug drugemu stojimo ob 
strani in si vlivamo moči.

Želim si, da bi v to našo družino prišlo 
še več ljudi, ki si to želijo, a ne vedo, ali 
bodo zmogli. Verjemite, tudi mi nismo 
vedeli. A nam je uspelo. Zakaj ne bi tudi 
vam, le malo si morate želeti.

Alkoholičarka

Med prijetnim druženjem je čas, kar prehitro minil, vendar smo si ob slovesu 
obljubili, da se drugo leto spet srečamo. Za pomoč se zahvaljujemo gospodu 
Koščaku in gospodu Frankoviču za izvrstno pečene dobrote. Gospodu Petru 
za odlično potico, Strelski družini Sonja Vesel za prostor in kmetiji Ostanek, 
Mariji, Lili in Majdi za svežo zelenjavo. 

Za KORK Ivančna Gorica Stanka Pajk

Odziv obiskovalcev je bil velik, saj je bilo opravljenih kar 89 preventivnih me-
ritev od tega sta imela le dva obiskovalca precej povečan sladkor v krvi in smo 
jim svetovali, da v naslednjih dneh ponovno preverita raven sladkorja v krvi 
pri osebnem zdravniku. Za izvajanje meritev se zahvaljujemo prostovoljkam, 
diplomirani medicinski sestri Tamari Grozde in Iris Grozde, ki je tehnik labo-
ratorijske medicine.
Hvala tudi za prostovoljne prispevke, ki jih bomo namenili za nakup materiala 
za naslednje meritve. Zahvaljujemo se tudi podjetju Roche, ki nam je podarilo 
nov merilnik sladkorja s pripadajočo opremo za meritve.

Za KORK Ivančna Gorica Stanka Pajk

KDO SMO AA?
Kot pove že samo ime, smo anonimni 
alkoholiki, moški in ženske, ki smo iz-
gubili sposobnost kontrolirano piti. 
ZAKAJ ANONIMNI? 
Zato, ker je javnost še v veliki meri 
premalo poučena o alkoholizmu kot 
bolezni.
ALI JE AA VERSKA ORGANIZACIJA? 
Ne. Skupnost AA so ustanovili alkoho-
liki samo za alkoholike. Smo različnih 
ali nobene veroizpovedi.
KOLIKO PA TO STANE? Nič
KAJ PA PRODAJATE? Nič
ALI JE TO ZDRAVILO? Ne zdravila ni.
ALI ALKOHOLIKI NISO TISTI, KI SO PRI-
ŠLI NA NIČ? 
Ne, ker je alkoholizem bolezen, pri-
zadeva ljudi vseh slojev enako. Član-
stvo AA predstavlja prerez celotnega 
prebivalstva. Nekontrolirano pitje bo 
po vsej verjetnosti iz vseh svojih žrtev 
naredilo bedneže do samega konca. 
Številčnost članstva odraža zavedanje 
o tem koncu in močno željo po tem, 
da bi se mu izognili. K AA-ju pridejo 
ljudje v vseh fazah alkoholizma.
ALI JE AA KLUB? 
Ne. Je strogo prostovoljna skupnost, 
kjer ni funkcionarjev, obveznosti pred-
pisov in članstvo nič ne stane. Je sku-
pnost, ki jo držijo skupaj najtrdnejše 
vezi. Člani so vsi alkoholiki.
KAJ PA POTEM JE AA? 

Je skupinsko zdravljenje in ustavljanje 
alkoholne bolezni, ki ga dosežemo s 
formulo za življenje, ki vsebuje tudi 
neki duhovni vidik. Učinkovitost AAja 
lahko ocenjujemo po neverjetni rasti 
članstva, ki ustanovljen leta 1935, zdaj 
šteje več milijonov članov, moških in 
žensk po vsem svetu. Celo uradna me-
dicina gleda na to kot na čudež.

KDO JE LAHKO ČLAN AA? Le alkoho-
liki.

KAKO VEM, ALI SEM ALKOHOLIK? 

Obrnite se na nas ali pojdite na sreča-
nje in vam bomo podrobneje razložili 
delovanje AAja, vi pa se boste potem 
sami odločili.

ALI BOSTE MOJE POIZVEDOVANJE 
OBRAVNAVALI ZAUPNO? 

Popolnoma in v celoti. Mi smo anoni-
mni.

SO KAKŠNI DRUGI POGOJI? 

Samo iskrenost in poštenost.

KJE SMO? 

V Ivančni Gorici, Rimska cesta 15

KDAJ SE SREČUJEMO? 

Vsako soboto od 19.00 do 21.00

KONTAKTNA ŠTEVILKA 

041 205 414, 041 377 905
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Program SVIT
(Model debelega črevesa v Ivančni Gorici)                                                 
Na prazniku krompirja, ki je pote-
kal v soboto, 17. 9. 2016, na tržnici 
v Ivančni Gorici, smo poleg lokalnih 
razstavljavcev praženega krompirja 
sodelovali tudi zdravstveni delavci ZD 
Ivančna Gorica s predstavitvijo naše-
ga zdravstveno-vzgojnega centra ter 
programom Svit z napihljivim mo-
delom debelega črevesa. Z veseljem 
smo vam predstavili nove delavnice, 
ki jih izvajamo v zdravstveno-vzgoj-
nem centru, in to so: tehnike spro-
ščanja, da-opuščam kajenje, pod-
pora pri spoprijemanju s tesnobo, 
podpora pri spoprijemanju s stresom 
ter delavnica za pomoč pri depresiji. 
Na vse navedene delavnice se lahko 
prijavite na tel. št. 01/ 781 90 00, 
kjer boste dobili tudi vse potrebne 
informacije o izvajanju posameznih 
delavnic. 
Program Svit je državni program 
presejanja in zgodnjega odkrivanja 
predrakavih sprememb in raka na 
debelem črevesu ter danki. Program 
je namenjen vsem prebivalcem repu-
blike Slovenije in je prvi program, ki 
je namenjem tako ženskam kot mo-
škim. 
Cilj programa Svit je:
- pravočasno odkritje bolezni, v 

času, ko je zdravljenje še uspešno 
ter 

- pravočasno odkritje in odstrani-
tev že predrakavih sprememb – 
polipov. 

Ker se s starostjo veča verjetnost, 
da se polipi pojavijo in se sčasoma 
iz njih razvije rak debelega črevesa 
in danke, so v program Svit zajeti vsi 
prebivalci republike Slovenije, ki so 

stari med 50 in 74 let.
Rak na debelem črevesu se razvija 
zelo počasi in sam proces lahko traja 
približno 10 let. Začetni znaki bolezni 
so zelo težko opazni, zato opažena 
kri na blatu že pomeni, da je bolezen 
zelo napredovala. V večini primerov 
(90 %) se bolezen razvije iz polipov 
in je odkrita prepozno, tj. ko se rak 
že začne širiti tudi izven črevesne 
stene v bezgavke in drugje po tele-
su. Zdravljenje v tej fazi je zato zelo 
težavno. Z odstranitvijo predrakavih 
sprememb – polipov bolezen lahko 
preprečimo, v zgodnji fazi pa jo tudi 
pozdravimo. 

V primeru, da na dom dobite vabi-
lo programa Svit, pomeni, da imate 
urejeno zavarovanje, ste stari med 
50 in 74 let ter ste dobili priložnost, 
da bolezen še pravočasno odkrijete 
in tudi uspešno pozdravite. Zato va-
bila ne vrzite stran in ne odlašajte s 
pregledom. Sami poskrbite za svo-
je zdravje - odzovite se na vabilo in 
se vključite v program Svit ter tako 
opravite test, čeprav se morda poču-
tite popolnoma zdravi. Program Svit 
namreč uporablja posebno metodo 
za odkrivanje krvi v blatu, ki jo zazna 
v že zelo majhnih količinah. V prime-
ru, da bi na vašem vzorcu blata, ki ste 

ga poslali v center Svit, zaznali kri, vas o tem obvestijo in vas pošljejo na na-
daljnje preiskave s pomočjo katerih se razjasni, kaj povzroča krvavitev.
Program Svit je edini program v Sloveniji, pri katerem ste sami poglavitni ak-
terji, saj izvajate testiranje po navodilih, ki jih prejmete po pošti. NE BOJTE 
SE, NISTE SAMI. Če potrebujete pomoč, lahko k vam na dom pride vaša pa-
tronažna sestra, lahko pa se oglasite tudi v referenčni ambulanti ali v zdra-
vstveno-vzgojnem centru ZD Ivančna Gorica, kjer vsak torek ali četrtek med 
12:30 in 14:00 poteka Svitova kontaktna točka po predhodnem dogovoru 
(tel.: 01/781-90-19, e-naslov: zvc@zd-ivg.si). Po pomoč se lahko obrnete tudi 
direktno na center Svit (tel.: 01/62-04-521; www.program-svit.si), kjer vam 
bodo z veseljem pomagali. 
Odzovite se, kajti prišel je čas, da pomislite nase. Ne odlašajte, da ne bo pre-
pozno. Če ukrepate pravočasno, si lahko rešite življenje. 

Bernarda Horvat, prof. zdrav. vzgoje, 
ZD Ivančna Gorica

Turistično društvo Ivančna Gorica vabi na tradicionalni 

Miklavžev pohod  
z baklami na Gradišče,

v soboto, 3 . decembra, 2016 ob 17. uri,  
izpred blokov ob Ljubljanski cesti v Ivančni Gorici.

S seboj prinesite bakle ali svetilke ter veliko dobre volje. Na pot se odpra-
vlja vsak na lastno odgovornost, čeprav bomo pazili tudi eden na drugega. 
Informacije: 031 352 011 (Tatjana).

Preventivne delavnice v 
Zdravstvenem domu  
Ivančna Gorica
Najboljši način skrbi za zdravje je ravno preventiva. Če delujemo preventivno, 
potem se osredotočamo na to, kaj lahko storimo sedaj, da se izognemo 
neprijetnim posledicam, ki bi sicer lahko sledile. Saj poznamo pregovor: Bolje 
preprečiti kot lečiti. 
V Zdravstvenem domu Ivančna Gorica vam nudimo veliko predavanj, srečanj, 
izobraževalnih delavnic z različnimi temami, vse pa v dobro vašemu zdravju:

Tehnike sproš-
čanja

Srečanje traja 90 min. Naučimo se nekaj 
osnovnih tehnik sproščanja: dihalne 
vaje, progresivna mišična relaksacija, 
vizualizacija. 
Primerno je za vse, ki potrebujete sprosti-
tev ob vsakodnevnih izzivih. Na delavnico 
se ni treba naročiti.

Kdaj: 
3. 11. 2016 
ob 17.00
ali          
4. 11. 2016 
ob 11.00

Podpora pri 
spoprijemanju z 
depresijo

Izobraževalna delavnica o depresiji obsega 
4 srečanja po 90 min. Priporočamo jo vsem, 
ki si želite izvedeti več o bolezni ter vsem 
vam, ki imate bližnjo osebo, ki se sooča s to 
boleznijo. Na delavnico se je treba naročiti 
na tel. 01 7819 000 ali e-naslov zvc@zd-ivg.
si.

Kdaj: 
1. srečanje: 
8. 11. 2016 
ob 17.30

Zdrava prehra-
na za krepitev 
zdravja

Predavanje o zdravi prehrani traja 90 min. 
Priporočamo ga vsem, ki potrebujete 
podporo pri učenju o zdravi prehrani ob 
visokem krvnem tlaku, sladkorni bolezni in/
ali povišanih maščobah v krvi. Na delavnico 
se ni treba naročiti.

Kdaj: 
23. 11. 2016
ob 17.00

Podpora pri 
spoprijemanju s 
stresom

Učna delavnica o stresu obsega 4 srečan-
ja po 90 min. Namenjena je vsem, ki se 
soočate z veliko stresa in se želite izobraziti 
o tem, kaj se dogaja ob stresu, kako in zakaj 
ob stresu reagiramo, kako zmanjšujemo 
vpliv stresa na naše telo in dušo. Na delav-
nico se je treba naročiti na tel. 01 7819 000 
ali e-naslov zvc@zd-ivg.si.

Kdaj:
1. srečanje 
13. 12. 2016
ob 17.30

Da, opuščam 
kajenje

Individualna srečanja so namenjena 
podpori in pomoči ob opuščanju kajenja. 
Na delavnico se je treba naročiti na tel. 01 
7819 000 ali e-naslov zvc@zd-ivg.si.

Kdaj:
... individualni 
dogovor o 
dnevu in uri 

Zdravo hujšanje Pomoč ob hujšanju je namenjena vsem, 
ki se želite znebiti odvečnih kilogramov na 
zdrav in zanesljiv način. Z delavnico bomo 
začeli januarja 2017. Prijave zbiramo na te. 
01 7819 000 ali e-naslov zvc@zd-ivg.si. Več 
informacij o delavnici prejmete na dom po 
prijavi.

Kdaj: 
januar 2017

Vse delavnice so brezplačne. S seboj potrebujete le kartico zdravstvenega za-
varovanja.
 »Kjer je volja, tam je pot.« Vabljeni!

Zdravstveni dom Ivančna Gorica
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STUDIO 

V.I.P.
www.vip-vadba.si 

HUJŠANJE S SAŠO :

Pri meni so se izgovori vlekli več kot 10. let. 
Ko sem zvedela, da ima  Saša program 
hujšanja, sem si rekla, kar bo pa bo. Sedaj
je skoraj eno leto od tega. Z malo truda 
sem popolnoma drug človek. Z malo muke 
grem na vadbo, po njej sem pa zelo vesela, 
da sem naredila nekaj za zdravje. Hvala Saši
za prijateljske nasvete ter  podporo.
 
Lidija Štrus 

Saša 051 205 200   Simon 041 982 000

PODIRAMO STEREOTIPE O TRENINGIH Z UTEŽMI PRI ŽENSKAH
Kljub predstavi o fit ženski postavi, ki je medijsko izjemno izpostavljena, je stereo�p o Arnoldu Schwarzeneggerju s čopkom še vedno prisoten. 
Ženske se namreč še vedno izogibajo vadbi z utežmi, zaradi strahu pred pre�rano ''nabildanim'' telesom.

ZAKAJ DO ARNOLDA NE BO PRIŠLO?
Že s fiziološkega vidika pridobivanje mišične mase nikakor ni enak proces v moškem ali ženskem telesu. 
Moškim se ob treningu v telo sprošča moški spolni hormon – testosteron. Ob napornih treningih in dvigovanju velikih tež ta hormon povzroči pospešeno rast mišične mase.
Ženske imajo v svojem telesu testosterona 10 do 15 krat manj kot moški. To pomeni, da zaradi dvigovanja uteži mišice rastejo, ampak v bistveno manjši meri. 
Rezultat so ženstveno izoblikovane in lepo tonizirane mišice kot gradnik fit postave.

ZAKAJ VADITI Z UTEŽMI ?
Vaje za moč bi moralo bi� izhodišče vsakega posameznika in dopolnilo k vsem športom, saj z njo okrepimo mišice, da postanejo močnejše in elas�čne. 
Tako izboljšate splošno pripravljenost ter preven�vno delujete na marsikatero poškodbo.

ZAKAJ SPLOH VADITI?
Imele boste lepšo držo, vaše mišice se bodo uskladile in s tem pomagale do pravilne drže, posledično boste imeli manj bolečin v hrbtu. 
Počasneje se boste starale, ker je večja mišična masa je povezana z mobilnostjo, s hitrejšo hojo, z manjšo telesno težo in imele boste močnejše kos� ter manj bolečin.

NAJBOLJŠI NAČIN ZA IZGUBO MAŠČOB:
Če boste trenirale dovolj intenzivno, boste spros�le rastni hormon, ki je najbolj pomemben pri kurjenju maščobe. Ob treningu moči, 
pridobite nekaj malega mišične mase, postanete močnejše in na veliko veselje odpravljate maščobo, ki prekriva mišice.
Zelo pomembno je, da ste pri izbiri teže pozorne. Npr. pri klasičnem programu za izgubo maščobe se uporablja teža 60 – 85 odstotkov 
teže, to je 60 – 85 % teže s katero lahko naredite natanko le 1 ponovitev v določeni vaji. Posledično progresivno stopnjujete težo katero 
dvigujete. ( tak trening ne pride v poštev pri srčnih bolnikih ali pri ljudeh z visokim krvnim pri�skom!!! )
Torej, če je vaš cilj izguba maščobe oziroma ime� lepo tonizirano postavo, mora bi� vaša prioriteta pridobivanje mišične mase. 
Zato drage dame, mišice so zelo pomembne in v nasprotju z maščobo zelo ak�vno tkivo ter glavni porabnik kalorij tako v mirovanju kot 
med telesno ak�vnostjo.

                                                                                             

Hvala za vodenje, mo�vacijo, podporo in vse 
dobre nasvete, ki so mi pomagali do super 
energije, dobrega počutja, samozaves� in 
lepšega telesa, kar sem nujno rabila. Delajmo 
še naprej v tem tempu in s to super energijo. 
Hvala Saša.

Sandra Vučič 

FITNES PAKETI :

VIP PAKET 1: 
mesečna karta + jedilnik 
+ 4 ure osebnega trenerstva 200,00 €

: VIP PAKET 2
mesečna karta + jedilnik 
+ 8 ur osebnega trenerstva 290,00 €

: VIP PAKET 3
8 ur osebnega trenerstva 160,00 €

: VIP PAKET 4
12 ur osebnega trenerstva 214,00 €

: PAKET VILINIJA
mesečna karta + klasična masaža hrbta 60,00 € 
(možen nakup darilnega bona) (Paket Vilinija se izvaja v sodelovanju z kozme�čnim salonom Vilinija)

ERNI GREGORČIČ - osebni trener STUDIA VIP:
ISSA cer�ficiran trener fitnesa, WBS cer�ficiran osebni
in športni trener, ACT cer�ficiran osebni trener, NESTA
cer�ficiran specialist biomehanike FZS vaditelj fitnesa,
GPA cer�ficiran trener powerli�inga, Human kine�cs 
cer�fika� (športna prehrana, funkcionalna anatomija, 
fiziologija športa in neredno treniranje moči). 
Športni uspehi: večkratni evropski in svetovni prvak v 
powerli�ingu.

                             
 
PONEDELJEK:
8.00 - 9.00      FREESTYLER                                17.00 - 18.00    SPINNING
18.00 - 19.00  PILATES                                        18.00 - 19.00   SPINNING
19.00 - 20.00  VIR MLADOSTI                           19.15 - 20.15   BOOTCAMP 
20.00 - 21.00  FREESTYLER                                20.15 - 21.15  CROSSCORE
 
TOREK:
8.00 - 09.00    BOOTCAMP
18.00 - 19.00  FREESTYLER - ZAČETNIŠKI
19.00 - 20.00  ZUMBA                                        19.00 - 20.00  BOOTCAMP
20.00 - 21.00  FREESTYLER                               20.00 - 21.00 BOOTCAMP
 
SREDA:
8.00 - 9.00       PILATES                                       17.00 - 19.00  VADBA ZA                  
18.00 - 19.00  SPINNING                                   NOSEČNICE IN PO PORODU
9.00 - 10.00    ZDRAVA HRBTENICA 50+ (pro� osteoporozi)
18.00 -19.00   PILATES - ZAČETNIŠKI              18.00 - 19.00    SPINNING
19.00 - 20.00  PILATES                                       19.00 - 20.00    SPINNING
20.00 - 21.00  BODYPOWER                             20.15 - 21.15    CROSSCORE
 
ČETRTEK:
8.00 - 9.00          FREESTYLER                            8.00 - 9.00 SPINNING
18.00 - 19.00     FREESTYLER - ZAČETNIŠKI                                  
19.00 - 20.00     VIR MLADOSTI                       19.00 - 20.00  BOOTCAMP 
20.00 - 21.00     FREESTYLER                            20.00 - 21.00 BOOTCAMP    
 
PETEK:
8.00 - 9.00       PILATES                                                              
8.00 - 09.00     BOOTCAMP                        
17.00 - 17.45   CICI PLESI ( 2,5 - 5 LET ) plesna šola Minim
17.45 - 19.00   HIPHOP/STREET DANCE (tekm. skupina od 7.let dalje)
19.00 - 20.00   BODYPOWER                            19.00 - 20.00   SPINNING
20.00 - 21.00   ZUMBA                                       20.00 - 21.00  SPINNING

URNIKI VODENIH VADB :
(prvi obisk brezplačen)

AnaZlata

Za dopoldanske vadbe je obvezna rezervacija!

Saša Stopar, osebna trenerka in vaditeljica STOTT pilatesa 

Simon Stopar, EU rekorder v počepu 300 kg, svetovni prvak do 82,5kg

PREJ POTEM PREJ POTEM
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Učenci iz Hirschaida na izmenjavi v  
OŠ Ferda Vesela v Šentvidu pri Stični
V dneh od torka, 27. 9. 2016, do nedelje, 2. 10. 2016, je Osnovna šola Ferda Vesela 
Šentvid pri Stični gostila obisk učencev iz partnerske šole iz Hirschaida. V mednarodni 
izmenjavi je sodelovalo 12 učencev iz šole Grund- und Mittelschule Hirschaid, ki so našo 
občino obiskali pod vodstvom njihovih profesorjev. 
Udeležili sprejema pri županu Duša-
nu Strnadu, ki jim je na kratko pred-
stavil več kot 15-letno pobratenje 
obeh občin in jim ob njihovem obi-
sku v naši občini zaželel prijetno biva-
nje. Dejal je, da je ravno prijateljstvo 
med predstavniki mlajših generacij 
ključnega pomena za nadaljevanje 
zgodbe o pobratenju med občinama 
Ivančna Gorica in Markt Hirschaid v 
prihodnje. Učencem je pojasnil, da 
je tovrstno povezovanje pomembno 
tudi v evropskem merilu ter poudaril, 
kako pomembni so temelji povezova-
nja, ki so jih zgradili naši predhodniki. 
Izrazil je željo, da mladina nadaljuje 
s povezovanjem na teh temeljih in 
mlade povabil, da še pridejo v občino 
Ivančna Gorica, bodisi v krogu šole, 
svojih prijateljev ali družine.

Zbrane je nagovoril tudi ravnatelj 
šentviške šole Janez Peterlin, ki je 
izrazil zadovoljstvo ob uspešnem 
projektu izmenjave učencev ter po-
udaril, da je ta mednarodni projekt 

izjemnega pomena za obe sodelujo-
či šoli. S tem želijo nadaljevati tudi v 
prihodnje.

Gašper Stopar

Osnovna šola Stična ponovno odpira 
vrata v svet tako učiteljem kot tudi 
učencem
  

OŠ Stična je pred novimi izzivi. V naslednjih dveh letih se bo v sklopu mednarodnih projektov KA1 in KA2 programa 
Erasmus+ izobraževalo v tujini nekaj učiteljev in tudi učencev.
V okviru KA 2 se bomo s partnerskimi državami z Norveške, Cipra, iz Latvije in Španije v naslednjih dveh šolskih letih 
posvetili spoznavanju uporabe alternativnih virov sončne energije, saj bodo učenci sami izdelali sončne kolektorje, 
s katerimi bomo nato ogrevali rastlinjak. Vse partnerske države so locirane v različnih podnebnih pasovih, zato bo 
zanimivo primerjati sončne celice, ki so najbolj učinkovite v vsaki partnerski državi. Z učenci iz partnerskih držav pa se 
bomo posvetili raziskovanju, kako so v preteklosti Rimljani, Grki, Arabci in Vikingi uporabljali Sonce in tako pridobljeno 
energijo. Učenci razredne stopnje pa bodo pomagali izdelati sončno uro, in sicer bodo iz mozaika sestavili ustrezno 
ozadje. Ozadje pa bomo izbrali s pomočjo likovnega natečaja med učenci.
V okviru KA1 projekta, programa Erasmus+ se bo v naslednjih dveh šolskih letih izobraževalo kar 11 učiteljev razredne 
in predmetne stopnje. Področja, kjer bodo naši učitelji pridobivali izkušnje, so zgodnje uvajanje tujega jezika, uporaba 
računalniških kompetenc in spodbujanje ustvarjalnega razmišljanja. Učitelji se bodo izobraževali v obliki strukturiranih 
tečajev ter kot sledenje na delovnem mestu v različnih državah Evropske unije. Po končanem izobraževanju bodo s po-
močjo delavnic predstavili svoje pridobljeno znanje, predstavili pa bodo tudi prejeto gradivo ter primere dobrih praks.

Katja Tomažinčič in Igor Rajner 

Odpiramo »ZELENO OKNO« 
na Muljavi
Učenci s Podružnične šole Muljava 
smo se odzvali povabilu Turistične-
ga društva Muljava in odprli Zele-
no okno na Jurčičevi domačiji na 
svetovni dan turizma, v torek, 27. 
septembra.
S tem dejanjem smo želeli opozo-
riti na svojo posebnost kraja, na 
bogato kulturno preteklost in de-
diščino ter na lepoto okolice, ki jo 
Muljava s svojimi prebivalci prav 
gotovo ima. Tudi v šoli želimo naše 
najmlajše ozavestiti, da je vredno 
skrbeti in ohranjati našo prete-
klost, kulturo in naravo, del katere 
smo.
Simbolično dejanje ima pomen v 
TURIZMU ZA VSE, v spodbujanju univerzalne dostopnosti ZELENEGA TURIZ-
MA, ki daje prav vse možnosti za razvoj tako same dejavnosti turizma, kot 
celotne družbe. 

Barbara Maver, 
vodja podružnične šole Muljava

Medvedki so obiskali gozdne palčke
V sredo, 5. oktobra 2016, smo se 
starši Medvedkov iz Vrtca Ivančna 
Gorica, enota Krka, skupaj z otroki, 
vzgojiteljico Natašo in pomočnico 
vzgojiteljice Tanjo odpravili na lov 
za skritim zakladom, ki so ga gozdni 
palčki skrili v gozdu nad Krško vasjo. 
Da je bil orientacijski pohod v sonč-
nem in vetrovnem jesenskem dnevu 
ne le razgiban, temveč tudi zabaven 
in poučen, so poskrbele palčkove 
markacije in naloge – od nalog »Skle-
nite krog in zapojte pesmico Mi se 
imamo radi.« in »Poišči najlepši list 
ter potelovadi skupaj z mamico in 
očkom.« do »Staršem razložite, kako 
varno prečkamo cesto in nato v parih 
nadaljujte pot.« ter »Štuporamo do 
naslednje palčkove postaje«. Veselje 
je bilo seveda največje, ko so Med-
vedki prispeli do gozda in s pomočjo 
vzgojiteljice Nataše našli skriti zaklad 
– gozdnega palčka, ki se je gugal na 
veji ter zabojček z lesenimi palčki in 

posebnim pismom. V pismu je pal-
ček otrokom in staršem naročil, naj 
za svojega palčka poiščejo posebno 
drevo ter mu pod njim zgradijo hiši-
co. In res, iz listja, vejic, mahu in tudi 
kostanjev smo gradili tako starši kot 
otroci, ki so po malici v naravi, svo-
jega gozdnega palčka skupaj z lepimi 

jesenskimi spomini odnesli domov. 
Seveda pa tudi starši nismo ostali 
praznih rok, zato se Nataši in Tanji 
zahvaljujemo za nasmejano jesen-
sko-gozdno popoldne, ki smo ga pre-
živeli skupaj.

Helena, mama Medvedke Lili Hane

Jesensko druženje staršev 
in otrok iz Vrtca Miška
V tednu otroka so se v stiškem vrtcu vsak dan vrstile drugačne aktivnosti. 
Otroci so tako obiskali šolarje, plesali, ustvarjali, pozabili pa niso niti na po-
men družine, kar smo s skupnim druženjem otrok, staršev in vzgojiteljic obe-
ležili v četrtek, 6. oktobra.

Najprej so si otroci skupaj s starši ogledali čarovniško tematsko predstavo z 
naslovom Varno čez cesto, ki jo je izvedel čarodej Jole Cole, sledilo je ustvarja-
nje otrok s starši. Vgojiteljice so pripravile vse potrebno, da smo starši skupaj 
z otroki izdelovali male čarovnice, medtem ko so očetje vmes napekli zvrhane 
posodice kokic za vse. 
Ob prijetnem druženju in pristnem otroškem veselju smo tako preživeli po-
poldne, ki bo našim malčkom ostalo še dolgo v spominu. 

Maja Lampret

Glasbena skupina

AMABILE
 

vabi na

1. SAMOSTOJNI KONCERT,
ki bo v nedeljo, 23. 10. 2016, ob 18:00,

v grajski kleti Žužemberk.

 Vabljeni pa tudi v soboto, 29. 10. 2016, ob 18:00,
v dvorano Kulturnega doma Ambrus,

kjer bodo ob skupini Amabile nastopili tudi ostali ambruški pevski zbori. 
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Srečanje kulturnikov občine Ivančna Gorica letos še posebej 
veselo za člane Kulturnega društva Ambrus
V soboto, 8. oktobra, je v Ambrusu potekalo tretje Srečanje kulturnikov občine Ivančna Gorica, ki ga je pripravila Zveza kulturnih društev občine 
Ivančna Gorica skupaj z letošnjimi gostitelji, Kulturnim društvom Ambrus. Pred srečanjem so potekale različne izobraževalne delavnice. Z Zaključno 
prireditvijo smo obeležili 25 let uspešnega delovanja Kulturnega društva Ambrus. Humorist Sašo Hribar, dobra pogostitev in prava družba pa so bili 
še dodatni razlogi za prijeten večer. 

Letošnje delavnice so potekale na 
temo organizacija prireditev. Vsaka 
prireditev potrebuje scenarij, vo-
ditelja, ozvočenje, fotografa in še 
marsikaj drugega, vsako novo zanje 
z omenjenih področij pa lahko naše 
prireditve samo še izboljša. Najprej 
je potekala delavnica fotografije 
pod vodstvom Franca Fritza Murglja, 
ki nam je pokazal, kako zmotno je 
prepričanje, da je dobra fotografija 
odvisna samo od dobrega fotoapa-
rata. Šli smo čez osnove in obdelave 
fotografij ter razpravljali, kako je fo-
tografija lahko tudi priložnost za pro-

mocijo naših društvenih dejavnosti. 
Naslednja delavnica je bila na temo 
avdio tehnike. Potekala je pod vod-
stvom Simona Kavška, ki omenjeno 
področje predava na Glasbeni šoli 
Vox. Na delavnici so obravnavali vse, 
od signalov, kablov, mešalnih miz in 
podobno. Tretjo delavnico je vodil 
Miha Hrovat in udeležencem pred-
stavil vrsto različnih trikov z baloni 
ter drugih veščin, ki pogosto pridejo 
prav pri animaciji otrok. Četrto delav-
nico je vodila Carmen L. Oven, vodi-
teljica televizijskih in radijskih oddaj 
ter številnih prireditev, učiteljica jav-

nega nastopanja in avtorica, ki je za 
nas pripravila delavnico sproščenega 
nastopanja in govornih spretnosti. 
Najbolj prisrčen, pristen in tudi za-
baven je bil sobotni večer, ko smo 
s prireditvijo skupaj obeležili 25. le-
tnico Kulturnega društva Ambrus. 
Nastopili so pevci, plesalci, literati, 
likovniki in igralci. Člani literarne in 
gledališke skupine so spretno ter z 
veliko humorja povezovali priredi-
tev. Nastopili so najmlajši plesalci, 
Otroški, Mešani in Moški pevski zbor 
Ambrus, obiskala nas je Čigavčkova 
Tončka, najbolj pa je navdušila novo 
nastala glasbena dekliška skupina 
Amabile. Da je bil večer še bolj sve-
čan, je zbrane nagovoril podžupan 
Tomaž Smole, ki je poudaril pomen 
kulture za posameznika in družbo. 
Podžupan je ob tej priložnosti Kul-
turnemu društvu Ambrus podaril 
spominski kovanec Prijetno domače, 
ki ga župan podeljuje ob jubilejih in 
posebnih dosežkih posameznikom in 
organizacijam, ki pripomorejo k pre-
poznavnosti in razvoju občine Ivanč-
na Gorica. Vodja Javnega sklada za 
kulturne dejavnosti, območna izpo-
stava Ivančna Gorica, Simona Zorko, 

je Kulturnemu društvu podelila pla-
keto ob petindvajsetletnici delova-
nja. Skupaj z Zvezo kulturnih društev 
smo se zahvalili Martini Hrovat, dol-
goletni predsednici društva, ki je nje-
gova članica od samega nastanka in z 
vso skrbnostjo ter pozornostjo skrbi 
za dobro delovanje društva in nje-
govo sodelovanje, tako v domačem 
okolju, kot tudi širše. Ob zavedanju, 
da je v KD Ambrus veliko posame-
znikov, ki imajo pomembne zasluge 
za dobro delovanje društva, smo se 
skupaj odločili, da s pohvalo opozori-

mo na nekaj mlajših članov, ki so izje-
mni in s svojim aktivnim delovanjem 
v društvu naredijo veliko dobrega. To 
so Špela Zupančič, Manca Hočevar, 
Polona Hrovat in Monika Hočevar. 
Po uradnem delu prireditve je za do-
daten smeh in dobro voljo poskrbel 
še humorist Sašo Hribar. Ob pogosti-
tvi, petju in prijetnem druženju smo 
skupaj poskrbeli, da nam bo ta večer 
še dolgo ostal v prijetnem spominu. 

Maja Lampret, 
Polona Hrovat

Studenčkov koncert v 
Ivančni Gorici
V nedeljo, 11. 9. 2016, smo v Kulturnem domu v Ivančni 
Gorici pevci in godci ljudskih pesmi Studenček pripravili 
svoj samostojni koncert z gosti.
Na koncert smo v goste povabili duo Karošec, ki je poskrbel tudi za ozvočenje, 
duo Litijski odmev, ansambel Povratniki, nastopala pa sta tudi oskrbovanca iz 
zavoda Želva. Koncerta se je udeležil tudi podžupan Tomaž Smole, program pa 
je vodila ga. Marjana Hočevar.
Ljudski pevci in godci iz Ivančne Gorice zelo radi popestrimo marsikatero pri-
reditev v domačem kraju in tudi drugje, kamor nas povabijo. Zelo radi sode-
lujemo z domovi starejših občanov, Varstvenima centroma Želva in Paradoks 
ter drugimi društvi in organizacijami.
Ljudska pesem in glas harmonike sta v srca privabila spomine na mladost, 
ob ubrani pesmi pa se je zarosilo tudi marsikatero oko. Znane pesmi so kar 
vabile, da zapojejo z nami tudi obiskovalci. Tako se je ljudska pesem razlegala 
po celi dvorani. 
Pevci Studenčka se zahvaljujemo vsem nastopajočim, voditeljici in obiskoval-
cem, ki so nam polepšali nedeljsko popoldne.

Fani Lavrih in Renata Laznik

Marjeta Baša, keramičarka z 
raznolikimi umetniškimi izrazi
Marjeta Baša intenzivno ustvarja in 
razstavlja. Trenutno se predstavlja v 
tujini v Varaždinu in Barceloni, doma 
v Grosupljem, Majšperku in Ivančni 
Gorici. Prav državna razstava JSKD v 
Novi Gorici in Majšperku sta razlog, 
da njena dela letos objavljamo na 
vseh vabilih za območne priredi-
tve OI Ivančna Gorica. Marjeta tudi 
že tradicionalno vodi delavnice za 
odrasle in otroke v Ambrusu. V lan-
skem letu nastale skulpture našega 
skupnega otroškega ex-tempora so 
bile nagrajene in so zdaj na razstavi v 
Kopru. Gostovali bodo tudi drugje po 
Sloveniji. Začeli smo drugi semester 
Male šole gline v Ivančni Gorici, na 
kateri sodeluje več kot 10 otrok.
O njenem delu, ki je trenutno razsta-
vljeno v občinski sejni sobi, je Darija 
Kovačič, kustosinja z Muljave, napisa-
la likovno kritiko z naslovom Pravljica 
iz gline Marjete Baša:
»Glina je material, ki človeka spre-
mlja skoraj od samih začetkov. Fina 
zrnca, ki so jih zmlela milijone let pri-
tiskov, gibanja, trenja, vode in zraka 
pridejo iz globin zemlje, da jih človek 
lahko spet gnete, oblikuje, gladi … 
Najbolj prvobitna snov ponuja ne-
skončne možnosti ustvarjanja, obli-
kovanja in na koncu žganja. Nepred-
vidljivost, kako se bo mehka glina 
strdila v žgano keramiko, umetniku 
predstavlja izziv in navdih.
Marjeta Baša je umetnica in obliko-
valka, ki se je zapisala glini. Iz njenih 
spretnih rok prihajajo izdelki uporab-
ne umetnosti, kot je različno posod-
je, sklede, vrči, potičnice … Vse dela 
še po starem, ročno ali na vretenu. 
Glina je zelo taktilen material in ne-
posredni stik med snovjo in dlanmi 

je zakodiran v čudovitih oblikah Mar-
jetinih umetnin. Umetniški potenci-
al oblikovalke pa se pri tem seveda 
ne konča. Navdušeno raziskovanje 
materiala, izraznih možnosti, različ-
nih tehnik likovne obdelave gline in 
žganja prinaša pisano paleto form in 
oblik, ki so preproste, a fine in ele-
gantne. Narava umetnici nudi obilo 
navdiha in idej, saj z njo živi, dela in 
ustvarja.
Serija del z naslovom Prepletanja je 
nastala posebej za razstavo v Galeriji 
Mestne knjižnice Grosuplje. Volu-
mni, ujeti v naravno žgano glino, so 
obogateni s prepletom vrbovih šib, 
obrezanih vitic trte in podobnih vla-
ken. Prepletajo se v naročju narave 
najdene snovi. Kot je glina nekaj na-
ravnega in organskega, so tudi obrisi 
njenih skulptur zaobljeni, organski, 
linije so mehke; izžarevajo nekaj 

primarnega, ženski princip. Grafič-
nim linijam prepletov in keramike v 
kontrast se razcvetajo barve, bogati 
barvni toni, ki v umetnine vpletejo 
poletje, sonce in svetlobo.
Forma umetnin napoveduje upo-
rabnost, pa vendar je v njih najti 
nek drug čar: oko sledi obliki, barvi, 
prepletom in proporcem; duša začuti 
dvojnost mehkobe, nežnosti in hkrati 
čvrstosti in stabilnosti, začuti vso sta-
rodavnost, zapisano v materialu in 
hkrati sodobnost oblik, začuti ljube-
zen do ustvarjanja, vrhunsko znanje 
in krhko dragocenost vsake umetni-
ne posebej. V svetu plastike, strojev 
in računalniške tehnologije je spo-
ročilo, ki ga nosijo s seboj Marjetina 
Prepletanja, neprecenljivo«. (Darija 
Kovačič, kustosinja)

Simona Zorko,  
JSKD OI Ivančna Gorica

Kulturno društvo Krka
vabi na celovečerni samostojni koncert 

OKTETA DESETI BRAT,
v soboto, 29. 10. 2016, ob 19. uri,  

v cerkvi sv. Kozma in Damjana na Krki.

Oktet Deseti brat deluje od leta 1980, sprva je nastopal pod ime-
nom Črnuški oktet. V letih aktivnega delovanja si je oktet pridobil 
velik sloves doma in v tujini. Nastopal je že po različnih evropskih 
državah, Severni in Južni Ameriki in Avstraliji. Leta 2005 je oktet 
na pevskem tekmovanju v Nemčiji osvojil zlato medaljo. Trenutno 
snemajo svojo 11. zgoščenko. Od leta 2011 oktet vodi prof. Mili-
voj Šurbek.



24 oktober 2016 številka 8Kultura

Dosežki na 6. otroškem bienalu 
keramike »Terra mystica«
V petek, 9. septembra 2016, je ob 14. uri potekala otvoritev 6. otroškega bienala keramike »Terra mystica« v gale-
riji Rotunda v Kopru. Na razpisu so bili za razstavo izbrani naslednji  varovanci unikatne oblikovalke Marjete Baša:
- Samo Hribar, Manja Vidic, Jaka Grm, Gal Kastelic in Zala Katarinčič iz OŠ Grosuplje - SREBRNO PRIZNANJE,
- Gašper Petje, Maša Horvat, Mark Hren, Enya Zupančič in Cene Zupančič iz KD Ambrus - SREBRNO PRIZNANJE,
- Tjaša Grandovec, Anej Kristan in Anja Duša iz OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični - BRONASTO PRIZNANJE,
- Klara Hostnik iz PŠ Šmarje Sap - BRONASTO PRIZNANJE,
- Natalija Bregar iz OŠ Stična - BRONASTO PRIZNANJE,
- Lara Bradač, Julija Hočevar in Žan Perko iz PŠ Ambrus - BRONASTO PRIZNANJE,
- Živa Perko in David Perko iz PŠ Zagradec - BRONASTO PRIZNANJE.
Vsem iskreno čestitamo!

Za KD Ambrus Marjeta Baša

Knjižnica Ivančna Gorica
Enota Ivančna Gorica, Cesta II. Grupe odredov 17
1295 Ivančna Gorica, tel. št.: 787 81 21
sikivancna@gro.sik.si

PON., TOR., SRE., PET. od 9. do 19. ure
ČET. od 9. do 14. ure 
SOBOTA od 8. do 13. ure

KRAJEVNE KNJIŽNICE
Odprte so ob četrtkih popoldne, in sicer: 
Višnja Gora: od 13. do 15. ure (788 45 88)
Stična: od 13. do 15. ure (051 236 436)
Šentvid: od 16. do 18. ure (051 236 436)
Krka: od 16. do 18. ure (780 65 45)

IZ KOLEDARJA BIBLIOPEDAGOŠKIH  
DEJAVNOSTI 2016: 
OKTOBER 
V oktobru vas v knjižnici vabimo na naslednje dogodke. 
Za vse je potrebna predhodna prijava (Borimo se namreč 
s prostorskim problemom.) na tel. št. 7878 121 ali osebno 
za izposojevalnim pultom. Tudi natančne opise dejavnosti 
dobite na isti način ali še na spletni strani www.gro.sik.si.  
-  Likovna razstava: Poljski Ex Librisi
-  3. 10. ob 17. uri: Igralna ura s poučno knjigo za osnov-

nošolce
-  4. 10. ob 17. uri: Bralni klub
-  5. 10. ob 17. uri: Socialne igre s knjigo
-  8. 10. ob 10. uri: Ustvarjamo iz knjig: za osnovnošolce 

in starše
-  11. 10. ob 18. uri: Zdrava prehrana: Sanja Lončar
-  18. 10. ob 17. uri: Beremo z dr. Iztokom Osojnikom: 

literarno srečanje
-  19. 10. ob 17. uri: Ura Pravljic s Palčkom Bralčkom
-  25. 10. ob 17. uri: Beremo s tačkami
-  27. 10. ob 17. uri: Srečanje besed: območno srečanje 

literatov seniorjev (v sodelovanju z JSKD OI Ivančna 
Gorica)

-  28. 10. ob 17. uri: Slovensko-angleška ura pravljic 
NOVEMBER 
- 2., 3., 4. november: Počitnice v knjižnici 
 (socialne igre s knjigo in počitniški kino) 
-  2. 11. ob 10. uri: Socialne igre s knjigo (V sklopu »Po-

čitnic v knjižnici« so ta dan v dopoldanskem času.)
-  8. 11. ob 17. uri: Bralni klub
-  9. 11. ob 17. uri: Ustvarjamo iz knjig za odrasle
-  12. 11. ob 10. uri: Ustvarjamo iz knjig: za osnovnošol-

ce in starše
-  15. 11. ob 17. uri: Beremo z dr. Iztokom Osojnikom: 

literarno srečanje
-  16. 11. ob 17. uri: Ura pravljic s Palčkom Bralčkom
-  22. 11. ob 17. uri: Beremo s tačkami
-  25. 11. ob 17. uri: Slovensko-angleška ura pravljic 

Beremo z dr. Iztokom Osojnikom: Vabimo vas na literar-
na srečanja »Beremo z dr. Iztokom Osojnikom«, ki bodo v 
knjižnici v Ivančni Gorici vsak tretji torek v mesecu ob 17. 
uri. Pogovore o knjigah bo vodil dr. Iztok Osojnik, poteka-
jo v soorganizaciji z založbo Polica Dubova oz. prevajalko 
Tatjano Jamnik, projekt je v okviru programa Ustvarjal-
na Evropa podprla EU. Literarna srečanja so odprta za 
vse. Na njem se srečujemo bralci različnih generacij in 
poklicev, ki nas druži ljubezen do knjig. Prijavite se lahko 
osebno pri izposojevalnem pultu ali na tel št. 01/78-78-
121, knjig vam za udeležbo ni potrebno poznati. Program 
srečanj:
-  18. oktober 2016, ob 17. uri: Radka Denemarkova - 

Prispevek k zgodovini radosti
-  15. november 2016, ob 17. uri: Maja Storch - Hrepe-

nenje močne ženske po močnem moškem
-  17. januar 2017, ob 17. uri: Karl Jasper: Vprašanje 

krivde
-  21. marec 2017, ob 17. uri: Jerzy Franzak: Nečloveška 

komedija

Razstava poljskih ex librisov: V mesecu oktobru vas vabi-
mo vas na razstavo poljskih ex librisov, ki so v ivanško knji-
žnico pripotovali spričo našega dobrega odnosa s poljski-
mi prevajalci. Na ogled je res bogata bera ex librisov, med 
njimi je tudi nekaj papeževih. Vabljeni na ogled. 
Ex libris je oznaka lastnika knjige v obliki vinjete, ki je pri-
lepljena, najpogosteje na notranjo stran platnic ali ovitka. 
Vinjeto sestavlja monogram ali polno ime lastnika knjige, 
tudi z grbom, če ga lastnik uporablja, ali slika, ki ponazar-
ja njegovo dejavnost. Lahko je tudi kakšen drug alegori-
čen ali heraldičen lik, ki smiselno in simbolno pojasnjuje 
poklic ali dejavnost lastnika knjige. Najpogosteje gre za 
eno od grafičnih tehnik: linorez, lesorez, pa tudi jedkanico 
v večbarvni ali enobarvni izvedbi. Ex librisi so majhni for-
mati, na katerih je treba torej v omejenem prostoru veliko 
povedati z izbranimi likovnimi elementi.  Ustvarjalec mora 
biti pronicljiv in duhovit, hkrati pa »čist« in prepoznaven. 
Svoje zamisli ne sme preobložiti z nepotrebnimi elementi, 
da ne postane »gostobeseden« in zaradi tega neizrazit ali 
morda celo nejasen. V zadnjih desetletjih postaja ex libris 
zelo popularen v svetu, doživlja razvoj po vsebini in teh-
nikah, posega po modernejših načinih izražanja, vendar 
ostaja Ex libris v pravem pomenu besede. Ex libris v dana-
šnji obliki je torej svojevrstna oblika umetnosti, drobne in 
ustvarjalne grafike, kamor sodijo tudi voščilnice, obvestila 
o porokah, jubilejih in podobno.

Socialne igre za osnovnošolce »Mavrične igre«: Vabimo 
osnovnošolce na socialne igre s knjigo, ki jih vodi socialna 
pedagoginja Nives Medved. Igre potekajo ob zgodbah, 
knjižničarka jih pripoveduje v tehniki kamishibai (malo 
namizno gledališče). Socialne »Mavrične igre« potekajo 
vsako prvo soboto v mesecu ob 10. uri. Izhodišče letošnjih 
socialnih iger so barve in njihove lastnosti, ki jih bomo od-
krivali preko različnih iger, program je izredno privlačen in 
igriv. Prijave pobiramo do zasedbe prostih mest osebno 
pri izposojevalnem pultu ali na tel. št. 01/78-78-121. 

Program »Mavrične igre«:
-  sreda, 2. 11. 2016, ob 10. uri (počitniške dejavnosti): 

Čarobna oranžna,
-  sobota, 3. 12. 2016, ob 10. uri: Skrivnostna rdeča,
-  sobota, 7. 1. 2017, ob 10. uri: Snežna bela,
-  sobota, 4. 2. 2017, ob 10. uri: Ledena modra,
-  sobota, 4. 3. 2017, ob 10. uri: Živahna zelena,
-  sobota, 1. 4. 2017, ob 10. uri: Duhovita vijolična.

Ksenija Medved

Univerza za tretje življenjsko 
obdobje (UTŽO) začela z novim 
študijskim letom
V torek, 4. oktobra, je potekalo uvodno srečanje članic in čla-
nov Društva UTŽO Ivančna Gorica. Udeleženci srečanja so se 
seznanili s program za leto 2016/17, imeli so možnost vpisa v 
različne krožke in delavnice, prav vsak prisoten pa je prejel tudi 
izvod glasila Utrinki, v katerem je predstavljeno vse dogajanje 
preteklega študijskega leta. 

Prihaja že 17. mednarodni 
Festival Stična
Od 18. novembra do 3. decembra 2016 boste v Stični spet lahko obiskali ra-
znovrstne in kakovostne kulturne prireditve. Že sedemnajstič po vrsti bo po-
tekal Festival Stična, festival glasbe, gledališča in likovne umetnosti. 
Tudi letos bomo za vas poskrbeli že pred uradno otvoritvijo – v soboto, 12. 
novembra, se vidimo na rock koncertu Astrid Lindgren v Mlinu pri Marjanu. 
V petek, 18. 11,. pridejo v bar Jama mladi, neuveljavljeni in izvirni rockerji ter 
drugi glasbeniki na Glasbeni maraton, Rock vizije in Natečaj Festivala Stična, 
sledi pa koncert lanskih zmagovalcev natečaja, skupine Artenigma. V soboto, 
19. novembra, pa vas vabimo na uradno otvoritev festivala, kjer bomo skupaj 
s sodelavci Muzeja krščanstva na Slovenskem odprli razstavo ob deseti oble-
tnici ustanovitve muzeja in 33. obletnici muzejske dejavnosti v Stični. 
Festival vam ponuja tri tedne prijetnih večerov, ki jih bodo obogatili doma-
či kulturniki in mnogo gostov. Poleg slovenskih ustvarjalcev, bodo gledalce 
v zimskih večerih ogreli tudi gostje iz Italije, Srbije in Makedonije. Otroci se 
bodo podali v domišljijski svet na urah pravljic in gledaliških predstavah. Za 
malo starejše pa pripravljamo potopisne večere, koncerte različnih glasbenih 
zvrsti in gledališke predstave, kjer ne bo manjkalo smeha. Na sporedu bodo 
predstave Moj ata socialistični kulak, Snubitev in Jakove ženske, v goste priha-
jajo Društvo mrtvih pesnikov, Zborallica in Anakrousis, New Candys, Zgrešeni 
primeri, Ingrit Schüller ter še mnogo kakovostnih kulturnih ustvarjalcev.
Vse dodatne informacije o natančnem sporedu prireditev, prizoriščih, cenah 
vstopnic in podrobnem opisu nastopajočih boste lahko v kratkem dobili na 
naših spletnih straneh www.festival-sticna.si ali www.kd-sticna.si, za več in-
formacij pa nam lahko pišete na info@kd-sticna. (Neža Mikelj)

Po uvodnih pesmih Ženskega pevskega zbora Harmonija, je zbrane nagovo-
rila predsednica Jožica Lampret, sledil pa je šaljiv nastop dramskega igralca 
Andreja Rozmana – Roze. Srečanja sta se udeležila tudi župan Dušan Strnad 
in podžupan Tomaž Smole. Župan je pohvalil delovanje Univerze,  hkrati pa je 
navzočim predstavil zadnje aktivnosti, ki jih Občina izvaja na področju med-
generacijskega sodelovanja. Izpostavil je novo pridobitev fitnes na prostem in 
kot primer dobre prakse medgeneracijskega sodelovanja omenil tudi projekt 
izgradnje mozaikov v Šentvidu pri Stični, z naslovom »Življenje našega dreve-
sa«, ki je resnično vreden ogleda. 
Univerza za tretje življenjsko obdobje, ki sedaj deluje kot samostojno društvo, 
je tudi letos pripravila zanimiv program krožkov, delavnic, predavanj in stro-
kovnih ekskurzij. Letos vabijo k naslednjim študijskim krožkom: začetni in na-
daljevalni tečaji angleščine, nemščine, španščine, računalništva in fotografije, 
krožki iz umetnostne zgodovine, domoznanstva, kavarnice življenja in različne 
ustvarjalne delavnice kot so klekljanje, glina, babična kuhinja in ustvarjalne 
delavnice v Višnji Gori. Organizirali bodo tudi delavnice o zdravi prehrani, no-
rdijsko hojo in vodeno telovadbo za starejše. S področja kulturnih drogodkov 
vas vabijo na Prifarske muzikante v Cankarjev dom in prireditve v okviru Festi-
vala Stična in Gledališkega abonmaja Ivančna Gorica.  UTŽO vzorno skrbi tudi 
za medgeneracijsko povezovanje in sicer bod skozi celo šolsko leto 2016/17 
nudili brezplačno učno pomoč učencem in dijakom z učnimi težavami s po-
dročja angleščine, kemije in matematike. 
Čeprav se je študijsko leto ravno začelo, se jim vsi zainteresirani še vedno 
lahko kadarkoli pridružite. Prepričani smo, da lahko prav vsak najde nakaj po 
svojem okusu.  Vljudno vabljeni.

Maja Lampret



25oktober 2016 številka 8 Šport

Dan, ko je Cukarca je pokala po šivih

V Šentvidu Aviratek tudi letos dobrodelen
Prostovoljno gasilsko društvo Šentvid pri Stični je tudi letos za vse ljubitelje rekreacije, željne 
novih dogodivščin, doživetij in nenavadnih izzivov, pripravilo že četrti tek z ovirami po okoliških 
poljskih in gozdnih poteh. Prireditve se udeleži vsako leto več udeležencev, letos so jih organi-
zatorji zabeležili preko 500, tudi letos pa je šel del prijavnine v dobrodelni namen. 
Aviratek je t. i. dolenjski tek s prema-
govanjem najrazličnejših ovir, posta-
vljenih na območju med vasmi Šent-
vid, Velike Češnjice, Veliki Kal in Male 
Češnjice. Udeleženci so tudi letos na 
teku lahko preizkusili svojo vzdržlji-
vost in telesno moč, ob tem pa do-
živeli obilo akcije in avanturističnih 
podvigov. Po okoliških poljskih in 
gozdnih poteh, kjer je bilo treba pre-
teči osem kilometrov dolgo progo, so 
tekače pričakale najrazličnejše ovire. 
Vse od bal sena in slame, do plezal-
nih ovir, drsalnic, blatne motokros 
proge, bazena z blatno kopeljo, og-
njenih ovir, električnega pastirja, po-
trebno je bilo tudi skozi cestni pod-
voz in čez leseni kup, organizatorji pa 
so letos pripravili tudi nekaj povsem 
novih ovir. Tako so udeleženci morali 
skozi t. i. tornado in hišo strahov, za 
nameček pa so morali preživeti še 
srečanje z zombiji v gozdu. 
Kot je v navadi že od prve izvedbe 
Avirateka, je bila tudi letošnja prire-
ditev dobrodelne narave. PGD Šent-
vid pri Stični je bon v vrednosti 800 
evrov podarilo Vrtcu Ivančna Gorica 
oz. natančneje razvojnemu oddelku, 
ki deluje v Šentvidu pri Stični in je 

namenjen otrokom z razvojnimi mo-
tnjami in posebnimi potrebami. Kot 
je ob tej priložnosti povedala ravna-
teljica vrtca Branka Kovaček, bodo 
sredstva koristno porabljena, saj na-
črtujejo nakup posebne opreme za t. 
i. senzorno sobo. Ob tej priložnosti 
je podžupan Tomaž Smole čestital 
organizatorjem za požrtvovalnost in 
prizadevnost, saj so znova dokazali, 
da prireditev postaja vse bolj prilju-
bljena tudi v širšem slovenskem pro-

storu. 
Letos je za razliko od prejšnjih let 
udeležence in organizatorje nagradi-
lo tudi sonce, dan pa se je, čeprav še 
ni bil oktober, zaključil z družabnim 
Oktoberfejstom.
Vsem, ki letos niste zbrali dovolj po-
guma za sodelovanje na Avirateku, 
pa udeleženci in organizatorji sporo-
čajo, da bo naslednja priložnost zno-
va prihodnje leto. 

Matej Šteh

Rokometni klub SVIŠ 
Ivančna Gorica odlično 
začel sezono 2016/17
V mesecu septembru 2016 se je začelo tekmovanje v državnem rokometnem 
prvenstvu, tako v članski konkurenci kot v tekmovanju mladih. Tudi v letošnji 
sezoni članska ekipa nastopa v 1.B državni rokometni ligi, kjer bodo odigrali 
26 tekem, iz lige pa izpadejo 4 ekipe. Ekipa iz Ivančne Gorice ima zelo mlado 
zasedbo, saj šteje v povprečju dobrih 20 let. Ob nekaj izkušenih igralcih (Si-
mon Stopar, Matej Košir, Gašper Stopar) se kalijo mladi domači rokometaši, 
ki bodo v prihodnjih letih postali nosilci SVIŠ-eve igre. V ivanški zasedbi je 
nekaj novih obrazov: 29-letni trener Sebastjan Obajdin, ki po rodu prihaja 
iz Celja, pred tem pa je kot trener deloval v Škofljici; 26-letni Grosupeljčan 
Jaka Ferkulj, ki je igral kar v nekaj prvoligaških klubih (Gorenje, Krško, Treb-
nje) in 20-letni levoroki Mariborčan Nejc Krabonja, ki študira v Ljubljani. Kljub 
mladosti so cilji članske ekipe visoki, saj želijo izboljšati lansko 7. mesto in se 
zavihteti nekje okrog 5. mesta. Ekipa je več kot odlično začela sezono, saj je 
v prvih 4-ih krogih zabeležila 4 zmage in z 8 osvojenimi točkami vodijo na pr-
venstveni lestvici. V 1. kolu je na gostovanju v Škofljici prikazala odlično igro in 
visoko zmagala 32:20. Na prvi domači tekmi so gostili RK Cerklje in zabeležili 
prvo zmago pred domačo publiko 32:28 Sledilo je gostovanje pri Črnomlju, ki 
je bil v lanski sezoni mesto pred SVIŠ-em na prvenstveni lestvici. Z zelo dobro 
igro, predvsem v 2. polčasu, so si priigrali novo zmago z rezultatom 29:23. V 
zadnjem 4. kolu so na derbiju 1.B lige gostili 4. uvrščeno ekipo RK Radeče in 
prikazali najboljšo predstavo letos in dosegli visoko zmago 36:25, kar pomeni 
1. mesto na prvenstveni lestvici. Z do zdaj prikazanim smo lahko zelo zado-
voljni in optimistično zremo v nadaljevanje sezone. Navijače vabimo, da si 
pridejo pogledat igro mlade ivanške ekipe v dvorani OŠ Stična v Ivančni Gorici 
in verjamemo, da vam ne bo žal. 

S tekmovanju so začele tudi tri mlade ekipe: starejši dečki, kadeti ter mladinci 
in vsi po vrsti več kot odlično. Starejši dečki so zabeležili 4 visoke zmage: 26:15 
proti Ribnici, 23:16 proti Sevnici, 38:17 proti Grosuplju in 34:21 proti Metliki. 
Kadeti so ravno tako zabeležili 5 visokih zmag: 47:14 proti Grosuplju, 31:22 
proti Ribnici, 47:23 proti Kočevju, 44:17 proti Črnomlju in 10:0 (brez boja) 
proti Metliki. Mladinci so odigrali 2 tekmi in obe zmagali: 31:20 proti Dobovi 
in 26:20 proti Grosuplje. Vse tri mlade ekipe si zaslužijo vse pohvale, saj so 
zmagale na vseh 11-ih tekmah, kar pomeni vodstvo na prvenstveni lestvici. Če 
temu prištejemo še štiri zmage brez poraza članske ekipe, to pomeni 15 zmag 
za ekipe Rokometnega kluba SVIŠ Ivančna Gorica (brez poraza) v prvem me-
secu državnega prvenstva, kar je imeniten dosežek. Ne kapo, kar klobuk dol!
Še enkrat vabljeni v dvorano OŠ Stična v Ivančni Gorici na ogled rokometnih 
tekem naših ekip, da se na lastne oči prepričate, da si je vredno pogledati igro 
ivanških rokometašev.

Boštjan Košir

Mali oglas
V Ivančni Gorici na  dobri lokaciji oddamo v najem prostora 1 x 125 m2 in 1 
x 72 m2. Informacije: 041 961 295.

Sezona 2016 ena najuspešnejših v zgodovini  
AMD Šentvid pri Stični
Na začetku oktobra se je zaključila sezona 2016 in člani AMD Šentvid pri Stični 
se lahko pohvalijo z naslednjimi uspehi. Državni prvaki so postali Jaka Peklaj 
(MX 65 junior), Jan Pancar (MX 2) in Borut Koščak (MX Veterani 40). Državna 
podprvaka sta postala Jan Hribar (MX 125) in Igor Pancar (MX Veterani 40), 3. je 
bil Gal Hauptman (MX 85), 4. Bojan Gorišek (MX Veterani 50), 5. Drago Hribar 
(MX Veterani 40) in 12. Rok Virant (MX Open). 
Na Pokalnem prvenstvu so pokalni prvaki postali Jaka Peklaj, Jan Pancar, Jan 
Hribar (MX 125 R2), Rok Virant (MX Open R1) in Igor Pancar. Tretji je bil Borut 
Koščak, 4. Gal Hauptman, 5. Rok Miklič (MX Open R2), 7. Drago Hribar in prav 
tako 7. Bojan Gorišek. V Kategoriji MX R3 so člani AMD Šentvid osvojili naslednje 
rezultate: 8. Anže Svetek, 10. Primož Hrovat, 11. Klemen Pantar, 13. Matej Rus, 
14. Matevž Ahčin, 23.Blaž Koderman, 31. Klara Sršen, 39. Aleš Groznik, 41. Trno-
všek Peter in 46. Marko Kutnar. 
Omeniti velja tudi odmevne mednarodne dosežke. Jan Pancar je bil član sloven-
ske reprezentance na pokalu narodov v Italiji, kjer je ob odsotnosti poškodova-
nega Tima Gajserja Slovenija osvojila 23. mesto. Na svetovnem mladinskem pr-
venstvu v Rusiji je bil 6., na evropskem prvenstvu EMX 125 pa je sezono končal 
na 20. mestu. Omeniti velja tudi uspešen nastop Boruta Koščaka na svetovnem 
veteranskem prvenstvu na Nizozemskem, kjer je bil 23.   

Dolina pod Kalom ali kot jo prilju-
bljeno imenujemo Cukarca, je v ne-
deljo, 18. septembra, res dobese-
dno pokala po šivih. Razlog: nastop 
svetovnega prvaka Tima Gajserja. 
Pa še tisoč drugih drobnih razlogov, 
od tega, da je dirka štela za skupno 
državno prvenstvo s Hrvaško, da je 
dirka v Cukarci tako rekoč vsakoletni 
praznik slovenskega motokrosa in ne 
nazadnje kopica domačih motokrosi-
stov, ki so bili željni dokazovanja pred 

domačim občinstvom. Brez dvoma je 
letos popularnost motokrosa v Slo-
veniji na ravni kot še nikoli do zdaj, a 
Šentvid ima tudi tradicijo 70-letnega 
delovanja AMD Šentvid pri Stični, 60 
let moto dirk v Šentvidu, od tega sko-
raj 40 v Dolini pod Kalom.    
Člani AMD Šentvid pri Stični smo 
se na ta dan dolgo in temeljito pri-
pravljali. Žal se tega zgodovinskega 
dne, ko smo gostili svetovnega pr-
vaka pred približno pet tisoč glavo 

množico, ni mogel z nami veseliti 
tudi nekdanji predsednik društva in 
dolgoletni športni funkcionar Jože 
Zidar. Njegov nepričakovani odhod v 
prvih junijskih dneh se je zgodil rav-
no v času, ko so se začele prve resne 
priprave na ta dan. Z nekaj trenutki 
tišine smo se ga spomnili ob tej pri-
ložnosti in dirko poklonili njemu v 
spomin.
Člani AMD Šentvid smo pripravili 
otvoritveno svečanost kakršne so 
bile stalnica dirk nekoč. Vsi  tekmo-
valci brez čelad na glavi so se zbra-
li pred občinstvom, seveda je bilo 
največ pozornosti namenjene Timu 
Gajserju, ki se je teden dni prej okitil 
z naslovom svetovnega prvaka. Prav 
dirka v Šentvidu je bil prvi stik z na-
vijači na domačih tleh po osvojitvi 
naslova svetovnega prvaka. Dobro-
došlico svetovnemu prvaku je izrekel 
tudi župan Dušan Strnad, ki je Timu 
Gajserju podelil spominski kovanec 
Prijetno domače za njegov doprinos 
k promociji motokrosa v Šentvidu 
pri Stični oz. občini Ivančna Gorica. 
Tim Gajser in njegov oče Bogomir pa 
sta ob tej priložnosti skupaj z AMD 
Šentvid pri Stični pokazala tudi do-
brodelno plat in v ta namen podelila 
donacijo za potrebe družine Korevec 
z Velikega Kala. 
Dirka je prinesla tudi vrsto uspehov 
domačih motokrosistov, žal tudi 
nekaj razočaranj. Ne nazadnje tudi 
Gajserju to nedeljo ni šlo vse po dir-
kaških načrtih, kar dokazuje, kako 
nepredvidljiv je lahko motokros, ki je 
v veliki meri odvisen tudi od tehnike. 
AMD Šentvid pri Stični se ob uspešni 
organizaciji dirke za državno prven-
stvo zahvaljuje vsem članom in čla-
nicam, donatorjem in sponzorjem, 
lastnikom zemljišč in seveda obisko-
valcem, ki so prispevali k tako uspe-
šni izvedbi dirke.

Matej Šteh
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Novičke iz Risovega brloga
Vse selekcije NK Ivančna Gorica so 
že dodobra zakorakale v drugo po-
lovico jesenskega dela tekmovanja. 
Najmlajši dve selekciji U-7 in U-8 sta 
pod vodstvom trenerjev (Kastelic, 
Kovačevič in Eržen) že odigrali tri pr-
venstvene turnirje in jih čaka samo 
še zadnji jesenski turnir v sezoni. 
V tej fazi razvoja otrok tekmovalni 
uspehi niso pomembni in jim klub ne 
namenja velike pozornosti. Je pa zelo 
razveseljivo, da pod vodstvom ome-
njenih treh trenerjev redno trenira 
več kot 30 otrok. Selekcija U-9 je s 
svojimi tekmovanji začela na začetku 
septembra. Zelo uspešno saj so bili 
porazi naših risov zelo redki. V sku-
pini risov U-9 gre za skupino 18 fan-
tov, ki kažejo velik talent. Že v prejšnji 
sezoni porazov skoraj niso poznali, v 
letošnji pa je glavni cilj pod vodstvom 
trenerjev (Kovačevič in Skubic) po-
stopno prilagajanje na večji nogomet 
in igro 6+1. Selekcija U-10 pod vod-
stvom trenerja Roberta Gašperšiča 
letos kaže velik napredek v igri in je 
samo z enim porazom v tekmovanju 
MNZ Ljubljana v samem vrhu. Veliko 
pomembnejše za to selekcijo pa je 
predvsem, da nam je v zadnjih dveh 
mesecih z dobrim delom na trenin-
gih v klub uspelo privabiti 6 novih 
igralcev, med drugim tudi nadvse 

pogumno dekle, ki se je fantom pri-
družila na treningih. Selekcija risov 
U-11 je prav tako zelo uspešna v svo-
jem tekmovanju, saj je v dosedanjem 
delu prvenstva samo enkrat priznala 
premoč nasprotniku. Specifično za 
selekcijo U-11 je, da ekipo sestavlja 
tudi 6 fantov iz okolice Žužemberka, 
za katere klub že drugo leto organi-
zira prevoze na treninge. Prav tako 
velja omeniti, da fantje pod vod-
stvom trenerja Gašperja Klemenčiča 
redno trenirajo štirikrat tedensko in 
da skupina štirih fantov redno igra 
tudi za selekcijo U-13. Za slednjo pa 
letos nastopa in trenira 24 igralcev, 
zato smo v klubu morali fante deliti 
v dve skupini. Fantje pod vodstvom 
trenerja Janeza Škerjanca trenirajo 
štirikrat tedensko in v tekmovanju 
nastopajo z dvema ekipama. Prav 

tako velja omeniti, da se je iz selek-
cije U-13 šest fantov uvrstilo v širši 
izbor za MNZ reprezentanco. Obe 
ekipi U-13 sta trenutno zelo uspešni 
na prvenstvu, druga ekipa je z dvema 
zmagama na sredini vseh tekmujočih 
ekip, prva ekipa pa je v boju za vrh 
tabele. Trenutno je tretja ekipa se-
zone in vsi močno upamo, da si letos 
izbori napredovanje v višji rang. Pri 
selekciji U-15 smo morali letos zaradi 
pomanjkanja igralskega kadra sode-
lovati z NK Mirna, s katerim imamo 
skupno selekcijo. Pri selekciji U-15 
je letos Dani Klemenčič prestopil v 
NK Brinje, kjer zelo uspešno nasto-
pa v najvišjem rangu tekmovanja 
za omenjeno selekcijo. Drugače pa 
skupina 12 fantov redno trenira štiri-
krat tedensko pod vodstvom trenerja 
Gorana Kovačeviča. Dvakrat skupni 

 

Nogometni klub Ivančna Gorica vabi k vpisu fante 
in dekleta rojene: 2009, 2008, 2007, 2006, 2005 
in 2004. 

 

Treningi bodo potekali na športnih objektih 
nogometnega kluba in sicer: 

-letnik 2009, enkrat tedensko 

-letnik 2008, dvakrat tedensko 

-letnik 2007, trikrat tedensko 

-letnik 2006, 2005 in 2004, štirikrat tedensko 

 
 

 

Za vse nove člane, ki se nam boste pridružili v mesecu 
oktobru in novembru smo pripravili manjšo praktično 
nagrado in prvi mesec brezplačne vadbe. 

 

VAŠ NOGOMETNI KLUB 
 

 

 

 

Igriva košarka v Šentvidu
V Košarkarskem klubu Ivančna Gorica smo v prvih mesecih nove sezone še posebno 
aktivni. Poleg že utečenih tekmovalnih aktivnosti in treningov veliko pozornosti na-
menjamo tudi promociji košarkarske igre med mladimi. Tako smo nas in svoj šport 
predstavili na Osnovni šoli Stična in njenih podružnicah, v četrtek, 13. 10., pa nam 
je na OŠ Ferda Vesela v Šentvidu na pomoč priskočila Košarkarska zveza Slovenije s 
svojim projektom Igriva košarka.
Igriva košarka je namenjena dečkom in deklicam starosti od 4 do 9 let. Pri igrivi ko-
šarki je igra odraslih prirejena potrebam in značilnostim otrok. Načelo igre je razme-
roma preprosto: otroci naj igrajo košarko, ki ustreza stopnji njihovega telesnega in 
duševnega razvoja. Namen igrive košarke je torej, da otroci različnih stopenj znanja 
in sposobnosti uživajo in se zabavajo. Tako bodo lahko pozitivne izkušnje nadgradili 
tudi v “veliki” košarki. Pri igrivi košarki se uporablja manjšo in lažjo žogo ter nižje 
koše. Košarka ima številna tehnična pravila, v igrivi košarki pa je njihovo število kar 
najbolj okrnjeno. Igriva košarka se že izkazala za izjemno atraktiven projekt, ki vsa-
ko leto zajame več kot 30.000 otrok, njena priljubljena maskota Lipko pa s svojimi 
norčijami zabava otroke.
Tudi v Šentvidu je bilo zelo zabavno. V igrah povezanih s košarko se je preizkusilo 
več kot 150 otrok, ekipa animatorjev iz KZS in fantov iz našega kluba pa je poskrbe-
la, da so se veliko novega tudi naučili. Na OŠ Ferda Vesela Šentvid je bila to že tretja 
izvedba projekta v zadnjih nekaj letih, v prihodnjem letu pa se bomo potrudili, da to 
zanimivo in poučno izkušnjo omogočimo tudi otrokom iz OŠ Stična
Sicer pa je sezona že v polnem zamahu ta naši dve selekciji U-15 in U-17. Za obema 
selekcijama je že nekaj tekem. U-15 so sicer zabeležili nekaj porazov, vendar je iz 
tekme v tekmo viden napredek v igri, tako da si kmalu lahko obetamo prvo zmago. 
Kadeti so se otresli začetne treme, ujeli pravi tekmovalni ritem, tako da uspešno na-
stopajo v svoji skupini. V zadnjem kolu so dosegli zmago na domačem parketu, ko so 
premagali ekipo iz Metlike. V soboto, 22. 10. pa sezono odpirajo tudi člani, ki bodo 
v letošnji sezoni nastopali v skupini Zahod. Prvo srečanje bodo odigrali v gosteh pri 
Cerknici, drugo pa na domačem parketu v dvorani OŠ Stična, ko v goste prihajajo 
močno okrepljeni Žoltasti troti iz Novega mesta.
Še vedno poteka vpis v šolo košarke. Termine imamo zagotovljene na vseh šolah, 
tako da le pogumno na trening! Prijavite se lahko s klicem na številke naših trener-
jev (Bojan Vaupotič - 041 402 110, Žiga Erčulj - 040 880 775, Patrik Horvat - 068 669 
288), kjer boste dobili tudi vse dodatne napotke. Lahko se prijavite tudi s poslanim 
elektronskim sporočilom na info@kkivancna.si. 
Dodatne informacije o vpisu in prijavnico pa lahko najdete tudi na spletni strani 
www.kkivancna.si. Vse novice in ostale informacije pa lahko najdete tudi na naših 
Facebook in Twitter profilu.

Jernej Strnad,
KK Ivančna Gorica

OBČINSKA LIGA MALI NOGOMET

Prvak občine VIP športni studio, prvaki 
druge lige pa Zagradčani
Potem, ko je bil prvak znan že pred zadnjima dvema krogoma pa 
je bil zaključek med tremi ekipami, ki so se ogibala izpadu v 2. ligo 
zelo dramatičen in izenačen. Tekma zadnjega kroga med ekipama 
Fortuna No1 iz Hrastovega Dola in ŠDM Krka je določila, kdo se bo 
moral posloviti iz elitne lige. V zelo dramatični tekmi na mokrem 
igrišču so se bolje znašli Krčani in s tem preprečili, da bi prvič, 
odkar liga obstaja, kraj Krka ne imel nobene ekipe v 1. ligi. Krka je 
tako edini kraj v občini, ki ima kako svojo ekipo vseh 22 let v 1. ligi. 
Z odličnim finišem je ekipa FSK Mafijozi na tretjem mestu prehite-
la ekipo MSU team. Letošnja l. liga je bila zelo kvalitetna, nekoliko 
sta odstopali prvo in drugouvrščena ekipa, vse ostale pa so bile 
dokaj izenačene.   Za prvake ekipo VIP športni studio so igrali: Jani 
Hočevar, Jože Jeraj, Robi Potokar, Jože Gačnik, Robi Gačnik, Mark 
Lesjak, Robi Glavan, Tomaž Knep, Gašper Klemenčič, Kristjan Čož, 
Klemen Zaletel, Gašper Pucihar, Primož Šteh in Peter Stojanovič. 
V drugi ligi so na koncu zasluženo slavili Zagradčani. Nasploh so v 2. ligi dominirale ekipe iz juga občine. Presenetljivo 
sta zadnji dve mesti zasedli višnjegorski ekipi. A že drugo leto bo lahko vse drugače. Za ekipo BS ŠD Zagradec so igrali: 
Jani Kocjančič, Matic Sadar, Aleksander Smolič, Andraž Škoda, Anže Hrovat, Klemen Perko, Sašo Germ, Peter Nose, 
Borut Zajc, Blaž in Uroš Hočevar, Jože Šinkovec, Tomaž Rous in Iztok Gole.
Med strelci je v 1. ligi ponovno zmagal Kristjan Čož z 22 doseženimi goli, pred Janezom Permetom z 12 goli, tretje 
mesto pa je dosegel Tilen Jenko z 10 goli. Martin Grošelj na 4. mestu jih je dosegel 9. 
V drugi ligi je drugo leto zapored zmagal Mitja Hrovat s 14. doseženimi goli, drugo mesto je dosegel Peter Nose z 12 
goli, tretje mesto pa si delijo Matic Sadar, Žiga Hrovat in Kristijan Kalem z 10 goli. 
Kočni vrstni red v 1. ligi: 

o. t. zmaga remi poraz goli + goli - razlika točke
1. V.I.P. Športni Studio 12 10 1 1 47 22 /+25 31
2. Bar pri Livarni 12 7 3 2 30 26 /+4 24
3. FSK Mafijozi 12 6 1 5 37 26 /+11 19
4. MSU Team 12 4 3 5 22 30 /-8 15
5. ŠDM Krka 12 2 4 6 14 22 /-8 10
6. Avtostoritve Sadar 12 1 6 5 23 32 /-9 9
7. Hrastov Dol 12 2 2 8 21 36 /-15 8

Končni vrstni red v 2. ligi: 
o.t. zmaga remi poraz goli + goli - razlika točke

1. BS ŠD Zagradec 12 9 1 2 51 26 /+25 28
2. ŠDM Ambrus 12 7 2 3 37 17 /+20 23
3. Kavarna pri Joži 12 7 1 4 43 36 /+7 22
4. Kozmet. salon Vilinija 12 5 3 4 26 18 /+8 18
5. ŠD Ambrus 12 4 1 5 20 19 /+1 13
6. KIC BIL Višnja Gora * 12 2 2 8 17 48 /-29 8
7. Raja Višnja Gora 12 2 2 8 23 48 /-25 8

*KIC BIL boljši od Raja Višnja Gora zaradi boljšega izkupička na medsebojnih tekmah. 
Simon Bregar

treningi potekajo na Mirni, dvakrat 
pa treningi potekajo ločeno v Ivančni 
Gorici in Mirni. Oba kluba se trudita, 
da za skupne treninge organizirata 
prevoze otrok na vadbo. Za skupno 
ekipo NK Mirna/Ivančna Gorica re-
dno tekmuje in nastopa najmanj šest 
otrok iz našega kluba. Trenutno se 
skupna ekipa nahaja v sredini vseh 
uvrščenih v 1 MNZ ligi.
Kadeti in mladinci so letos začeli 
slabše, a je treba vedeti, da je večina 
igralcev kadetske ekipe vhodni (mlaj-
ši) letnik, kar se seveda pozna v igri. 
Prihodnjo sezono bo lažje.
Mladinska ekipa je v nedeljo proti Ta-
boru iz Ljubljane vknjižila prvo zma-

go po 4 krogih. Težava je predvsem v 
tem, da nikoli niso v popolni sestavi, 
a gredo stvari na bolje.
Veterani v svoji ligi letos presenečajo. 
Najprej so vzeli skalp favorizirani eki-
pi Krima, saj so na napeti tekmi zma-
gali z 1:0, potem pa so remizirali z 
ekipo Tabor iz Ljubljane. Poudariti je 
treba, da so nasprotne ekipe v pov-
precju mlajse za 10 let. V naši ekipi 
je najstarejši igralec Lojze Lihtenval-
ner, ki jih šteje že čez 70 let, najboljši 
igralec in tudi kapetan pa je Roman 
Pušlar.

Za NK Ivančna Gorica: 
Aleš Potokar

Ekipa V.I.P. Športni studio prvaki občinske lige v 
malem nogometu za leto 2016
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Ivanški taekwondoisti na pokalu Gaiana
V nedeljo, 2. 10. 2016, smo se udeležili Taekwondo 
pokala Gaiana. V športni dvorani Tivoli nas je z go-
vorom pozdravil ljubljanski podžupan Dejan Crnek. 
Sledila je demonstracija taekwondoja, ki ga je pred-
stavil klub Combat iz Zagreba. Predstavila se je tudi 
skupina Akroba, ŠD Narodni dom. Na tekmovanju 
je nastopilo 10 kangovcev, 7 v borbah in 3 v tehniki.
V borbah je klub Kang dosegel izvrstne rezultate. 
Med otroki smo imeli kar 3 tekmovalce: Ronald 
Bažec -24 kg, Tjaš Kuhelj -26 kg in Maks Brčan 28 
kg. Ronald je na tatami stopil prvi izmed naših tek-
movalcev. Pokazal je dobro formo, dobro se je boril, 
kljub vsemu je bil nasprotnik, zmagovalec te kate-
gorije, premočan. Tjaš Kuhelj je bil zelo blizu zmagi, a tudi on je klonil proti zmagovalcem te kategorije. Maks Brčan je 
izgubil za las z 1 proti 0. Vsi trije so na koncu dosegli tretje mesto in so dobili bronasto medaljo.
Med mlajšimi kadeti -39 kg je tekmoval Mitja Dinej Dobrič, ki se je z dvema zmagama povzpel do finala. V finalu si je 
poškodoval nart. Borbo je vzel malce prelahko in tudi svojega nasprotnika je malo podcenjeval. Celo borbo je vodil in 
nadziral tekmo. Zadnjih 30 sekund je prišel nasprotnik do vodstva in Mitja ni mogel več obrniti rezultata. Na koncu je 
zasluženo osvojil srebrno medaljo. Sestra Tija Dobrič, kadetinja -59 kg, se je uvrstila neposredno v finale. V finalu je 
dobila nasprotnico, zelo izkušeno borko, iz Češke. Tija se je zelo dobro borila in na koncu osvojila srebrno medaljo. Gal 
Maršič, kadet B -61 kg, je v finalu imel za glavo višjega nasprotnika. Gal se višine ni ustrašil. Borbo je zmagal 3 proti 2 
in si zaslužil zlato kolajno. Med člani -68 kg je tekmoval še naš mladi klubski trener Timotej Todić, ki je v drugem kolu 
izgubil in ostal z bronasto medaljo.

V tehniki je bila Renata Mavrič nepremagljiva, saj je v posamezni 
kategoriji in v paru z Rokom Mohorjem iz kluba Šmartno pri Litiji 
osvojila dve zlati medalji. V tehniki je tekmoval še glavni klubski 
trener Tomaž Zakrajšek in osvojil drugo mesto.

Darja Podpečnik

Šport

V Ivančni Gorici imamo 
nov klub - Futsal club 
Ivančna Gorica
Že nekaj časa je med ljubitelji malega nogometa pri nas zorela želja po ustano-
vitvi kluba, ki bi igral v uradni slovenski futsal ligi. Ta želja se je letos uresničila. 
V naši občini se že dolgo igra zelo kvaliteten mali nogomet, saj imamo eno 
najmočnejših občinskih lig v regiji. Poleg tega imamo v bratih Gačnik tudi 
igralca, ki sta igrala na reprezentančnem nivoju, v najmočnejših klubih v Slo-
veniji in tudi v tujini. Prav Robi in Jože Gačnik sta bila tudi glavna pobudnika 
ustanovitve kluba, ki že letos nastopa v 2. slovenski državni futsal ligi (2. SFL). 
In to zelo uspešno. V prvih dveh krogih tekmovanja so Ivančani obakrat zma-
gali. Na domačem igrišču, v telovadnici Srednje šole Josipa Jurčiča so najprej 
premagali ekipo FC Ptuj z rezultatom 3:2 in nato v drugem krogu prav tako 
doma še ekipo ŠD Mlinše z izidom 7:2. 
Za naš novoustanovljeni klub igrajo predvsem igralci z naše občine, nekaj jih 
je tudi z Grosuplja in drugih okoliških krajev: Jože Gačnik, Robi Gačnik, Kristi-
jan Čož, Gašper Klemenčič, Mark Lesjak, Klemen Zaletel, Robi Potokar, Robi 
Glavan, Anže Sadar, Jani Hočevar, Denis Gale, David Vidmar, Simon Ostanek, 
Peter Stojanovič, Tomaž Knep, Gašper Pucihar, Luka Stojanovič, Primož Šteh, 
Andrej Ružič in Žan Gregl. 
V naslednjem, 3. krogu SFL 2. lige, ki bo v 21. 10., igrajo Ivančani v Novi Gorici 
z domačim FK Gorica, naslednja tekma doma pa bo v soboto, 29. 10., ko v 4. 
krogu lige igrajo proti ekipi KIX Ajdovščina. Vsi ljubitelji malega nogometa ste 
na tekmo vljudno vabljeni!

Simon Bregar

Zanimiv nogometni turnir v Hrastovem Dolu
V lepi hrastodolški dolini je v petek, 
26. 8. 2016, potekal že 8. tradicional-
ni malonogometni turnir, ki se ga je 
letos udeležilo 11 ekip, večinoma iz 
naše občine. Organizator turnirja, ki 
poteka na lepo urejenem igrišču, je 
bila ekipa iz Hrastovega Dola, njen 
glavni sponzor pa je Fortuna No.1. V 
veliko pomoč pri organizaciji tega do-
godka je bil tudi novozgrajeni leseni 
objekt ob igrišču, za katerega sta naj-
bolj zaslužna občina Ivančna Gorica 
in podjetje Riko. 
Na predtekmovanju so ekipe igrale 
v štirih skupinah s po tremi oz. dve-
ma ekipama. Med najboljše štiri so 
se uvrstile ekipe Bar pri Livarni, ŠDM 
Ambrus, Jeraj team in GP Condo. V 
prvem polfinalu je ekipa ŠDM Am-
brus (pred tem je z nekaj sreče po 
izvajanju 6-metrovk premagala do-
mačo ekipo) na veliko presenečenje 
vseh odpravila še v naši občini skoraj 
nepremagljivo Jeraj team V drugem 
polfinalu so končni zmagovalci GP 
Condo odpravili ekipo Bar pri Livarni.  
V tekmi za tretje mesto so bili po ka-
zenskih strelih igralci ekipe Bar pri 

Livarni uspešnejši od igralcev ekipe 
Jeraj team, finale je bilo na žalost 
nekoliko manj zanimivo, saj so bili 
igralci GP Condo premočni za mlade 
Ambrušane. 
Na turnirju je bilo izredno veliko gle-
dalcev, ki so lahko uživali v pravih 
nogometnih dramah! Turnir je trajal 
do petih zjutraj! Organizatorji se po-
sebej zahvaljujemo peku in natakari-

cam, ki so se trudili cel večer in noč, 
da niso bila grla obiskovalcev in igral-
cev suha in želodci prazni! 
Končni vrstni red 8. tradicionalnega 
turnirja v Hrastovem Dolu: 
1. GP Condo 
2. ŠDM Ambrus
3. Bar pri Livarni
4. Jeraj team

Simon Bregar

Postani skakalec
Smučarsko skakalni klub Ivančna Gorica na novo vpisuje otroke stare od 5 
do 11 let. Vpis poteka do 31. oktobra, za več informacij o samem klubu, si 
lahko pogledate na www.ssk ivancnagorica.si ali na FB strani kluba. Za vpis 
pokličite na 041 566 066 ali 031 410 118.
Treningi potekajo ob torkih (17.00-18.00) in četrtkih (16.30-17.30) v telo-
vadnici OŠ Višnja Gora. Treningi skokov pa potekajo na skakalnici v Moste-
cu, po predhodnih dogovorih.
Razširite novico med tiste, ki še ne vedo, da v naši okolici obstaja klub, kjer 
je možno trenirati smučarske skoke.
Za nakup otroške smučarsko skakalne opreme, zbiramo donatorska sred-
stva na TRR: SI56 0202 2009 2095 058.

Matevž Jurejevčič

Ekipa GP Condo, zmagovalka turnirja v Hrastovem Dolu

Renata Mavrič uspešna na Madžarskem
V soboto, 17. 9. 2016, se je članica Taekwondo kluba Kang Re-
nata Mavrič udeležila mednarodnega tekmovanja v tehniki v Bu-
dimpešti na Madžarskem. 
Renata je tekmovala v dveh kategorijah, posamično med žen-
skami od 31 do 40 let in osvojila odlično tretje mesto in v paru s 
sotekmovalcem Rokom Moharjem med pari nad 30 let, kjer sta 
prav tako  osvojila 3. mesto med pari.
Renata je povedala: »Z uvrstitvami sem zelo zadovoljna, saj je 

glede na to, da se je se-
zona tekmovanj ravno-
kar začela, to zelo lep 
rezultat in mi daje mo-
tivacijo za nadaljevanje 
sezone. Na tekmova-
nja sem se pripravljala 
na pripravah v Poreču, 
ki jih je vodil priznani 
nemški trener in tek-
movalec Michael Bu-
sman in so bile odličen 
uvod v sezono.«

Tomaž Zakrajšek
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Francoski boks - savate - nova sezona 
Mojca Obreza bronasta na svetovnem prvenstvu!

Od 7.–11. Septembra 2016 je v Varaždinski Areni na Hrva-
škem potekalo svetovno prvenstvo v savatu v disciplinah 
Francoski boks Assaut in Canne de Combat.

Za slovensko člansko savate reprezentanco, za katero 
je nastopala tudi članica savate kluba iz Ivančne Gorice 
Mojca Obreza, mlada mamica dveh navihanih deklic, je 
v težnostni kategoriji seniorke do 52 kg osvojila izvrstno 
bronasto medaljo. 
Mojca se s savatom tekmovalno ukvarja že okroglih 10 let. 
Letos so bile priprave na svetovno prvenstvo zanjo prav 
poseben izziv, saj je bilo včasih izjemno težko uskladiti 
treninge, družino in še obveznosti na delovnem mestu. 
Med letom je enkrat tedensko vodila treninge na Srednji 
šoli Josipa Jurčiča, poleg tega pa je pripravljalnemu obdo-
bju hodila tudi v Ljubljano na selekcijske priprave. Kadar 
ni utegnila izvesti treninga v selekcijski vrsti, je poskušala 
doma nadomeščati pripravo z vajami za moč, vzdržljivo-
stnim tekom ali pa krožnim treningom kar na igrišču sre-
dnje šole Josipa Jurčiča, ki je predstavljalo njeno osebno 
»borilnico na prostem«. Zanimivo, saj je ideja borilnice 
na prostem bila tudi tema njene diplomske naloge, s ka-
tero je uspešno zaključila študij krajinske arhitekture.

Nova sezona 2016/2017
Tekmovanja
Tudi v novi sezoni načrtujemo številne udeležbe na do-
mačih in mednarodnih savate tekmovanjih. Mednaro-
dnih mladinskih tekmovanj se lahko udeležijo mlado-
stniki vključno s 15. letom in mlajših od 18 let, seniorskih 
tekmovanj pa članice in člani od 18. leta dalje.
Kot zanimivost naj omenimo še to, da prijateljski Karate 
klub Radeče, na savate mladinskih tekmovanjih dosega 

izvrstne mednarodne rezultate, kar je prepoznal v svoji 
čestitki tudi predsednik države. Takšnih mladinskih uspe-
hov pa si želimo tudi v domači Ivančni Gorici.
Polaganje rokavic
Ob koncu prejšnje sezone smo izvedli kratek preizkus 
znanja iz modre rokavice, ki je prva po vrsti v stopnjah 
pri polaganju rokavic. Polaganje rokavic se izvaja v paru, 
ki na koncu prikaže tudi kratko simulacijo prave borbe, 
prilagojene na nivo posamezne stopnje polaganja. Enako 
načrtujemo tudi v novi sezoni 2016/2017.
Če želite v novi sezoni 2016/2017 trenirati skupaj z Mojco, 
pridite in brcajte z nami ob ČETRTKIH od 18:00 do 19:30 
v plesni učilnici Srednje šole Josipa Jurčiča. Možnost do-
datnega treninga v Ljubljani po predhodnem dogovoru s 
trenerjem. Izkoristite brezplačni mesec oktober. Za dija-
kinje/dijake je vadba brezplačna do konca leta, tako kot 
lansko leto.

Za Univerzitetni savate klub Jurij Obreza

Evropski prvakinji na 
obisku v Ivančni Gorici pri 
novih mažoretkah
Da, prav ste prebrali. V Ivančni Gorici se dogaja vedno kaj 
novega! Za tokratno prijetno presenečenje je poskrbel Si-
nja klub s svojo predstavnico Tino Sinjur. 

Naši dijaki na področnem 
atletskem ekipnem 
tekmovanju v Novem mestu
20. septembra so na področnem ekipnem tekmovanju nastopile najboljše 
srednješolske atletske ekipe na Dolenjskem. Konkurenca na Dolenjskem je 
zelo dobra, saj sta tako Novo mesto kot Brežice med najmočnejšimi atletskimi 
sredinami v državi. Kot posamezniki so v ekipi Srednje šole Josipa Jurčiča iz 
Ivančne Gorice izstopali naslednji dijaki in dijakinje: Nika Škoda (iz 1. letnika 
naše šole- tek na 400 metrov) in Janez Grandovec (iz 2. letnika  -skok v dalji-
no) sta dosegla zelo dobri 6. mesti,  Nina Longar (4. letnik – skok v daljino) je 
dosegla 7. mesto, Julij Kramar (2. letnik- tek na 400 metrov), Kaja Bregar (3. 
letnik- tek na 1000 metrov)  in Veronika Pavčič (2. letnik – tek na 100 metrov)  
so zasedli 9. mesta, Gašper Herman  (1. letnik – tek na 1000 metrov) in Erik 
Jovanovič ( 4. letnik- skok v višino) sta dosegla 10. mesti.  Tako dijaki kot dija-
kinje nastopajo v enotni starostni konkurenci od 1.-4. letnika. Naša ekipa je 
nastopila zelo mlada, tokrat brez naše najboljše atletinje Tjaše Perpar, ki pa 
bo nastopila na posamičnem prvenstvu, kjer se bo gotovo borila za naslov 
dolenjske srednješolske prvakinje. Prav zato (v odsotnosti številnih srednjih 
šol- Kočevje, Litija, Krško, Črnomelj, Metlika, kjer očitno nimajo dobrih ekip) 
sta 8. mesto fantov in 6. mesto deklet soliden rezultat. 
Med fanti je zmagala Srednja ekonomska šola Novo mesto, pri dekletih pa 
Gimnazija Brežice. 

Simon Bregar

Namizni tenis na Krki
Nova sezona v Ljubljanski namizno-
teniški ligi 2016/17 se začenja. Po 
lanskem četrtem mestu prve Krške 
ekipe se od njih ponovno pričakuje 
veliko, cilj pa je kot do zdaj obstanek 
v tej elitni ligi. Zato pa se toliko bolj 
viden rezultat pričakuje od KGG Krke 
II, ki po izpadu iz prve lige sedaj ci-
lja na vidnejši rezultat v drugi ligi. Na 
dober rezultat v peti ligi pa cilja tudi 
tretja ekipa KGG, ki že tretje leto po-
izkuša priti ligo višje. Napredovanje iz 
pete lige je sicer veliko odvisno tudi 
od morebitne novonastale ekipe, v 
kateri se zberejo precej dobri igralci. 
Za uvod v Ljubljansko ligo se vsako 
leto organizira turnir najboljših ekip 
po ligah in kot novost tudi ekipa do-
mačina organizatorja. Ta čast, da or-
ganizira turnir, je letos pripadla prav 
ekipi Krke, katere pobudnik je bil 
predvsem Slavko Globokar. Kot dol-
goletni član liga odbora, kot se ime-
nuje vodilni organ lige, je dobil prilo-
žnost in se povsem po pričakovanju 
izkazal kot dober organizator tudi na 
višjem nivoju. Na koncu je po nekaj 
odpovedih pričakovano zmagala eki-

pa prvakov lige Mušketirji, zato pa sta 
za presenečenje turnirja poskrbela 
Lampret Kuhelj (premagala sta celo 
prvaka (Mali, Kukovica) in osvojila 
drugo mesto. Tretja je bila prva ekipa 
Krke v postavi Mlakar, Omahen.
V medobčinski ligi pa se je začel je-
senski del prvenstva, kjer prednost 
dveh točk brani ekipa KGG Krka I pred 
ekipo Velikih Lašč. V prvem krogu je-

senskega dela sta se najverjetneje 
tudi za končno tretje mesto udarili 
Stična I in KGG II, kjer je presenetljivo 
gladko zmagala Krška ekipa. 20.10 pa 
bo na Krki odigrana tudi tekma med 
domačo Krko in ekipo Velikih Lašč, ki 
bo najverjetneje odločala o prvaku za 
leto 2016.

Bojan Vokal, ŠD Krka

V četrtek, 15. septembra 2016, je v telovadnici Srednje šole Josipa Jurčiča 
potekala predstavitev bodočim mažoretkam. Na obisku sta bili evropski prva-
kinji Nuša in Ana iz Trebnjega in z nami delile svojo koreografijo in se deklicam 
predstavili. Bilo je zelo zanimivo in plesno razgibano.
Bodoče mažoretke navdušenja nad prvakinjama niso prav nič skrivale. Iskrice 
v njihovih očeh so povedale prav vse, zato smo kar skupaj hitro poprijele za 
palice in se naučile že nekaj mažoretnih osnov. Deklice so bile navdušene nad 
novostjo, saj se mažorete v občini Ivančna Gorica predstavljajo prvič. 
Trenerka novih mažoretk Tina Sinjur, ki je v Trebnjem trenirala kar 9 let, se je 
sedaj odločila, da bo svoje izkušnje delila. Njena največja želja je, da v Ivančni 
Gorici ustanovi zelo dobro in uspešno ekipo mažoretk in se z njimi predstavi 
tudi na tekmovanjih. 
Zato vabimo vse deklice od 1. do 9. razreda, da se nam v čim večjem številu 
pridružite na treningih, ki bodo potekali vsak četrtek ob 17. uri, v telovadnici 
Srednje šole Josipa Jurčiča.
Lepo vabljene!

Tina Sinjur

V ospredju Mlakar Luka levo in Kukovica Robert, prvi igralec Ljubljanske prve 
rekreativne lige 2015/16
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ZAHVALA
3. septembra 2016 smo se v Castelverdu v Italiji poslovili 
od naše drage

MILENE ROJEC
poročene GUARNERI

1920−2016

Njeno srce je bilo razpeto med njej nadvse ljubim Šentvi-
dom pri Stični, kjer se je rodila, kamor je pozneje hodila 
na počitnice in obiskovati sorodnike in med Castelverdom 
v Italiji, kjer si je pred 60-imi leti ustvarila dom in družino.
Fizično je res ni več med nami, za vedno pa bo ostala v na-
ših srcih in mislih.

Sorodniki iz rodbin Rojec in Linec

Smrt ne more nas ločiti, 
le za hip nas loči čas, 
spomini ne morejo oditi,
večno živi so v nas! 

V SPOMIN
Dragemu očiju in možu v spomin!

FRANC OKORN
(1962–2006)

Pot skozi dvorišče naše hiše nas še vedno spomni nate. 
Delo tvojih rok je opaziti ob vsakem našem koraku. Kmetija 
je obdelana, a konji ne rezgečejo več. Tudi tebe že 10 let ni 
več med nami. 
Dragim sorodnikom in prijateljem naj izrečemo besede za-
hvale za oporo, vzajemno pomoč in prijateljstvo ves ta čas 
in še danes. 
Že res, da pravijo: »Čas briše rane!«, a kdor izgube ne obču-
ti, ne more soditi o tem. 

Marta, Mateja in Tjaša

Ni res, da je odšel – nikoli ne bo!
Ujet v naša srca,
z najlepšimi spomini,
bo vsak naš korak
spremljal v tišini.

V SPOMIN
JOŽE PIRC

(1940–1915)
iz Kriške vasi

Minilo je leto dni, odkar te ni več med nami. Bolečina v na-
ših srcih in spomin nate ne bodo nikoli zbledeli.
Iskrena hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem 
grobu, ga priporočate v molitvi in prihajate k svetim ma-
šam.

Njegovi najbližji

Kruto je bilo in nepričakovano,
kot rezilo noža je zarezalo v srce,
ker odšel si v neznano …
V srcih je le bolečina in solze so 
v očeh …

ZAHVALA
V 47. letu starosti je brez slovesa odšel moj dragi 

MILAN KOS 
Šentvid pri Stični

(21. 8. 1969–30. 8. 2016)

Iskreno se zahvaljujem sorodnikom, prijateljem in sodelav-
cem, ki ste mi stali ob strani v težkih trenutkih. Posebej se 
zahvaljujem pevki in muzikologinji Teji Saksida in Tanji Zajc 
Zupan za izvedbo žalne slovesnosti ter gospodu župniku za 
lepo opravljeni obred. Zahvala tudi Roku Godcu za Tišino.

Zahvala vsem, ki ste dragega Milana imeli radi in ga v tako 
velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Naj počiva v miru.

Olga

Naj angeli
te čuvajo,
v naših srcih
vedno boš.

ZAHVALA
V večnost je odšla

HELENA KLEMENČIČ
po domače Šuštarjeva iz Radohove vasi 1

(9. 4. 1926–10. 7. 2016)

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste se prišli poslovit od 
nje, nam izrekli sožalje in darovali sveče in cvetje ter da-
rovali za svete maše in dober namen ter jo pospremili na 
njeni zadnji poti.
Posebna hvala gospodu kaplanu Branku Setnikarju za lepo 
opravljen obred in sveto mašo ter gospodu Janezu Zaletelju 
za somaševanje. 
Hvala pevcem in pogrebnemu zavodu Perpar. Hvala sosedi 
Bredi Kramar za lepe poslovilne besede, Marti Smole pa za 
vse molitve.

Žalujoče hčerke 
Milena, Jelka, Marija, Vida z družinami

Uredništvo se za napako v prejšnji številki Klasja, iskreno opravičuje.

Ne jokajte,
na mojem grobu
le tiho k njemu
pristopite, in
spomnite se me
kako trpel sem
in večni mir mi zaželite.

ZAHVALA
V komaj 59. letu nas je zapustil

HRIBAR JOŽE ml.
po domače Centov Jože iz Petrušnje vasi 40, 

Šentvid pri Stični

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, pri-
jateljem in znancem za izrečeno sožalje, sveče, cvetje, svete 
maše ter darove v dober namen. Zahvaljujemo se tudi žu-
pniku Izidorju Grošlju za lepo opravljen obred, Pogrebnemu 
zavodu Perpar in pevcem Prijatelji za lepo zapete pesmi.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA
Vsem, ki so ga poznali, spoštovali 
in cenili njegovo dobroto, sporo-
čamo, da je umrl

VIKTOR ŠAVLE - MARCEL
1934−2016

Pokopan je na pokopališču v Stični, poleg žene Marije. Is-
kreno se zahvaljujemo stiškemu župniku za pogrebni obred 
in izbrane besede ob slovesu ter pogrebnemu zavodu Per-
par za njihove storitve. Iskrena hvala osebju Centra za sta-
rejše občane Lucija ter Splošne bolnice Izola, kjer je preživel 
zadnja leta.

Žalujoči: nečaki

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame

ANE BRČAN
iz Luč

se iskreno in toplo zahvaljujemo prijateljem, sokrajanom, 
Kulturnemu Društvu Krka in Prostovoljnemu gasilskemu 
društvu Krka za izkazano pozornost.

Vsem in vsakemu posebej hvala za pomoč in besede tolaž-
be v težkih trenutkih.

Mojca Koželj z družino
Nešteto svečk je že zagorelo,
nešteto rožic je ovenelo,
nešteto solz preteklo je.
Življenja naša so se spremenila
a srca naša Te ne bodo pozabila.

Beseda Tvoja še vedno odmeva,
roke čutijo dotik.
Spomini polni so Tvojih slik.
V naših srcih pa praznina seva.
Tvoja podoba nam je pred očmi.
Bolečine izbrisati moč ni. 
ZELO TE POGREŠAMO!

V SPOMIN
22. novembra bo minilo deset let. Brez slovesa si odšel od 
nas, ter za sabo pustil si žalost in veliko praznino dragi mož, 
ati, dedi

ALOJZ PATE
iz Šentvida pri Stični

Iskrena hvala vsem, ki se ga še vedno spominjate, ga obi-
skujete in mu prižigate sveče. Hvala vam.

Tvoji domači
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Kdor ga zmore, ta je 
moder (če ne, je pa rdeč)

Domači kviz, ki skuša biti tu in tam hudomušen
1. Kdo ali kaj je v prenesenem po-
menu cepec?
    a) orodje za mlačev
    b) nož za cepljenje
    c) fant s trdo glavo

2. Čigavo petje nas spominja na sta-
ro dolžinsko mero?
    a) prepeličino
    b) golobičino 
    c) vranje 

3. Zapiši, koliko tolovajev je imel 
pod komando razbojnik Ali Baba! 

............................................

4. Dopolni pivski stih: »Le dajmo ga 
zdaj k′ smo še ledik pa …............…«

5. Poišči del telesa, ki je pregovor-
no pomemben pri prebijanju skozi 
življenje:
    a) koleno
    b) komolec 
    c) trtica

6. Kadar mlinar melje koruzo, po 
barvi spominja na:
    a) belo raso
    b) črno raso
    c) rumeno raso

7. Med tremi primeri najdi vas, ki 
imensko spominja na pravljično ju-
nakinjo.
    a) Glogovica
    b) Ratenca
    c) Trnovica 

8. Koliko prstov je imelo pet nean-
dertalcev na nogah? 
............................................

9. Kateri vrag je že več kot dvesto let 
iz dveh delov?
    a) rudarski
    b) morski
    c) gorski

10. Poišči bitje, ki ga je svetopisem-
ski Noe najprej spustil z ladje, da 
ugotovi, kako je na kopnem!

Komična drama o partnerskih odnosih 
RAZLOGI ZA SREČO
Drama SNG Maribor

GLEDALIŠKI 
ABONMA 
Ivančna Gorica

Igrajo:  Greg – Vladimir Vlaškalić | Steph – Maša Žilavec | Carly – Mojca Simonič | Kent – Matija Stipanič

»Dajmo drug drugemu vsaj en razlog za srečo.« 
Na nasprotnih bregovih se znajdejo bivša partnerja Steph in Greg ter bivša zakonca Kent in Carly. 
Mali junaki našega časa v Razlogih za srečo hlastajo za rešitvami, ki bi prinesle odrešenje v smeri 
srečnega nadaljevanja življenja. A instant odločitve, s katerimi prijatelji na hitro polnijo praznino po 
razpadlih odnosih, ne ponujajo rešitev, pač pa odpirajo nove in nove zablode, med katere spadajo 
poroka, ljubezenske zveze in razmerja ter razdor moških in ženskih zavezništev. 
Razlogi za srečo se ne skrivajo tam, kjer so jihb  iskali. Razlogi za srečo so tako mikroskopski, da jih, 
zaslepljeni z makroskopskim egom, ne morejo najti. A na koncu se nam le zazdi, da se megla počasi 
dviga, da se nekje od daleč izrisuje kopno in to je odrešujoče blizu vsaj enemu razlogu za srečo.
V komični drami o partnerskih odnosih Razlogi za srečo avtor brez verbalnih zadržkov reže, s 
pronicljivim humorjem secira in s provokativno izbiro tem vrta globoko pod plasti zunanjih podob, 
s katerimi se posamezniki kažejo svetu. Perspektivna mlada režiserka Mateja Kokol pravi, da 
»namen te predstave ni odkrivanje velike znanosti o človeških odnosih in sreči …, namen te predstave 
je, da preprosto, vsaj za nekaj časa pozabimo na zunanji svet, se prepustimo čarobnosti trenutka in 
postanemo drug drugemu razlog za srečo … in prisluhnemo zgodbi, ki razkriva intimno goloto Grega, 
Kenta, Steff in Carly … Napake in bolečine so tukaj, v tej naši predstavi, dovoljene. Ne samo njim, tudi 
vam, tebi, meni ...« 

Petek
4. 11. 2016
ob 20.00

Kulturni dom Stična

Režija: Mateja Kokol 
Avtor: Neil LaBute
Prevajalec: Zdravko Duša 
Dramaturginja: Maja Borin 
Scenografinja in oblikovalka svetlobe: Mateja Kokol 
Kostumografinja: Suzana Rengeo 
Koreograf in skladatelj: SZ3 
Lektorica: Metka Damjan 

Sezona 
2016/17

Gledališki abonma zajema ogled štirih gledaliških predstav, ki vključujejo tako 
profesionalno kot tudi  ljubiteljsko gledališče. Potekal bo ob petkih ob 20. uri, cena 
abonmaja pa je 20 €. Vstopnice so prenosljive. To pomeni, da če na katero izmed 
predstav ne utegnete, lahko vaše vstopnice podarite drugi osebi.
Predprodaja vstopnic: Knjižnica Ivančna Gorica 

Informacije: 031 843 900 | 041 846 674 | maja.lampret@gmail.com | oi.ivanca.gorica@jskd.si

Komedija
SVETNIKI
KD Loški oder Škofja Loka

Avtorska predstava
BIPOLAREN
Kulturno društvo Ambrus, Dramska skupina

Igrajo: Matjaž Eržen | Matej Čujovič | Bojan Trampuš | Martin Lunder | Irena Kožuh | Jan Bertoncelj | 
Petra Krančan | Juša Berce

Zgodba se dogaja v 13. stoletju v francoskem samostanu Priseauxu. Romarji so tedaj množično 
obiskovali cerkve s svetniki, kjer so darovali kakšen skromen prispevek, v zameno za to pa so 
pričakovali kakšen majhen čudež. Če čudežev ni bilo, ni bilo romarjev. In če ni bilo romarjev, ni bilo 
denarja. In če ni denarja, se je treba pač malo znajti. 
Svetniki so družbena satira, ki si za osrednjo točko kritike in posmeha izbere človeški pohlep in 
vsesplošno gonjo za materialnim. Čeprav postavljena v srednji vek, je igra s tematiziranjem moralnega 
razkroja izjemno aktualna tu-in-zdaj. Žanrsko jo lahko opredelimo kot črno komedijo z obilico humorja. 
Neizprosna komedija, ki pa ni nikoli žaljiva ali vulgarna, se na neposreden način ukvarja s tehtnimi, 
večnimi, poslednjimi vprašanji in pusti, da brez enoznačnega dokončnega odgovora odzvanjajo v 
optimističnem zaključku.

Igrajo: Sašo Tratar | Polona Hrovat | Klemen Hočevar | Tatjana Hren | Renato Muhič | Ivan Boben – Jack |  
Maja Tratar 

Bipolaren je prva avtorska predstava Dramske skupine Ambrus iz Kulturnega društva Ambrus. Govori 
o človeku, ki mu različni pogledi na svet spremenijo tok življenja. Vsak posameznik je krojač svojega 
življenja, v katerem pa mu je veliko lažje, če ga zajame s pozitivnimi pogledi in sprejme svojo okolico  
z odprtimi rokami. 
Življenje je lepo in samo od nas samih je odvisno, ali ga tako tudi sprejmemo.

Petek 
20. 1. 2017
ob 20.00 

Kulturni dom Šentvid 
pri Stični

Petek 
17. 2. 2017
ob 20.00 

Kulturni dom Muljava

SPODNJI TRG 14
4220 ŠKOFJA LOKA

WWW.KD-LOSKIODER.SI
GLEDALISCE@KD-LOSKIODER.SI
TEL: (04) 51 20 850, 041 730 982

SEZONA 2016/2017

Režija: Jaša Jamnik
Avtor: Michael Hollinger
Scenograf: Jaša Jamnik

Režija: Sašo Tratar
Scenarij: Sašo Tratar
Tehnična pomoč: Blaž Hrovat
Scena: Miha Šinkovec, Jan Erčulj

Živčna komedija s petjem in plesom 
ŽIVCI
Gledališče Koper 

Igralci: Susan – Lara Jankovič | Elliot – Jure Ivanušič | Glas Lutke – Mojca Fatur | Glas Dicka – Jožef Ropoša

Koliko drame, strahu in patetike je potrebno za nekaj tako preprostega, kot je zbližanje dveh človeških 
bitij. Ostanki prejšnjih razmerij, negotovost in strah pred novimi, pomanjkanje ljubezni do sebe in zatorej 
nezmožnost verjeti, da te ima lahko nekdo rad, na eni strani ter obsedenost in prevelika prepričanost vase 
(eno ali drugo ali vse naenkrat) na drugi so psihični modusi, dobro znani človeku, ki se znajde v situaciji 
pretečega zbližanja s sočlovekom in jih zato v sebi vedno doživljamo skrajno resno. Tudi lika v komediji 
Živci, bivši pianist Elliot, ki dela kot urednik, in kabarejska plesalka in pevka Susan, ki v prostem času 
dela na samomorilski vroči liniji (»ker jo to uravnoteži«), jih doživljata ravno tako. Skrajno resno. Ravno iz 
te patetike vznika duhovitost te drame. Susan in Elliot se znajdeta v situaciji, v kateri je že od prvega stika 
jasno, da sta si všeč, da se privlačita, vendar sta se nezmožna temu prepustiti.
Zabavno, duhovito, nepretenciozno in dinamično dramsko pisanje Živci je še ne štiridesetletni ameriški 
dramatik in igralec Adam Szymkowicz napisal leta 2004, krstno pa je bilo uprizorjeno dve leti pozneje 
v New Yorku.

Petek
9. 12. 2016
ob 20.00

Družbeni dom na Krki

Režija: Katja Pegan
Avtor: Adam Szymkowicz
Scenografi: Jaka Ivanc, Katja Pegan, Franc Kramperšek
Kostumografinja: Mateja Čibej
Avtor scenske glasbe: Mirko Vuksanović
Koreograf: Miha Krušič
Lektorica: Irena Androjna Mencinger
Prevajalka: Urška Sajko 
Oblikovalec svetlobe: Jaka Varmuž
Asistentka režije: Zala Sajko
Asistentka kostumografije: Anja Ukovič

Modrijanke
Bogastvo iz odrtije se hitro razbije.

Dolg je hud volk.
Če ti je odeja prekratka, pa noge skrči.

Bog ne plačuje vsako soboto.
Kjer ni nič, še ujma ne vzame.
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Zemlja – mati
DARINKA VIDIC

Zemlja - mati, daješ, jemlješ.
Življenje moje veže se s teboj;

že čutim v sebi tvoj opoj.

Ker sem veja tvojega drevesa, 
zrasla iz tisoč tvojih korenin,

imaš pravico, da sem tvoja last,
in da me vrneš tja, 

od koder bila sem vzeta.
To bo grob, poslednje bivališče,
kjer nihče ničesar več ne išče.

To vsem enak bo dom; vsem, 
brez razlike:

bodi kmet utrujen ali učenjak, 
zate drug je drugemu enak.

Iz zakladnice naših domačij
Pričujoča podoba je po vsej naši očetnjavi dobro poznana. Dogodek, ki je bil 
podlaga za motiv, se je zgodil v naših krajih, pred dobrimi dvesto leti. Napišite, 
kakšno ime nosi ta ljudska upodobitev in kakšen rek se je oblikoval po njenem 
sporočilu. Oglasite se tudi v primeru, če niste povsem prepričani v pravilnost 
vašega odgovora; vsako mnenje je vredno pozornosti. Č a k a m! 

Leopold Sever

Sto in dve leti od začetka 1. svetovne vojne
Paberkovanje obledelih sledi v naši krajih iz tistega časa
Razmere po končani 1. svetovni vojni 
vse do osamosvojitve Slovenije niso 
bile naklonjene ohranjanju spomi-
nov  na prvi svetovni spopad. Zato 
le tu in tam najdemo kak paberek 
iz tega obdobja. Tokrat bom objavil 
nekaj iz spominov pokojnega Toneta 
Lampreta, Kocmanovega z Muljave. 
Kot podčastnik avstrijske vojske je 
bil vpoklican že na začetku spopada 
in se bojeval na različnih bojiščih. 
Na Soški fronti je bil nevarno ranjen, 
zato je konec vojne dočakal bolnišni-
ci. Po vrnitvi je izpolnil zaobljubo, ki 
jo je dal  v strelskem jarku, ko so oko-
li njega grozovito treskale italijanske 
granate. Iz vojske je prinesle veliko 
spominov, ki pa so tonili v pozabo. 
Nekaj malega pa se je vendarle ohra-
nilo. Po vojni je Tone umno gospoda-
ril na svoji kmetiji in bil več let podž-
upan stiške občine.

Pomagajmo jih prepoznati
Veliko naše polpretekle zgodovine je shranjene v fotografskih zapisih. Na ža-
lost so ti pričevalci slabo opremljeni s podatki, zato dostikrat ne vemo, kaj bi z 
njimi. Zato priporočamo, da take stvari dopolnimo s pisano besedo, kajpak, če 
najdemo ljudi, ki prepoznajo zapisano v podobi. Nekaj skuša k temu pripomo-
či tudi naš časnik. Tokrat  spet postavlja na ogled nekaj iz gradbene dejavnosti. 
Posnetek je nastal v okolici Ivančne Gorice pred dobrega pol stoletja. Poma-
gajte: kdo, koliko, kje, kdaj in zakaj?

Leopold S.

Stara »novica«

Širokoustna pošast
»Morski pes je ena najbolj požrešnih morskih zveri. Nevaren je tudi človeku, 
kateri zadošča takile mrcini komaj za malo južino. Le poglejte koliko prostora 
ima odrasel človek v žrelu morskega psa, ujetega v Angliji.«
D O M O L J U B, september 1930

E-RAČUN IN NAGRADNA 
IGRA

Zamenjajte papirnati račun za e-račun 
do 12. 12. 2016 in osvojite pametni telefon 
Samsung Galaxy S6 ali dežnik!

ZAKAJ E-RAČUN?
Je enostaven, brezplačen in prijazen do 
okolja.

KAKO DO E-RAČUNA?
Izpolnite vlogo in jo pošljite po pošti ali 
mailu. 

VEČ INFO:
www.jkpg.si/e-racuni

Tone Lampret (1884 – 1959) kot av-
strijski podčastnik med 1. svetovno 
vojno. 

Kocmanova Kapelica na Muljavi. 
Tone jo je dal zgraditi leta 1924 na 
svojem svetu.
V svojih spominih je med drugim za-
pisal: »Tole kapelico sem dal zagradi-
ti leta 1924 v zahvalo za srečno vrni-
tev iz svetovne vojske (1914 – 1918). 
Leta 1946 so mi kapelico podrli in na 
kraju zgradili zadružni dom. To so 
storili muljavski komunisti.

Izsek iz vojaške specialke, ki jo je Tone uporabljal pri vodenju vojaških patrulj. 
Bojišče pri Vrsnem nad Sočo (it. Isonzo) je bilo razdeljeno na več ožjih sektorjev 
(Gr.) Vsak sektor je nosil ime po vodilnem naselju. Z rdečimi znaki je nakazana 
lega pomembnejšega orožja: lahka in težka artilerija, protiletalska artilerija, 
opazovalne naprave, minometi,  strojnice, žarometi, kaverne in strelski jarki.  

Stanje 13. oktobra 1917. Merilo 1. 25 
000. 



205. rekord:  
Poln hribček cvetov  
in drugih darov
Vrhe so skrivnostna vas: če jo gledaš od daleč, je ni skoraj nič, znotraj pa 
polna vsega. Eno takih čudes je skrbno negovan vrt Marinke in Feliksa 
Kralj. In da je vse tako kot se za kralje spodobi, je tudi vasi dodan prista-
vek »Velike«.
Seveda ne bomo danes o vsem v vrtu in o kraljih. Pogled bomo ustavili 
na prekrasnem gričku, polnem bohotnih hortenzij, krečevk po naše. V 
resnici gre za eno samo rastlino, ki pa se v ugodnih razmerah z mesnatimi 
koreninami razraste do velikih razsežnosti. Očitno pričujoči krečevki ondi 
jako godí, saj je letos – beri in piši – naredila okoli 450 cvetnih kobuljev. 
Cvetovi so sprva zeleni, nato rdeči in končno nebesno modri. Podobno 
kot pri človeku; tudi mi smo bili najprej zeleni (nezreli), nazadnje pa mo-
dri (pametni da je kaj). Pri roži ima prste zraven biokemija: v cvetnih listih 
se razvije indikatorski antocian, ki je v kislem rdeč, v lužnem pa moder. 
Na ta način cvetje zvesto sledi procesom v rastlini. 

Zaradi nebesne modrine so nekatera ljudstva tej cvetlici pripisovala ne-
kaj božanskosti. Mi tega kajpak ne bom počeli; rajši bomo z zemeljskimi 
očmi občudovali cvetno lepoto in na koncu Kraljevima dvema z Vrhóv po-
delili časten naziv Klasjeva rekorderja. Vsi prisotni  smo že na licu mesta 
za dosežen uspeh priredili tako glasne ovacije, da so vsi voluharji zbežali 
z vrta; si morete mislit. Čestitke še enkrat.

Leopold Sever

Muljava SobračeAmbrus Metnaj
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Kako se je Anza po »vojaško« vozaril
Junak zgodbe je bil v resnici pristen 
kranjski Janez, a so ga v fantovski 
srenji po takratni navadi klicali Anza, 
kar je blizu nemškemu Hansu. Že na 
začetku je treba vedeti, da je bil Anza 
»junak« samo v literarnem pogledu, 
drugače pa je bil po naravi bolj kilav 
kot ne. Celo avstrijski vojaki so se ga 
branili, čeprav so med prvo vojno vti-
kali v vojaško suknjo skoraj vse, kar 
je moškega lezlo in šlo. Tako je Anza 
preždel vsa štiri huda leta doma, 
čeprav je bil koledarsko v najlepših 
»sovdaški« letih. Pri hiši so redili dve 
kravici in kakšnega teleta, Anza pa si 
je za vse na svetu želel konja. Lazil je 
po sejmih in oprezal, a zaradi vojske 
ni bilo káj najti. Ob koncu pa je prilika 
prišla sama od sebe. Skozi vas se je 
s Soške fronte vračal Hrvat z vojaški-
ma konjema, pa je enega za majhne 
denarje ponudil Anzu, ki je zagrabil z 
obema rokama. Ker ni imel komata, 
je predelal kravji jarem, ga nataknil 
konju in Fuksa vpregel k staremu ko-
leslju. Toda revež ni vedel, da konj ni 
vozil, ampak je čez drn in strn prena-
šal, bog ve, katerega častnika. Žival 
je po stari navadi nekaj časa peljala 
po poti, nato pa je zavila na travnik, 
čuteč, da ji nihče ne daje navajenih 

Acervanški (ivanški) miljniki
Zadnjič smo dognali, da je na našem območju 
več znanih in prikritih materialnih ostalin iz rim-
skega časa. Mednje nedvomno sodijo rimski 
obcestni kamni imenovani miljniki. Odločil sem 
se, da bom nekaj tega najprej predstavil, nato pa 
bomo skupaj razmišljali, zakaj je ivanška kotlina 
posebej zaznamovana s temi stvarmi. 
Miljnik je bil odkrit leta 1840, nekoliko južneje 
od današnje železniške postaje v Ivančni Go-
rici, blizu nekdanjega mlina na Vodotučinah. 
Prvotno se je ondi odcepila vicialna cesta, ki je 
preko Mleščevega dosegla zgornji tok reke Krke. 
Pozneje se je odcep selil proti vzhodu, v bližino 
današnje Rogovile.     Leta 1874 so kamen po 
posredovanju plemenitih Fedranov prepeljali 
v deželni muzej v Ljubljani. Na njem so veščaki 
prebrali, da je kamen dal na začetku 2. stoletja 
postaviti rimski cesar Hadrijan (76.–137 našega štetja). Mož je bil tako slavohlepen, da je dal nanj 
vklesati vse svoje funkcije od tribuna 
preko konzula do cesarja (Pontifex Maxi-

mus); zraven pa še svojih šest imen: Titus, Aelius, Hadria-
nus, Antonius, Augustus, Pius. Ko sem to prebral, sem bil 
kar jezen. Kaj bi ga stalo, lepo vas prosim, če bi  ob vsej 
potrati napisal še Leopoldus?
Miljnike je na Slovenskem postavljal tudi cesar Sever 
(Septimius Severus, 145–211 našega štetja). Škoda, da ni 
postavil tudi vodotučinskega, da bi se jaz lahko zahteval 
dedno pravico. 

Leopold Sever

Še ena na račun Klasjevega Poldeta

povelj. Tako je Anza večkrat tacal po 
močvirju, v vročini pa opraskan lezel 
iz grmovja. 
Končno pa je stvar sodu izbila dno; 
Anza se je bil pražnje oblekel in se s 
Fuksom peljal k maši. Konja je brž-
da ob vsem še žulil »komat«, zato je 
zavil po svoje, zapeljal na obpotno 
gnojišče in Anzo prevrnil v gnojnico. 

Tistega dne Anza božjega hrama kaj-
pak ni videl od znotraj, pač pa si je 
čez nekaj dni uboga konjska para na 
kratko ogledala mesarijo ljubljanske-
ga mesarja. Ta je naredil tako salamo, 
da so si ljubljanske srajce še dolgo 
oblizovale prste.

Leopold Sever

Ondan sem spet srečal Klasjevega Poldeta. Tokrat je kar žarel od zadovoljstva. 
Brez uvoda je začel: »Veš, imel sem neznansko srečo – izgubil sem mobilca.«
»Čakaj, to vendar ni sreča,« sem ga ustavil. »Pa kakšna, boš videl. Torej, ne-
znano kam mi je izginil mobi, ki ga zaradi prazne baterije nisem mogel priklica-
ti, zato sem ga divje iskal po vsej hiši in pri tem našel stvari, ki sem jih že dolgo 
pogrešal ali pa sem sploh pozabil nanje. Glej, kaj sem zbezal izpod omar in 
drugih kosov pohištva,« in mi pomoli fotografijo. Gledam in ne morem verjeti: 
trije glavniki, dvoje očal, štiri nogavice brez para, mala in velika žlica, zobna 
ščetka, kartica zdravstvenega zavarovanja, dva svinčnika, žlica za obuvanje, 
bankovec za sto tolarjev, škatlica BILOBILA in čevelj. »Res, neverjetna sreča«, 
sem mu priznal.
»Pa to še ni vse,« ko sem obrnil čevelj, je ven padel, saj ne boš verjel – mobi-
lec, je pristavil, smeje do ušes.
Ko se je malo umiril, mi je zaupal: »Sedaj resno razmišljam, da bi nalašč založil 
kakšno reč; prepričan sem, da bi našel stvari, za katere sploh ne vem, da jih 
imam.«
Je pa tič, tale Polde. Če bo takole nadaljeval, bo fant še daleč prišel, le meni 
verjemite.

Leopold Sever

Avtor tega spisa ob ivanškem miljniku v Narodnem muze-
ju v Ljubljani. Na kamnu je lepo zapisano, kdo, kdaj, zakaj 
in koliko. Miljnik je visok 226 centimetrov.

Miljnik cesarja Severja z okolice Krškega. Tudi ta 
imperator je bil bogat imeni: Lucijus, Septimius, 
Severus, Pius, Felix Pertinax. Gre za 48 centime-
trov visok odlomek zgornjega dela.

Hudomušnice
Upokojenec v mesariji: Dajte mi zrezek, pa ne 
sme biti masten, ker imam preveč holestero-
la, pa ne preveč žilav, ker se mi snema proteza, pa velik naj 
bo, ker imam dober tek, pa ne predrag, ker imam majhno 
pokojnino.

Sine: »Očka, kako veš, kdaj si pijan?«
Očka: »Nič lažjega sine. Glej tista dva človeka; če bi bil pi-
jan, bi videl štiri.«
Sine: »Toda očka, jaz vidim samo enega človeka!«

»Kupil sem novega psa, vzgojenega v policijski šoli«, se 
Tone pohvali pred prijateljem.
Lep pes,« pohvali žival prijatelj, »toda, zakaj nič ne laja?« 
»Veš, šolali so ga za tajno policijo.«


